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BAŞKAN'IN MESAJI 

 

Değerli üyelerimiz.  

Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası 

hem şehrimizin bilincinde olduğu gibi biz de yaptığımız çalışmalar da ilçenin huzur ve 

refahını sağlama gayreti ve bilincindeyiz. 

sosyo-kültürel sorunlarının da azalmasını 

dallarında çalışmak isteyen vatandaşlarımıza her türlü kolaylığı sağlamak ve böylelikle 

onlara yardımcı olmak emelindeyiz. Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası olarak bölgemizde ve 

ilçemizde istikrar ve barışın sağlanması, refah seviyesinin yükselmesi sorunların en aza 

indirilmesi adına elimizden geleni ve hatta fazlasını yapmaya talip olduğumuzu b

değerli halkımıza şükranlarımı sunarım.

Mahmut DÜNDAR  

Yönetim Kurulu Başkanı 

 

    
KIZILTEPE TİCARET VE SANAYİ ODASIKIZILTEPE TİCARET VE SANAYİ ODASIKIZILTEPE TİCARET VE SANAYİ ODASIKIZILTEPE TİCARET VE SANAYİ ODASI----    FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021

 

3 

Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası olarak ilçemizin kalkınması ve refaha kavuşması adına her 

bilincinde olduğu gibi biz de yaptığımız çalışmalar da ilçenin huzur ve 

ama gayreti ve bilincindeyiz. Biliyoruz ki ekonomik refah ve istikrar bölgenin 

kültürel sorunlarının da azalmasını sağlayacaktır. Bu sebeple ticaret ve sanayi 

larında çalışmak isteyen vatandaşlarımıza her türlü kolaylığı sağlamak ve böylelikle 

ara yardımcı olmak emelindeyiz. Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası olarak bölgemizde ve 

ilçemizde istikrar ve barışın sağlanması, refah seviyesinin yükselmesi sorunların en aza 

indirilmesi adına elimizden geleni ve hatta fazlasını yapmaya talip olduğumuzu b

değerli halkımıza şükranlarımı sunarım. 
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olarak ilçemizin kalkınması ve refaha kavuşması adına her 

bilincinde olduğu gibi biz de yaptığımız çalışmalar da ilçenin huzur ve 

ekonomik refah ve istikrar bölgenin 

sebeple ticaret ve sanayi 

larında çalışmak isteyen vatandaşlarımıza her türlü kolaylığı sağlamak ve böylelikle 

ara yardımcı olmak emelindeyiz. Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası olarak bölgemizde ve 

ilçemizde istikrar ve barışın sağlanması, refah seviyesinin yükselmesi sorunların en aza 

indirilmesi adına elimizden geleni ve hatta fazlasını yapmaya talip olduğumuzu belirtir, siz 
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“İlim, fen ve ihtisas nerede varsa, sanayi nerede varsa, gidip öğrenmeye mecburuz.”
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“İlim, fen ve ihtisas nerede varsa, sanayi nerede varsa, gidip öğrenmeye mecburuz.”

MUSTAFA KEMAL ATATÜRK 
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ORGANİZASYON ŞEMASI
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ORGANİZASYON ŞEMASI 

Genel 
Sekreter

Genel 
Sekreter Yrd.

Ticaret Sicil 
Müdürü

Tic. Sicil 
Müdürü 

Yardımcısı

İK / Personel 
Sorumlusu

Hizmetli

Şoför

Akreditasyo
n ve Kalite 
Yönetim 

Temsilcisi

Arşiv 
Sorumlusu

Bilgi İşlem 
Sorumlusu

Muhasebe 
ve Satınalma 
Sorumlusu

Tahsilat 
Sorumlusu

Oda 
Muamelat 
Sorumlusu

Basın Yayın 
Sorumlusu

Dış Ticaret               
Sorumlusu

Sanayi 
Sorumlusu

Üye 
Temsilcisi

Akreditasyo
n İzleme 
Komitesi

Sayman Üye
Sekreter 
(Politika 
Temsil 

Koordinatör
ü)
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TİCARET VE SANAYİ ODASI ORGANLARI 

MECLİS BAŞKANLIK DİVANI 
BEŞİR DÜNDAR  BAŞKAN 
ALAADDİN ÇETİN  BAŞKAN YARDIMCISI 
M. ATA KASAP  BAŞKAN YARDIMCISI 
İZZETTİN DÜNDAR  KATİP ÜYE 
MECLİS ÜYELERİ 
MAHMUT DÜNDAR  ÜYE 
İ. HAİL RAMAZANOĞLU  ÜYE 
MEHMET ŞERİF TAN  ÜYE 
MEHMET MUHİTTİNOĞLU  ÜYE 
EMRAH İLHAN  ÜYE 
ATA YİĞİT  ÜYE 
ŞÜKRÜ KARABOĞA  ÜYE 
CEMAL SARIBOĞA  ÜYE 
İZZETTİN DÜNDAR  ÜYE 
SEDAT ÇELİK  ÜYE 
SEYİTHAN ANŞİN  ÜYE  
A. YAŞAR GÜNDOĞDU  ÜYE 
ABDURRAHMAN MALGİR  ÜYE 
ABDURRAHMAN ÖNER  ÜYE 
MURAT ASLAN  ÜYE 
YÖNETİM KURULU ÜYELERİ 
MAHMUT DÜNDAR  BAŞKAN 
İ. HALİL RAMAZANOĞLU BAŞKAN YARDIMCISI 
MEHMET ŞERİF TAN  MUHASİP ÜYE 
MURAT ASLANA  ÜYE 
EMRAH İLHAN   ÜYE 
DİSİPLİN KURULU ÜYELERİ 
M.SIRAÇ DAĞTEKİN  BAŞKAN 
ŞÜKRÜ GÜNDOĞDU  BAŞKAN YARDIMCISI 
LOKMAN AYDEMİR  ÜYE 
M.SALİH ÇELİK  ÜYE 
LOKMAN DÜNDAR  ÜYE 
HESAPLARI İNCELEME KURULU 
MURAT ASLAN 
SEDAT ÇELİK 
ATA YİĞİT 
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1-TEMEL YETERLİLİKLER 

1.1.-YÖNETİM VE ODA/BORSA MEVZUATI 

MİSYONUMUZ 

5174 Sayılı TOBB Kanununun verdiği görev, yetki ve sorumluluklar kapsamında; 
üyelerimizin ihtiyaç ve beklentilerini karşılayarak, gelişen rekabet ve teknolojik şartların 
gerekliliklerini takip eder, öngörülü, planlayıcı ve uygulayıcı olarak aktif rol oynar. 

Özellikle ilçenin yeni yatırımlar için özendirici, küçük ve orta ölçekli firmalara sağlanan 
teşvikler ve dış ticaret konusunda destek olur. Üyelerin haklarının ve çıkarlarının 
korunması için lobi faaliyetleri sağlar. Üye ve personel memnuniyetini arttırarak, hizmet 
kalitesini sürekli iyileştirir. 

VİZYONUMUZ 

Kızıltepe’nin ekonomik, sosyal ve kültürel hayatını geliştirerek, şeffaf ve katılımcı bir 
yönetim anlayışı ile toplumsal memnuniyet düzeyinin artmasına öncülük etmek. 

MECLİS VE YÖNETİM KURULU TOPLANTILARI 

2021 yılı içerisinde Yönetim Kurulu haftada 1 gün, Oda Meclisi ve Meslek Komiteleri ise 
ayda 1 gün rutin gündemdeki konular ile toplantılarına devam etmiştir. 

Meclis Üyeleri Bilgilendirme 
Toplantısı Gerçekleştirildi. 

Odamız Meclis üyelerinin katılım 
sağladığı ve Odamız için yapılacak Yeni 
Hizmet binası ile ilgili bilgilendirme ve 
görüş toplantısı yapıldı. 

Toplantıda odamız için alınan arsa ve 
bu arsa üzerinde yapılacak hizmet 
binasının istişaresi gerçekleştirildi. 

Ayrıca 2022 bütçesi de görüşülmüştür. (20 Aralık 2021) 
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YÖNETİCİ ORYANTASYON SEMİNERİ 

 

KTSO Yöneticileri için tarihinde 
Oryantasyon semineri gerçekleştirildi. 

 

 

 

1.2-MALİ YÖNETİM 

MALİ POLİTİKAMIZ 

Kanunumuzda yazılı görevler sonucu elde ettiğimiz gelirlerimizi, gelir gider dengesi 
içerisinde açık, hesap verilebilirlik ve katılımcı bir anlayışla, kurum amaçları, üyelerinin iş 
geliştirmeleri ve istihdam arttırıcı etkinlikler doğrultusunda kullanacağız. Dolaylı olarak 
ilçemiz ekonomik hayatının iyileştirilmesine katkı sağlayacağız. 

Maliyetlendirme, kurumun hedef ile bütçesi arasındaki bağlantıyı güçlendirmeyi ve 
harcamaların önceliklendirilmesi sürecine yardımcı olmayı amaçlamaktadır. 
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Böylelikle kaynakların amaçlar doğrultusunda etkili ve verimli bir şekilde kullanılması
mümkün olabilecektir.  
 
 

Mali Durum 
YILLAR 

2018 Yılı 
2019 Yılı 
2020 Yılı 
2021 Yılı 

 

1.3-İNSAN KAYNAKLARI YÖNETİMİ

İNSAN KAYNAKLARI POLİTİKASI

• Hakkaniyetli bir işe alma süreci ile başlayan, çağdaş ölçütlere uygun, fırsat eşitliğine 
dayalı, yetkinlik ve sorumluluk bilincine sahip, kendini ve işini sürekli
performansa dayalı bir insan kaynakları sistemi kurmak,

• Personelimizin, değişim ve gelişime açık, motivasyonu yüksek, birlikteliğe ve ekip 
çalışmasına inanan, kaynaklarını ve zamanı etkin ve verimli kullanan, sosyal sorumluluğu 
bilincini arttırmak için gerekli çalışmaları yapmak,

• İlimiz ve ilçemiz tarihi dokusunun öngördüğü, Irk, din, dil ve cinsiyet ayrımı 
yapmaksızın, insan haklarına saygılı, huzurlu ve sıcak bir çalışma ortamı sağlamak.

Oda personelinin sahip olması gereken nitelikler, görev
güncelliği sürekli sağlanan kalite yönetim sistemi içerisinde mevcuttur.

-

500.000    

1.000.000    

1.500.000    

2.000.000    

2.500.000    

3.000.000    

3.500.000    

4.000.000    

2018 Yılı

1.688.440    

1.706.124    
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Böylelikle kaynakların amaçlar doğrultusunda etkili ve verimli bir şekilde kullanılması

GELİR (TL) GİDER (TL) 
1.688.440 1.706.124 
2.220.313 2.139.549 
3.317.344 2.179.437 
3.919.885 2.924.920 

İNSAN KAYNAKLARI YÖNETİMİ 

İNSAN KAYNAKLARI POLİTİKASI 

Hakkaniyetli bir işe alma süreci ile başlayan, çağdaş ölçütlere uygun, fırsat eşitliğine 
dayalı, yetkinlik ve sorumluluk bilincine sahip, kendini ve işini sürekli
performansa dayalı bir insan kaynakları sistemi kurmak, 

Personelimizin, değişim ve gelişime açık, motivasyonu yüksek, birlikteliğe ve ekip 
çalışmasına inanan, kaynaklarını ve zamanı etkin ve verimli kullanan, sosyal sorumluluğu 

rmak için gerekli çalışmaları yapmak, 

İlimiz ve ilçemiz tarihi dokusunun öngördüğü, Irk, din, dil ve cinsiyet ayrımı 
yapmaksızın, insan haklarına saygılı, huzurlu ve sıcak bir çalışma ortamı sağlamak.

Oda personelinin sahip olması gereken nitelikler, görev tanımları, yetki ve sorumlulukları
güncelliği sürekli sağlanan kalite yönetim sistemi içerisinde mevcuttur.

2019 Yılı 2020 Yılı 2021 Yılı

2.220.313    

3.317.344    

3.919.885    

1.706.124    

2.139.549    2.179.437    

2.924.920    
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Böylelikle kaynakların amaçlar doğrultusunda etkili ve verimli bir şekilde kullanılması 

 

Hakkaniyetli bir işe alma süreci ile başlayan, çağdaş ölçütlere uygun, fırsat eşitliğine 
dayalı, yetkinlik ve sorumluluk bilincine sahip, kendini ve işini sürekli geliştiren, 

Personelimizin, değişim ve gelişime açık, motivasyonu yüksek, birlikteliğe ve ekip 
çalışmasına inanan, kaynaklarını ve zamanı etkin ve verimli kullanan, sosyal sorumluluğu 

İlimiz ve ilçemiz tarihi dokusunun öngördüğü, Irk, din, dil ve cinsiyet ayrımı 
yapmaksızın, insan haklarına saygılı, huzurlu ve sıcak bir çalışma ortamı sağlamak. 

tanımları, yetki ve sorumlulukları 
güncelliği sürekli sağlanan kalite yönetim sistemi içerisinde mevcuttur. 

3.919.885    

2.924.920    

GELİR (TL)

GİDER (TL)
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Personelin katılımı Düzeltici ve Önleyici Faaliyet Talebi, Personel Memnuniyet Anketi ve 
yılda bir kez düzenlenen İyileştirme ve Geliştirme Toplantılarında alınan görüş ve öneriler 
yoluyla sağlanmakta, bunlar değerlendirilerek uygunluğu doğrultusunda uygulamaya 
geçirilmektedir. Personelin motivasyonunun sağlanması ve artırılması amacıyla çeşitli 
sosyal aktiviteler gerçekleştirilmektedir. 

PERSONEL 

AHMET ASLAN    GENEL SEKRETER 
GÜNEŞ ÇELİK    GENEL SEKRETER YARDIMCISI 
SADEDDİN DEMİRKESEN  TİCARET SİCİL MÜDÜRÜ 
MURAT ÜLKER    TİCARET SİCİL MÜDÜR YARDIMCISI 
VELİT AYDIN    SANAYİ BİRİM MEMURU 
FERHAT DÜNDAR   TAHSİLAT VE MUAMELAT MEMURU 
FEHİME DÖNDER   SEKRETER 
M. MERT ASLAN   TESCİL MEMURU 
İBRAHİM IRKILATA   MAKAM ŞOFÖRÜ 
FİKRİYE EREN    İÇ HİZMETLİ 
MEHMET TEKİN   İÇ HİZMETLİ 
 
PERSONEL TOPLANTILARI 

Odamız 3  aylık olağan Personel Toplantılarını gerçekleştirdi, Odamız personellerinin 
katılım sağladığı toplantı öneri şikayet ve aylık gündem konuları için toplandı, 
toplantılarda gündeme ilişkin konular değerlendirildi. 

KIZILTEPE TSO PERSONEL TOPLANTISI YAPILDIKIZILTEPE TSO PERSONEL TOPLANTISI YAPILDIKIZILTEPE TSO PERSONEL TOPLANTISI YAPILDIKIZILTEPE TSO PERSONEL TOPLANTISI YAPILDI    
2021 Yılı ilk personel toplantısında Yönetim kurulu başkanının Konuşmasıyla başladı. 

Gündem maddeleri olarak iş planı ve 
faaliyet raporları incelemesi 
yapıldı.Üyelerden gelen dilek ve 
şikayetler ile personelin istekleri 
görüşüldü. Personele , Görev tanımları 
tek tek hatırlatılarak,gerekli 
uygulamaların yapılmasına karar 
verildi. 
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PERSONEL EĞİTİMLERİ 

KAPASKAPASKAPASKAPASİTE RAPORU EĞİTİMİİTE RAPORU EĞİTİMİİTE RAPORU EĞİTİMİİTE RAPORU EĞİTİMİ    
 
TOBB İstişare ve Koordinasyon Toplantıları 
kapsamında Sanayi Kapasite Raporu 
Eğitimi 12.03.2021 tarihinde online 
gerçekleştirildi.  
TOBB SANAYİ MÜDÜRLÜĞÜ tarafından 
düzenlenen eğitimde sunuculuğu Sanayi 
Müdürü Cahit EREN gerçekleştirdi
sanayi müdürlüğü çalışanları ve Odalar 
Genel sekreter ile personellerinin katılım 
sağladığı eğitime odamız Akreditasyon 
Yetkilisi Ferhat DÜNDAR katılım sağlamıştır.
 
TİCARET SİCİLİ PERSONELİ (37 TSM) ETİCARET SİCİLİ PERSONELİ (37 TSM) ETİCARET SİCİLİ PERSONELİ (37 TSM) ETİCARET SİCİLİ PERSONELİ (37 TSM) E
 

Belge sistemi aktif durumda olup,üyelerimiz bu belgelerden faydalanabilecektir.
 
KVKKKVKKKVKKKVKK----VERBİS EĞİTİMİVERBİS EĞİTİMİVERBİS EĞİTİMİVERBİS EĞİTİMİ    
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TOBB İstişare ve Koordinasyon Toplantıları 
kapsamında Sanayi Kapasite Raporu 
Eğitimi 12.03.2021 tarihinde online 

TOBB SANAYİ MÜDÜRLÜĞÜ tarafından 
düzenlenen eğitimde sunuculuğu Sanayi 
Müdürü Cahit EREN gerçekleştirdi. TOBB 
sanayi müdürlüğü çalışanları ve Odalar 
Genel sekreter ile personellerinin katılım 
sağladığı eğitime odamız Akreditasyon 
Yetkilisi Ferhat DÜNDAR katılım sağlamıştır. 

TİCARET SİCİLİ PERSONELİ (37 TSM) ETİCARET SİCİLİ PERSONELİ (37 TSM) ETİCARET SİCİLİ PERSONELİ (37 TSM) ETİCARET SİCİLİ PERSONELİ (37 TSM) E----BELGE EĞİTİMİ GERÇEKLEŞTİRİLDİBELGE EĞİTİMİ GERÇEKLEŞTİRİLDİBELGE EĞİTİMİ GERÇEKLEŞTİRİLDİBELGE EĞİTİMİ GERÇEKLEŞTİRİLDİ    

TOBB Bilgi Hiz
Daire Başkanlığı 
tarafından düzenlenen 
Ticaret Sicili Personeli 
(37 TSM) E
Eğitimi eğitimene 
odamız Ticaret Sicil 
Müdür Yardımcısı 
Murat ÜLKER ve Tescil 
Yetkilisi Mübarek Mert 
ASLAN
göstermiştir. 
Mersisten online E

f durumda olup,üyelerimiz bu belgelerden faydalanabilecektir.

Kızıltepe TSO çalışanlarına yönelik 6698 
Sayılı Kişisel Verilerin Korunması 
Kanunu eğitimi verildi.
17.03.2021 Çarşamba günü Kızıltepe tso 
toplantı salonunda verilen eğitim
Kişisel verilerin korunması kanunu ve 
Verbis le ilgili  Üyelerin
çalışanlarının bilgilerinin kanunlar 
uyarınca korunması amaçlanmaktadır.
Lacivert Hukuk ve danışmanlık yetkilisi 
Av. Mehmet Sedat ALTUN tarafından 
verilen eğitime Ktso Başkanı Mahmut
DÜNDAR ve KTSO personeli katılım
sağlamışlardır. 

FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021    

TOBB Bilgi Hizmetleri 
Daire Başkanlığı 
tarafından düzenlenen 
Ticaret Sicili Personeli 
(37 TSM) E-Belge 
Eğitimi eğitimene 
odamız Ticaret Sicil 
Müdür Yardımcısı 
Murat ÜLKER ve Tescil 
Yetkilisi Mübarek Mert 
ASLAN katılım 
göstermiştir. 
Mersisten online E- 

f durumda olup,üyelerimiz bu belgelerden faydalanabilecektir. 

Kızıltepe TSO çalışanlarına yönelik 6698 
Sayılı Kişisel Verilerin Korunması 
Kanunu eğitimi verildi. 
17.03.2021 Çarşamba günü Kızıltepe tso 
toplantı salonunda verilen eğitimde 
Kişisel verilerin korunması kanunu ve 

Üyelerin- KTSO 
çalışanlarının bilgilerinin kanunlar 
uyarınca korunması amaçlanmaktadır. 
Lacivert Hukuk ve danışmanlık yetkilisi 
Av. Mehmet Sedat ALTUN tarafından 
verilen eğitime Ktso Başkanı Mahmut 
DÜNDAR ve KTSO personeli katılım 



KIZILTEPE TİCARET VE SANAYİ ODASIKIZILTEPE TİCARET VE SANAYİ ODASIKIZILTEPE TİCARET VE SANAYİ ODASIKIZILTEPE TİCARET VE SANAYİ ODASI

 

 

 
VERİ ANALİZİ EĞİTİMİ 1VERİ ANALİZİ EĞİTİMİ 1VERİ ANALİZİ EĞİTİMİ 1VERİ ANALİZİ EĞİTİMİ 1    
TOBB tarafından düzenlenen
Akreditasyon Yetkilisi Ferhat DÜNDAR ve Tescil Memuru M.Mert ASLAN katılım 
sağlamışlardır. 4 aşamalı olacak olan eğitimin ilk aşamasında : Araştırma Metodolojileri • 
Nitel Yöntemler • Nitel Veri Analizi Konuları işlendi.Eğitime genel olarak odalar ve borsalar 
yoğun ilgi gösterdi. 
 
AKREDİTASYON SİSTEMİ ORYANTASYON EĞİTİMİ GERÇEKLEŞTİRİLDİAKREDİTASYON SİSTEMİ ORYANTASYON EĞİTİMİ GERÇEKLEŞTİRİLDİAKREDİTASYON SİSTEMİ ORYANTASYON EĞİTİMİ GERÇEKLEŞTİRİLDİAKREDİTASYON SİSTEMİ ORYANTASYON EĞİTİMİ GERÇEKLEŞTİRİLDİ
 

zamandan itibaren yapılan faaliyetler, revizyonlar, akreditasyon sürecinin aşamaları ve 
akreditasyon standardının genel hatları anlatıldı.

ODAODAODAODA    VE BORSALAR ARASI YÖNTEM VE İYİ UYGULAMA PAYLAŞIMI TOPLANTISI (KIYASLAMA)VE BORSALAR ARASI YÖNTEM VE İYİ UYGULAMA PAYLAŞIMI TOPLANTISI (KIYASLAMA)VE BORSALAR ARASI YÖNTEM VE İYİ UYGULAMA PAYLAŞIMI TOPLANTISI (KIYASLAMA)VE BORSALAR ARASI YÖNTEM VE İYİ UYGULAMA PAYLAŞIMI TOPLANTISI (KIYASLAMA)

1 Nisan 2021 tarihinde Oda/Borsalarla Mehmet Besleme (Danışman) kolaylaştırıcılığında 

yapıldı.Sunum sırasında ve sonrasında her kurum İnsan Kaynakları ve Kalite uygulamaları 
konusunda kendi kurum uygulamaları ve iyileştirme için fikir paylaşımında bulundular.
Oda ve Borsalar arası ‘Yöntem ve İyi Uygulama Paylaşımı Kıyaslama’ toplantısına, Kızıltepe 
Ticaret ve Sanayi Odasının yanı sıra Kırıkkale Ticaret ve Sanayi Odası, Kızıltepe Ticaret 
Borsası, İskenderun Ticaret ve Sanayi Odası, Tatvan Ticaret Odası ve Bitlis Ticaret ve 
Sanayi Odaları katıldı. 
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TOBB tarafından düzenlenen Oda Borsa Çalışanlarına Veri Analizi Eğitimi 'ne odamızdan 
Akreditasyon Yetkilisi Ferhat DÜNDAR ve Tescil Memuru M.Mert ASLAN katılım 

malı olacak olan eğitimin ilk aşamasında : Araştırma Metodolojileri • 
Nitel Yöntemler • Nitel Veri Analizi Konuları işlendi.Eğitime genel olarak odalar ve borsalar 

AKREDİTASYON SİSTEMİ ORYANTASYON EĞİTİMİ GERÇEKLEŞTİRİLDİAKREDİTASYON SİSTEMİ ORYANTASYON EĞİTİMİ GERÇEKLEŞTİRİLDİAKREDİTASYON SİSTEMİ ORYANTASYON EĞİTİMİ GERÇEKLEŞTİRİLDİAKREDİTASYON SİSTEMİ ORYANTASYON EĞİTİMİ GERÇEKLEŞTİRİLDİ    

Oda/Borsa Akreditasyon Sistemi 
çalışmaları kapsamında, Oda/Borsalar 
bünyesinde göreve yeni başlamış Genel 
Sekreterler ile Akreditasyon 
Sorumlularının katılımıyla Akreditasyon 
Sistemi Oryantasyon Eğitimi düzenlendi.
Odamız KIZILTEPE TSO yu temsilen 
Akreditasyon yetkilisi Ferhat DÜNDAR 
eğitime katılım sağladı
Eğitimde; akreditasyon sisteminin 
Birliğimizde uygulanmaya başladığı 

zamandan itibaren yapılan faaliyetler, revizyonlar, akreditasyon sürecinin aşamaları ve 
akreditasyon standardının genel hatları anlatıldı. 

VE BORSALAR ARASI YÖNTEM VE İYİ UYGULAMA PAYLAŞIMI TOPLANTISI (KIYASLAMA)VE BORSALAR ARASI YÖNTEM VE İYİ UYGULAMA PAYLAŞIMI TOPLANTISI (KIYASLAMA)VE BORSALAR ARASI YÖNTEM VE İYİ UYGULAMA PAYLAŞIMI TOPLANTISI (KIYASLAMA)VE BORSALAR ARASI YÖNTEM VE İYİ UYGULAMA PAYLAŞIMI TOPLANTISI (KIYASLAMA)

1 Nisan 2021 tarihinde Oda/Borsalarla Mehmet Besleme (Danışman) kolaylaştırıcılığında 
TOBB Akreditasyon Standardı 1.3 İnsan 
Kaynakları ve 1.8 Kalite Maddesi 
üzerinden uygulanan yön
uygulamaların paylaşımı için toplantı 
yapıldı .Toplantıya Odamızı temsilen 
Akreditasyon Yetkilisi Ferhat DÜNDAR 
katılım sağlamıştır.
Video konferans yöntemiyle, MB 
Akademi Danışman Mehmet Besleme 
moderatörlüğünde

ında ve sonrasında her kurum İnsan Kaynakları ve Kalite uygulamaları 
konusunda kendi kurum uygulamaları ve iyileştirme için fikir paylaşımında bulundular.
Oda ve Borsalar arası ‘Yöntem ve İyi Uygulama Paylaşımı Kıyaslama’ toplantısına, Kızıltepe 

Sanayi Odasının yanı sıra Kırıkkale Ticaret ve Sanayi Odası, Kızıltepe Ticaret 
Ticaret ve Sanayi Odası, Tatvan Ticaret Odası ve Bitlis Ticaret ve 

FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021    

Oda Borsa Çalışanlarına Veri Analizi Eğitimi 'ne odamızdan 
Akreditasyon Yetkilisi Ferhat DÜNDAR ve Tescil Memuru M.Mert ASLAN katılım 

malı olacak olan eğitimin ilk aşamasında : Araştırma Metodolojileri • 
Nitel Yöntemler • Nitel Veri Analizi Konuları işlendi.Eğitime genel olarak odalar ve borsalar 

Akreditasyon Sistemi 
çalışmaları kapsamında, Oda/Borsalar 
bünyesinde göreve yeni başlamış Genel 
Sekreterler ile Akreditasyon 
Sorumlularının katılımıyla Akreditasyon 
Sistemi Oryantasyon Eğitimi düzenlendi. 
Odamız KIZILTEPE TSO yu temsilen 

kilisi Ferhat DÜNDAR 
eğitime katılım sağladı 
Eğitimde; akreditasyon sisteminin 
Birliğimizde uygulanmaya başladığı 

zamandan itibaren yapılan faaliyetler, revizyonlar, akreditasyon sürecinin aşamaları ve 

VE BORSALAR ARASI YÖNTEM VE İYİ UYGULAMA PAYLAŞIMI TOPLANTISI (KIYASLAMA)VE BORSALAR ARASI YÖNTEM VE İYİ UYGULAMA PAYLAŞIMI TOPLANTISI (KIYASLAMA)VE BORSALAR ARASI YÖNTEM VE İYİ UYGULAMA PAYLAŞIMI TOPLANTISI (KIYASLAMA)VE BORSALAR ARASI YÖNTEM VE İYİ UYGULAMA PAYLAŞIMI TOPLANTISI (KIYASLAMA)    

1 Nisan 2021 tarihinde Oda/Borsalarla Mehmet Besleme (Danışman) kolaylaştırıcılığında 
TOBB Akreditasyon Standardı 1.3 İnsan 
Kaynakları ve 1.8 Kalite Maddesi 
üzerinden uygulanan yöntemler ve iyi 
uygulamaların paylaşımı için toplantı 
yapıldı .Toplantıya Odamızı temsilen 
Akreditasyon Yetkilisi Ferhat DÜNDAR 
katılım sağlamıştır. 
Video konferans yöntemiyle, MB 
Akademi Danışman Mehmet Besleme 
moderatörlüğünde bir sunum 

ında ve sonrasında her kurum İnsan Kaynakları ve Kalite uygulamaları 
konusunda kendi kurum uygulamaları ve iyileştirme için fikir paylaşımında bulundular. 
Oda ve Borsalar arası ‘Yöntem ve İyi Uygulama Paylaşımı Kıyaslama’ toplantısına, Kızıltepe 

Sanayi Odasının yanı sıra Kırıkkale Ticaret ve Sanayi Odası, Kızıltepe Ticaret 
Ticaret ve Sanayi Odası, Tatvan Ticaret Odası ve Bitlis Ticaret ve 



KIZILTEPE TİCARET VE SANAYİ ODASIKIZILTEPE TİCARET VE SANAYİ ODASIKIZILTEPE TİCARET VE SANAYİ ODASIKIZILTEPE TİCARET VE SANAYİ ODASI

 

 

 RĐSK ANALĐZĐ VE SÜREÇ
Oda/Borsa Akreditasyon Sistemi çalışmaları kapsamında, 3, 4, 6, 8, 9, 11, 12. Dönem 

HAMĐLĐNE PAY KAYIT SĐ

tarihinde uygulamaya alındı.
Ticaret Bakanlığı, Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği ve Merkezi Kayıt Kuruluşu işbirliğinde
internet üzerinden HAMİLİNE PAY
Gerçekleştirildi. 
Seminere Odamızı temsilen
katılım sağlamıştır. (30 Kasım 2021)

1.4-İŞ PLANLAMASI VE YÖNETİMİ

Odamız Yönetim Kurulu her dört y
Tarafından da gözden geçirilen ve onaylanan Yıllık Çalışma Planı hazırlamaktadır.

Periyodik olarak yapılan YGG Toplantılarında çalışma hedefleri düzenli olarak ölçülmekte
ve gözden geçirilmektedir. Ü
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SÜREÇ YÖNETĐMĐ EĞĐTĐMĐ DÜZENLENDĐ    
sa Akreditasyon Sistemi çalışmaları kapsamında, 3, 4, 6, 8, 9, 11, 12. Dönem 

Akredite Odalar için, 8
tarihlerinde, Risk Analizi ve Süreç 
Yönetimi Eğitimi video konferans 
yöntemiyle gerçekleştirildi.
Eğitime odamız Kızıltepe TSO yu 
temsilen Akreditasyon yetkilisi Ferhat 
Dündar katılım sağlamıştır.
Eğitimde, risk değerlendirmelere ilişkin 
gereklilikler akreditasyon standardı 
beklentileri ile eşleştirilerek örneklerle 
anlatıldı 

SĐSTEMĐ (HPKS) Bilgilendirme Semineri –

Payları kayden izlenmeyen 
anonim şirketlerde hamiline yazılı 
pay senetlerinin ve bu senetlere 
sahip olanlara ilişkin bilgilerin 
Merkezi Kayıt Kuruluşuna (MKK) 
bildirilmesi ve kayıt altına 
alınması zorunluluğu getiren 
6102 sayılı Türk Ticaret Kanunu 
değişiklikleri
tarihinde yürürlüğe girdi. MKK 
tarafından Hamiline Pay Kayıt 
Sistemi (HPKS) 6 Nisan 2021 

tarihinde uygulamaya alındı. 
Ticaret Bakanlığı, Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği ve Merkezi Kayıt Kuruluşu işbirliğinde
internet üzerinden HAMİLİNE PAY KAYIT SİSTEMİ (HPKS) Bilgilendirme Semineri 

Seminere Odamızı temsilen Kızıltepe Ticaret Sicil müdürlüğü Tescil Yetkilisi M.Mert ASLAN 
katılım sağlamıştır. (30 Kasım 2021) 

İŞ PLANLAMASI VE YÖNETİMİ 

Odamız Yönetim Kurulu her dört yılda bir düzenlediği Stratejik Plan doğrultusunda
Tarafından da gözden geçirilen ve onaylanan Yıllık Çalışma Planı hazırlamaktadır.

Periyodik olarak yapılan YGG Toplantılarında çalışma hedefleri düzenli olarak ölçülmekte
ve gözden geçirilmektedir. Üyelere yıllık rapor sunulmaktadır. 

FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021    

    
sa Akreditasyon Sistemi çalışmaları kapsamında, 3, 4, 6, 8, 9, 11, 12. Dönem 

Akredite Odalar için, 8-9 Nisan 2021 
tarihlerinde, Risk Analizi ve Süreç 
Yönetimi Eğitimi video konferans 
yöntemiyle gerçekleştirildi. 
Eğitime odamız Kızıltepe TSO yu 

reditasyon yetkilisi Ferhat 
Dündar katılım sağlamıştır. 
Eğitimde, risk değerlendirmelere ilişkin 
gereklilikler akreditasyon standardı 
beklentileri ile eşleştirilerek örneklerle 

– 2 

kayden izlenmeyen 
anonim şirketlerde hamiline yazılı 
pay senetlerinin ve bu senetlere 
sahip olanlara ilişkin bilgilerin 
Merkezi Kayıt Kuruluşuna (MKK) 
bildirilmesi ve kayıt altına 
alınması zorunluluğu getiren 
6102 sayılı Türk Ticaret Kanunu 
değişiklikleri 1 Nisan 2021 
tarihinde yürürlüğe girdi. MKK 
tarafından Hamiline Pay Kayıt 
Sistemi (HPKS) 6 Nisan 2021 

Ticaret Bakanlığı, Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği ve Merkezi Kayıt Kuruluşu işbirliğinde 
KAYIT SİSTEMİ (HPKS) Bilgilendirme Semineri – 2 

Kızıltepe Ticaret Sicil müdürlüğü Tescil Yetkilisi M.Mert ASLAN 

ılda bir düzenlediği Stratejik Plan doğrultusunda Meclis 
Tarafından da gözden geçirilen ve onaylanan Yıllık Çalışma Planı hazırlamaktadır. 

Periyodik olarak yapılan YGG Toplantılarında çalışma hedefleri düzenli olarak ölçülmekte 
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STRATEJİK PLAN GERÇEKLEŞME DURUMU 
 

HEDEFLER 

4 yıllık Toplam Performans Faaliyet 4 yıllık Toplam Performans Maliyet 

Hedef 
Gerçekleş

me 

Gerçekleşme 

Oranı % 
Hedef 

Gerçekleş

me 

Gerçekleş

me Oranı 

AMAÇ 1. TOBB AKREDİTASYON SİSTEMİ TEMEL 
YETERLİLİKLERİ SAĞLAMAK VE ETKİNLİĞİNİ 
SÜREKLİ İYİLEŞTİRMEK 

440 259 59% 700.000 161.550 23% 

HEDEF 1.1 YÖNETİM ODA/BORSA MEVZUATI 
PROSESİNİ İYİLEŞTİRMEK 

26 18,5 71% 90.000 16.600 18% 

HEDEF 1.2 MALİ YÖNETİM PROSESİNİ 
İYİLEŞTİRMEK 

7 11,28 161% 45.000 52.500 117% 

HEDEF 1.3 İNSAN KANAKLARI YÖNETİMİ 
PROSESİNİ İYİLEŞTİRMEK 

52 50 96% 90.000 19.250 21% 

HEDEF 1.4 İŞ PLANLAMASI VE YÖNETİMİ 
PROSESİNİ İYİLEŞTİRMEK 

8 9 113% 75.000 1.500 2% 

HEDEF 1.5 HABERLEŞME YAYIN PROSESİNİ 
İYİLEŞTİRMEK 

161 42 26% 120.000 26.050 22% 

HEDEF 1.6 BİGİ İŞLEM TEKNOLOJİLERİ PROSESİNİ 
İYİLEŞTİRMEK 

21 16 76% 85.000 17.400 20% 

HEDEF 1.7 ÜYE İLİŞKİLERİ PROSESİNİ 
İYİLEŞTİRMEK 

52 40 77% 125.000 7.400 6% 

HEDEF 1.8 KALİTE DOKÜMANTASYON PROSESİNİ 
İYİLEŞTİRMEK 

120 72 60% 70.000 20.850 30% 

STRATEJİK AMAÇ 2. TOBB AKREDİTASYON 
SİSTEMİ TEMEL HİZMETLER SÜRECİNİ 
UYGULAMAK VE ETKİNLİĞİNİ SÜREKLİ 

1.525 264 17% 2.860.000 86.520 3% 

HEDEF 2.1 İLETİŞİM AĞI PROSESİNİ İYİLEŞTİRMEK 1.232 182 15% 60.000 12.850 21% 

HEDEF 2.2 POLİTİKA TEMSİL PROSESİNİ 
İYİLEŞTİRMEK 

128 26 20% 80.000 9.950 12% 

HEDEF 2.3BİLGİ, DESTEK VE DANIŞMANLIK 
PROSESİNİ İYİLEŞTİRMEK 

60 31 52% 2.400.000 38.500 2% 

HEDEF 2.4 İŞ GELİŞTİRME VE EĞİTİM PROSESİNİ 
İYİLEŞTİRMEK 

72 16 22% 210.000 18.720 9% 

HEDEF 2.5 DIŞ TİCARET PROSESİNİ İYİLEŞTİRMEK 33 10 30% 110.000 6.500 6% 

TOPLAM GERÇEKLEŞME 1.965 524 27% 3.560.000 248.070 7% 

 

1.5-HABERLEŞME VE YAYINLAR 

Kızıltepe TSO olarak haberleşme politikamızın temelini; iletişim kaynaklarını teknolojik 
gelişmelere uygun olarak kullanıp, üyelerimiz ve paydaşlarımıza zamanında ve tam hizmet 
vermek oluşturur. 

Yerel basın ve televizyonlarda hakkımızda çıkan haberlere facebook adresimizden 
ulaşılabilir. 

HABERLEŞME VE YAYIN POLİTİKASI 

 Dünya’da gelişmekte olan haberleşme ve iletişim yöntemlerini ilk öğrenen ve 
uygulayanlardan olacak, üyelerin kullanımını özendirecektir. 

İç ve dış paydaşlarımızla, yazılı, görsel ve sosyal medya aracılığı ile iletişiminin hızlı, 
anlaşılır, sürdürülebilir, düzenli, güvenli ve çift yönlü bilgi alışverişinde bulunacaktır.  
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1.6-BİLGİ VE İLETİŞİM TEKNOLOJİLERİ KULLANIMI 

 BİLGİ ve İLETİŞİM TEKNOLOJİLERİ POLİTİKASI 

Odamız; hızlı gelişen bilgi ve iletişim teknolojilerini yakından takip ederek, özellikle 
elektronik ortamdaki iletişimi hızlandıracak, böylelikle üyeleri ve kurumsal yapısı için 
daha verimli çalışma yürütecek, insan ve çevre sağlığına katma değer katacaktır. 

Özellikle bilgi güvenliği esaslarını dikkate alarak, kolay ve ulaşılabilir bilgileri, paylaşma ve 
geliştirmede öncü bir rol üstelenecektir. 

YAZILIMLAR 
Sıra NO Yazılım Türü Bulunduğu Birim 
1.  TOBBNET,TOBB Yazılımları 

(Kap.Rap,İMBS,HTS…) 
Ticaret ve Oda Sicil, Muhasebe 

2.  DATABANK  
3.  MERSİS,HTS  
4.  TURKOSOFT (One touch)  
5.  Window Server 2014 Foundation   
6.  Windows SQL Server 2014  
7.  Norsan (Arşiv)  
8.  Fortinet Güvenlik Duvarı Lisansı  
9.  Kep (E imza)   
10.  Sms Programı  

DONANIMLAR 
Sıra NO Donanım Sayısı Bulunduğu Birim 
1.  Masaüstü Bilgisayarlar 8 Her birimde 
2.  Dizüstü Bilgisayarlar 1 Kalite Akreditasyon 
3.  Faks ve Tarayıcılar 5 Her birimde 
4.  Lazer ve Tonerli Yazıcılar 5 Her birimde 
5.  Fotokopi Makinesi 1 Ortak kullanım 
6.  Projeksiyon Cihazı 1 Eğitim Salonu 
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7.  Güvenlik Kamerası 
8.  Güvenlik Kamerası Kayıt Cihazı
9.  Televizyon 
10.  Fotoğraf Makinesi
11.  Kasa 
12.  Jeneratör 
13.  Kart Makinesi 
14.  Network sunucu
15.  Server Yedekleme Sistemi
16.  Modem ve Dağıtıcı
17.  UPS Güç Kaynağı
18.  Numaratör 
19.  Fortinet Güvenlik Duvarı Cihazı

 

1.7-ÜYE İLİŞKİLERİ 

ÜYE İLİŞKİLERİ VE ŞİKÂYETLERİ

Üyelerimizin beklenti, istek ve önerileri ile şikâyetlerini hizmet kalitemizin yükseltilmesi 
için bir fırsat olarak değerlendireceğiz. Öneri talep ve şikâyetleri nesnel, şeffaf, çözüm 
odaklı bir şekilde değerlendirerek, çözüme kavuşturacak, bütünleşmiş bir yapı içerisinde 
tüm süreçlerimizi iyileştirerek, üye memnuniyetini sürekli arttıracağız.

ÜYE ANKET SONUÇLARI 20

2021 yılında üyelerle yüz yüze yapılan anket sonuçları aşağıda verilmiştir

Anket sonuçlarının analizine göre Odanın üyeleri sırası ile Limited (%71) ve Şahıs (% 14) 
ve Anonim (%12) Şirketinden oluşmaktadır. Kurumsallaşma ve sermaye büyüklüğüne göre 
sıralandığında Kooperatif ( yüzde 3) düzeyindedir.

Anonim Şirket

12

12%
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Güvenlik Kamerası  8 Her birimde
Güvenlik Kamerası Kayıt Cihazı 1 Bilgi İşlem

2 Genel Sekreter
Fotoğraf Makinesi 1 Basın Yayın

1 Muhasebe
1 Balkon
1 Giriş 

Network sunucu 1 Bilgi İşlem
Server Yedekleme Sistemi 1 Bilgi İşlem
Modem ve Dağıtıcı 3 Bilgi İşlem
UPS Güç Kaynağı 1 Bilgi İşlem

1 Giriş 
Fortinet Güvenlik Duvarı Cihazı 1 Bilgi İşlem

ŞİKÂYETLERİ ELE ALMA POLİTİKASI 

Üyelerimizin beklenti, istek ve önerileri ile şikâyetlerini hizmet kalitemizin yükseltilmesi 
ğerlendireceğiz. Öneri talep ve şikâyetleri nesnel, şeffaf, çözüm 

odaklı bir şekilde değerlendirerek, çözüme kavuşturacak, bütünleşmiş bir yapı içerisinde 
tüm süreçlerimizi iyileştirerek, üye memnuniyetini sürekli arttıracağız.

ÜYE ANKET SONUÇLARI 2021  

yılında üyelerle yüz yüze yapılan anket sonuçları aşağıda verilmiştir

Anket sonuçlarının analizine göre Odanın üyeleri sırası ile Limited (%71) ve Şahıs (% 14) 
ve Anonim (%12) Şirketinden oluşmaktadır. Kurumsallaşma ve sermaye büyüklüğüne göre 

ndığında Kooperatif ( yüzde 3) düzeyindedir. 

Limited Şirket

74

71%

Anonim Şirket

12

12%

Kooperatif

3

3%

Kuruluş Statüsü

FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021    

Her birimde 
Bilgi İşlem 
Genel Sekreter 
Basın Yayın 
Muhasebe 
Balkon 

 
Bilgi İşlem 
Bilgi İşlem 
Bilgi İşlem 
Bilgi İşlem 

 
Bilgi İşlem 

Üyelerimizin beklenti, istek ve önerileri ile şikâyetlerini hizmet kalitemizin yükseltilmesi 
ğerlendireceğiz. Öneri talep ve şikâyetleri nesnel, şeffaf, çözüm 

odaklı bir şekilde değerlendirerek, çözüme kavuşturacak, bütünleşmiş bir yapı içerisinde 
tüm süreçlerimizi iyileştirerek, üye memnuniyetini sürekli arttıracağız. 

yılında üyelerle yüz yüze yapılan anket sonuçları aşağıda verilmiştir. 

 

Anket sonuçlarının analizine göre Odanın üyeleri sırası ile Limited (%71) ve Şahıs (% 14) 
ve Anonim (%12) Şirketinden oluşmaktadır. Kurumsallaşma ve sermaye büyüklüğüne göre 

Şahıs 

Firması

15

14%

Kooperatif
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Demografik verilere göre anket yapılan oda üyelerinin %321’i ticaret, Ulaştırma %13, 
%17’si imalat ve %25’iu hizmet sektöründe çalışmaktadır., tarım ve turizm ise sırası ile%7, 
%1 den oluşmaktadır. Diğer ise %5 den oluşturmaktadır. 

Soru 1 Hizmet 
memnuniyeti 

2018 
yılı 

2019 
yılı 

2020 
yılı 

2021 
yılı 

4 yıllık 
ortalama 

1 yıllık 
Değişim 

Personel Davranışı 87,7 79,1 79,3 94,76 85,2 15,46 
Hizmet Süresi 87,7 78,9 83,3 95,34 86,3 12,04 
Bilgi Yeterliliği 88,3 79,8 80,1 96,12 86,1 16,02 

Kaynak Yeterliliği 86,6 79,1 80,4 96,70 85,7 16,30 
Talebi Karşılama 

Düzeyi 
88,3 82 85,3 97,48 88,3 12,18 

Aritmetik ort. 
Memnuniyet 

87,7 79,8 81,7 96,08 86,3 14,38 

 

 
 

Ticaret

36

32%

Hizmet

28

25%

İmalat

19

17%

Turizm

1

1%

Ulaştırma

14

13%

Tarım-hayvancılık

8

7%

Diğer

5

5%

Kuruluşun Faaliyet Türü

87,7 87,7 88,3 86,6 88,3 87,7

79,1 78,9 79,8 79,1 82 79,8

79,3 83,3 80,1 80,4 85,3 81,7

85,2 86,3 86,1 85,7
88,3 86,3

0

50

100

150

200

250

300

350

400

Personel 

Davranışı

Hizmet 

Süresi

Bilgi 

Yeterliliği

Kaynak 

Yeterliliği

Talebi 

Karşılama 

Düzeyi

Aritmetik 

ort. 

Memnuniyet

3 yıllık ortalama

2020 yılı

2019 yılı

2018 yılı
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Son 4 yıllık anket verileri karşılaştırmalı tablosu yukarıda ver
2021 yılı memnuniyet oranı bir yıl önceye göre ortalamaya göre %14,38 oranında bir artış 
göstermektedir. Ayrıntıya bakıldığında Personel Davranışı; %15,46, Hizmet Süresi; 
%12,04, Bilgi Yeterliliği; %16,20, Kaynak Yeterliliği;
%12,18 oranları ile artma söz konusudur. 
 

Soru 1 Hizmet memnuniyeti
Personel Davranışı 
Hizmet Süresi 
Bilgi Yeterliliği 
Kaynak Yeterliliği 
Talebi Karşılama Düzeyi
Aritmetik ort. Memnuniyet

 

Üyelerin özellikle personel davranışından %96,8, Bilgi yeterliliği %95,3,  hizmet süresi ve 
talebi karşılama memnuniyetinin % 94,5 üzerinde olduğu görülmektedir.
memnuniyetinin yüksek çıkmsı motivasyonunun korunması, akredita
gördüğü özellikle performans değerlendirmesi ve ödüllendirilmesi açısından önemli veri 
sağlamaktadır. 

1.8-KALİTE YÖNETİMİ

KALİTE ve AKREDİTASYON POLİTİKAMIZ

5174 sayılı yasanın öngördüğü
sistem anlayışı içerisinde, üye
olarak artıracağız.  
ISO 9001 Kalite Yönetim Sistemi,
Sistemi Kılavuzluğunda ve 
gerekliliklerini yerine getirerek,
sürekli iyileştireceğiz. 

93,0

93,5

94,0

94,5

95,0

95,5

96,0

96,5

97,0

97,5

Personel 

Davranışı

Hizmet Süresi

94,8
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Son 4 yıllık anket verileri karşılaştırmalı tablosu yukarıda verilmiştir. Değerlendirildiğinde 
2021 yılı memnuniyet oranı bir yıl önceye göre ortalamaya göre %14,38 oranında bir artış 
göstermektedir. Ayrıntıya bakıldığında Personel Davranışı; %15,46, Hizmet Süresi; 
%12,04, Bilgi Yeterliliği; %16,20, Kaynak Yeterliliği; %16,30, Talebi Karşılama Düzeyi; 
%12,18 oranları ile artma söz konusudur.  

Soru 1 Hizmet memnuniyeti 2021 Yüzde 
94,8 
95,3 
96,1 
96,7 

Talebi Karşılama Düzeyi 97,5 
. Memnuniyet 96,1 

Üyelerin özellikle personel davranışından %96,8, Bilgi yeterliliği %95,3,  hizmet süresi ve 
talebi karşılama memnuniyetinin % 94,5 üzerinde olduğu görülmektedir.
memnuniyetinin yüksek çıkmsı motivasyonunun korunması, akredita
gördüğü özellikle performans değerlendirmesi ve ödüllendirilmesi açısından önemli veri 

KALİTE YÖNETİMİ 

KALİTE ve AKREDİTASYON POLİTİKAMIZ 

öngördüğü görev ve sorumlulukları yerine getirirken,
üye ve personel memnuniyetini ve hizmet

Sistemi, ISO 10002 Müşteri Memnuniyeti Şikâyet
 TOBB Akreditasyon Sisteminin 5 yıldızlı hizmet

getirerek, üyelerimizi, kurumsal yapımızı ve personelimizin

Hizmet Süresi Bilgi 

Yeterliliği

Kaynak 

Yeterliliği

Talebi 

Karşılama 

Düzeyi

95,3
96,1

96,7
97,5

2021 yılı Hizmet memnuniyeti

FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021    

ilmiştir. Değerlendirildiğinde 
2021 yılı memnuniyet oranı bir yıl önceye göre ortalamaya göre %14,38 oranında bir artış 
göstermektedir. Ayrıntıya bakıldığında Personel Davranışı; %15,46, Hizmet Süresi; 

%16,30, Talebi Karşılama Düzeyi; 

 

Üyelerin özellikle personel davranışından %96,8, Bilgi yeterliliği %95,3,  hizmet süresi ve 
talebi karşılama memnuniyetinin % 94,5 üzerinde olduğu görülmektedir. Personel 
memnuniyetinin yüksek çıkmsı motivasyonunun korunması, akreditasyon sisteminin ön 
gördüğü özellikle performans değerlendirmesi ve ödüllendirilmesi açısından önemli veri 

getirirken, üye odaklı bir 
hizmet kalitemizi devamlı 

Şikâyet Yönetim 
hizmet anlayışının 
personelimizin 

Aritmetik ort. 

Memnuniyet

96,1
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ODAMIZDA DEZENFEKTE İŞLEMİ YAPILDI 

Korona virüsten korunma tedbirleri 
kapsamında Kızıltepe belediyesi 
yetkililerince odamızda dezenfekte işlemi 
yapıldı. 
Kızıltepe TSO Yönetim kurulu Başkanı 
Mahmut DÜNDAR: 
Üyelerimiz ve çalışanlarımızın sağlığının 
korunması için gerekli çalışmalar 
titizlikle devam etmektedir. 
 

2-TEMEL HİZMETLER 

2.1-İLETİŞİM AĞI 

Odamız tüm iletişim araçlarını(web sitesi, e-posta, sms, posta gibi) teknolojik gelişmelere 
uygun olarak kullandığından üyelere ulaşmak konusunda kesinlikle problem 
yaşamamaktadır. 
Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası'nın web sitesi olan www.kiziltepetso.org.tradreslerinde 

sürekli güncellemesi yapılmaktadır. 
Odamıza ait facebook sayfamız 
mevcut ve üyelerimizin çoğu hesaba 
eklidir. Ayrıca Tobb web mail servisi 
de tarafımızdan aktif şekilde 
kullanılmaktadır. 
DATABANK YAZILIMI; muhasebe & 
finans yönetim sistemi ile 
ön muhasebe ve genel muhasebe 
sistemi kullanan bütün işletmelerle 
TOBB Akreditasyon Sistemine hitap  

etmektedir. Elektrik-elektronik, telekomünikasyon, bilişim teknolojileri, kayıt sistemi ile 
Oda/Borsaların tüm ihtiyaçları ile web entegrasyonu ile çalışmaktadır. 
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BAŞKANDAN YENİ YIL MESAJIBAŞKANDAN YENİ YIL MESAJIBAŞKANDAN YENİ YIL MESAJIBAŞKANDAN YENİ YIL MESAJI    

Değerli üyelerimiz ve saygıdeğer 
hemşehrilerimiz ; 
Yeni yıl öncesi ,Kızıltepe Ticaret ve Sanayi 
Odası olarak sizlere yeni yılda da en iyi 
hizmeti verebilmek adına büyük bir 
heyecan ve hazırlık içerisindeyiz. 
2019 yılını tamamlamaya hazırlandığımız 
şu günlerde bu güne kadar yaptığımız tüm 
çalışmalarımızda hem siz değerli 
üyelerimizin, hem de emeklerimizin 
yeşerdiği şehrimiz Mardin’in menfaatini her 
zaman ilk sırda tuttuğumuzu belirtmek 
isteriz. 
Geçen bir yıl boyunca kuruluş olarak, hem 
oda içerisinde verdiğimiz bütün 

hizmetlerde hem de katıldığımız tüm program ve etkinliklerde önceliğimiz her zaman 
üyelerimizin ve bölgenin hassasiyeti oldu. Özellikle bölgenin mücevheri değerindeki 
bulgurun coğrafi işaret kazanması içi yaptığımız maddi ve manevi çalışmaların karşılık 
bulması bizi oldukça mutlu ve motive etmiştir. 
Kızıltepe Sanayi ve Ticaret Odası olarak 2019 yılı boyunca yaptığımız etkinlik ve 
çalışmaları hem bu ay ki bültenimiz de hem de faaliyet raporlarında siz değerli üyelerimiz 
ve hemşehrilerimizle paylaşmaktan gurur duyuyor ve takdiri sizlere bırakıyoruz. 
Son olarak temennimiz o ki, yeni yılda hem ülke olarak hem de Kızıltepe halkı olarak 
yaşadığımız ekonomik kriz en az hasarla son bulur ve yeni yılın tüm ülkeye barış, huzur, 
kardeşlik ve mutluluk getirir. Mutlu yıllar dileriz. 
 

TIR KOMİTESİ TOPLANDITIR KOMİTESİ TOPLANDITIR KOMİTESİ TOPLANDITIR KOMİTESİ TOPLANDI    

Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği (TOBB) TIR Komitesi, 
video konferans yoluyla 
toplandı. 

Toplantıda TIR Sistemine 
giriş için yapılan firma 
başvuruları değerlendirildi, 
aynı zamanda TOBB kefaleti 
altında uluslararası 
taşımacılık faaliyeti yürüten 
firmaların karışmış olduğu 
çeşitli usulsüzlük olayları 
görüşülüp karara bağlandı. 

Uluslararası geçiş belgeleri ile ilgili güncel bilgiler de paylaşıldı. (3 Aralık 2021) 
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2.2-POLİTİKA TEMSİL 

Odamız üye ilişkilerini yönetmek, üye geri beslemelerine (şikayet, öneri, talep vb) uygun 
faaliyetler planlamak ve sürekli iyileştirmeyi sağlamak
kilit karar alıcılarla ve bölge oda/bors
menfaatleri için lobi faaliyetleri çalışması yürütmektedir

16.ODA16.ODA16.ODA16.ODA----BORSABORSABORSABORSA    MÜŞTEREKMÜŞTEREKMÜŞTEREKMÜŞTEREK    TOPLANTISITOPLANTISITOPLANTISITOPLANTISI
 

organizasyonuyla online olarak yapıldı.
10 Şubat 2021’de düzenlenen ve a
ve Akreditasyon Sorumlularından oluşan toplantının katılımcıları şöyleydi: Kızıltepe 
Ticaret Borsası Genel Sekreter Yardımcısı Metin Sert; Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası 
(KTSO) Genel Sekreteri Ahm
Mardin Ticaret ve Sanayi Odası (MTSO) Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Ali Tutaşı, 
Genel Sekreteri Çetin Sasa, Kalite ve Akreditasyon Sorumlusu Elif İlhan; Nusaybin 
Ticaret Borsası (NTB) Genel Sekreter
Ercan Çelik; Nusaybin Ticaret ve Sanayi Odası (NTSO) Yönetim Kurulu Başkan Mahsum 
Özmen, Genel Sekreteri Abdulkadir Güneş, Kalite ve Akreditasyon Sorumlusu İlhan 
Özmen; TOBB/TEPAV, Mardin İli/İlçeleri Oda/Bo
Artuklu Üniversitesi (MAÜ) İİBF İktisat Bölümü Öğretim Üyesi Doç. Dr. Mehmet Behzat 
Ekinci. 
Toplantının gündem maddeleri şöyleydi: Odaların/Borsaların Covid
Genel Faaliyetleri ve İyi Uygulamaları, Akademik Da
Yeni dönem proje faaliyetleri.
Mardin Odaları/Borsaları, dönem içinde gerçekleştirdikleri şu genel faaliyetleri ve iyi 
uygulama örnekleri hakkında bilgiler verdi:
· KTB: Stratejik Plan hazırlığına ilişkin çalışmalar; Tica
Projesi: Mezopotamya Güneşi Mardin Bulguru Yeni Pazarlara Açılıyor; Dicle Kalkınma 
Ajansı (DİKA) Destekli Güdümlü Destek Projesi: Mardin Gıda Analiz ve Ticaret 
Kapasitesinin Geliştirilmesi.
· KTSO: Kalite ve Akreditasyon altyap
başarıyla tamamlanması; Kızıltepe Bulgur Sektörü Ur
· MTSO: Granada TSO işbirliği ile Turizmde Kurumsal Kapasitenin Geliştirilmesi Projesi; 
Covid-19 sürecinde Faaliyet belgelerinin online temini; Gel
süreçlerinin başarıyla tamamlanması.
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üye ilişkilerini yönetmek, üye geri beslemelerine (şikayet, öneri, talep vb) uygun 
faaliyetler planlamak ve sürekli iyileştirmeyi sağlamak amacı ile seçilmiş yönetimi ile 
kilit karar alıcılarla ve bölge oda/borsaları ile zaman zaman bir araya gelmekte. Üye 
menfaatleri için lobi faaliyetleri çalışması yürütmektedir. 

TOPLANTISITOPLANTISITOPLANTISITOPLANTISI    ONLİNEONLİNEONLİNEONLİNE    YAPILDI.YAPILDI.YAPILDI.YAPILDI.    

Mardin Odaları/Borsaları 
16.Müşterek Toplantısında 
Pandemi Sürecini Ele Aldı
Mardin’de tüm 
Odaların
katılımıyla düzenlenen ve 
bölgesel kalkınma 
faaliyetlerine katkı amacının 
güdüldüğü müşterek 
toplantıların 16.’sı 
gerçekleştirildi. Toplantı, 
Kızıltepe Ticaret Borsası’nın 

organizasyonuyla online olarak yapıldı. 
10 Şubat 2021’de düzenlenen ve ağırlıklı olarak Genel Sekreterler/Yardımcıları ve Kalite 
ve Akreditasyon Sorumlularından oluşan toplantının katılımcıları şöyleydi: Kızıltepe 
Ticaret Borsası Genel Sekreter Yardımcısı Metin Sert; Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası 
(KTSO) Genel Sekreteri Ahmet Aslan, Kalite ve Akreditasyon Sorumlusu Ferhat Dündar; 
Mardin Ticaret ve Sanayi Odası (MTSO) Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Ali Tutaşı, 
Genel Sekreteri Çetin Sasa, Kalite ve Akreditasyon Sorumlusu Elif İlhan; Nusaybin 
Ticaret Borsası (NTB) Genel Sekreteri Abdullah Dal, Kalite ve Akreditasyon Sorumlusu 
Ercan Çelik; Nusaybin Ticaret ve Sanayi Odası (NTSO) Yönetim Kurulu Başkan Mahsum 
Özmen, Genel Sekreteri Abdulkadir Güneş, Kalite ve Akreditasyon Sorumlusu İlhan 
Özmen; TOBB/TEPAV, Mardin İli/İlçeleri Oda/Borsa Akademik Danışmanı ve Mardin 
Artuklu Üniversitesi (MAÜ) İİBF İktisat Bölümü Öğretim Üyesi Doç. Dr. Mehmet Behzat 

Toplantının gündem maddeleri şöyleydi: Odaların/Borsaların Covid
Genel Faaliyetleri ve İyi Uygulamaları, Akademik Danışmanlık Yeni Dönem Beklentileri, 
Yeni dönem proje faaliyetleri. 
Mardin Odaları/Borsaları, dönem içinde gerçekleştirdikleri şu genel faaliyetleri ve iyi 
uygulama örnekleri hakkında bilgiler verdi: 
· KTB: Stratejik Plan hazırlığına ilişkin çalışmalar; Ticaret Bakanlığı Destekli Ur
Projesi: Mezopotamya Güneşi Mardin Bulguru Yeni Pazarlara Açılıyor; Dicle Kalkınma 
Ajansı (DİKA) Destekli Güdümlü Destek Projesi: Mardin Gıda Analiz ve Ticaret 
Kapasitesinin Geliştirilmesi. 
· KTSO: Kalite ve Akreditasyon altyapısında yenilikler yapılması; ISO denetiminin 
başarıyla tamamlanması; Kızıltepe Bulgur Sektörü Ur-Ge Projesi. 
· MTSO: Granada TSO işbirliği ile Turizmde Kurumsal Kapasitenin Geliştirilmesi Projesi; 

19 sürecinde Faaliyet belgelerinin online temini; Geliştirme ve denetim 
süreçlerinin başarıyla tamamlanması. 

FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021    

üye ilişkilerini yönetmek, üye geri beslemelerine (şikayet, öneri, talep vb) uygun 
amacı ile seçilmiş yönetimi ile 

aları ile zaman zaman bir araya gelmekte. Üye 

Mardin Odaları/Borsaları 
16.Müşterek Toplantısında 
Pandemi Sürecini Ele Aldı 
Mardin’de tüm 
Odaların/Borsaların 
katılımıyla düzenlenen ve 
bölgesel kalkınma 
faaliyetlerine katkı amacının 
güdüldüğü müşterek 
toplantıların 16.’sı 
gerçekleştirildi. Toplantı, 
Kızıltepe Ticaret Borsası’nın 

ğırlıklı olarak Genel Sekreterler/Yardımcıları ve Kalite 
ve Akreditasyon Sorumlularından oluşan toplantının katılımcıları şöyleydi: Kızıltepe 
Ticaret Borsası Genel Sekreter Yardımcısı Metin Sert; Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası 

et Aslan, Kalite ve Akreditasyon Sorumlusu Ferhat Dündar; 
Mardin Ticaret ve Sanayi Odası (MTSO) Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Ali Tutaşı, 
Genel Sekreteri Çetin Sasa, Kalite ve Akreditasyon Sorumlusu Elif İlhan; Nusaybin 

i Abdullah Dal, Kalite ve Akreditasyon Sorumlusu 
Ercan Çelik; Nusaybin Ticaret ve Sanayi Odası (NTSO) Yönetim Kurulu Başkan Mahsum 
Özmen, Genel Sekreteri Abdulkadir Güneş, Kalite ve Akreditasyon Sorumlusu İlhan 

rsa Akademik Danışmanı ve Mardin 
Artuklu Üniversitesi (MAÜ) İİBF İktisat Bölümü Öğretim Üyesi Doç. Dr. Mehmet Behzat 

Toplantının gündem maddeleri şöyleydi: Odaların/Borsaların Covid-19 Sürecindeki 
nışmanlık Yeni Dönem Beklentileri, 

Mardin Odaları/Borsaları, dönem içinde gerçekleştirdikleri şu genel faaliyetleri ve iyi 

ret Bakanlığı Destekli Ur-Ge 
Projesi: Mezopotamya Güneşi Mardin Bulguru Yeni Pazarlara Açılıyor; Dicle Kalkınma 
Ajansı (DİKA) Destekli Güdümlü Destek Projesi: Mardin Gıda Analiz ve Ticaret 

ısında yenilikler yapılması; ISO denetiminin 

· MTSO: Granada TSO işbirliği ile Turizmde Kurumsal Kapasitenin Geliştirilmesi Projesi; 
iştirme ve denetim 
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· NTB: Covid-19 sürecinde e-imza ile üyelerin Borsaya gelmeden online olarak 
beyanname dahil tüm işlemlerine imkân tanınması (bu sisteme ilk geçen Borsa olması); 
Beyannamelere eklenen Barkod ve doğrulama kodu ile bunların web sitesinde 
teyitlerinin yapılması; ISO 9001: 2015 KYS ve ISO 10002: 2018 MMYS denetimlerinden 
başarıyla geçerek belgelerini yenilemesi. 
· NTSO: Denetim süreçlerine hazırlık çalışmaları; Nusaybin’e Tekstilkent kurulmasına 
yönelik proje çalışmaları. 
Toplantının özel gündem maddelerinden biri, Mardin Artuklu Üniversitesi ile 
gerçekleştirilmesi planlanan araştırma raporları idi. Bu kapsamda, Mardin’in dış 
ticaretinin pandemi öncesi ve sonrası durumunu irdeleyen araştırmaların yapılması 
konusunda müzakerelerde bulunuldu.  
Toplantının özel gündem maddelerinden diğeri de Odaların/Borsaların yeni dönemdeki 
eğitim ihtiyaçlarına ilişkindi. Bu amaçla, bütün ortak eğitim programlarının online 
biçimde yapılmasına ilişkin çalışmalar yapılması gereğine dikkat çekildi. 
XVII.Müşterek Toplantının, Mart ayında Nusaybin Ticaret Borsası’nın organizasyonuyla 
yapılması kararlaştırıldı. 
 
MARDİNMARDİNMARDİNMARDİN    VALİMİZVALİMİZVALİMİZVALİMİZ    SN.SN.SN.SN.    MAHMUTMAHMUTMAHMUTMAHMUT    DEMİRTAŞDEMİRTAŞDEMİRTAŞDEMİRTAŞ    VEVEVEVE    KIZILTEPEKIZILTEPEKIZILTEPEKIZILTEPE    KAYMAKAMIMIZKAYMAKAMIMIZKAYMAKAMIMIZKAYMAKAMIMIZ    SN.HÜSEYİNSN.HÜSEYİNSN.HÜSEYİNSN.HÜSEYİN    ÇAMÇAMÇAMÇAM    

ODAMIZIODAMIZIODAMIZIODAMIZI    ZİYARETTEZİYARETTEZİYARETTEZİYARETTE    BULUNDULAR.BULUNDULAR.BULUNDULAR.BULUNDULAR.    
 

Sn. Valimiz ve Sn. 
Kaymakamımızla bir araya 
gelerek görüş ,Öneri ve fikir 
alışverişinde bulunuldu. 

    
    
    
    
    
    
MARDİN ODALARI/BORSALARI EMARDİN ODALARI/BORSALARI EMARDİN ODALARI/BORSALARI EMARDİN ODALARI/BORSALARI E----TİCARETİ 2021 YILI TEMATİK HEDEFİ OLARAK BELİRLEDİTİCARETİ 2021 YILI TEMATİK HEDEFİ OLARAK BELİRLEDİTİCARETİ 2021 YILI TEMATİK HEDEFİ OLARAK BELİRLEDİTİCARETİ 2021 YILI TEMATİK HEDEFİ OLARAK BELİRLEDİ    
Mardin’de tüm Odaların/Borsaların katılımıyla düzenlenen ve bölgesel kalkınma 
faaliyetlerine katkı amacının 
güdüldüğü müşterek toplantıların 
17.’si gerçekleştirildi. Toplantı, 
Nusaybin Ticaret Borsası’nın ev 
sahipliğinde yapıldı. 
 16 Mart 2021’de düzenlenen toplantı 
iki oturum şeklindeydi. İlki Genel 
Sekreterler/Yardımcıları ve 
Akreditasyon Sorumlularıyla, ikincisi 
ise üst ve orta yöneticilerle 
gerçekleştirilen oturumların bütün 
katılımcıları şöyleydi: 
Nusaybin Ticaret Borsası (NTB) 
Yönetim Kurulu Başkanı Necdet Aktaş, 
Meclis Başkanı Abdulhakim Aytimur, Genel Sekreteri Abdullah Dal, Akreditasyon 
Sorumlusu Ercan Çelik; Kızıltepe Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Şahin, 
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Genel Sekreteri Abdulkadir Şahin, Genel Sekreter Yardımcısı Metin Sert; Kızıltepe 
Ticaret ve Sanayi Odası (KTSO) Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut Dündar, Genel 
Sekreteri Ahmet Aslan, Akreditasyon Sorumlusu Ferhat Dündar; Mardin Ticaret ve 
Sanayi Odası (MTSO) Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Ali Tutaşı, Genel Sekreteri Çetin 
Sasa; Nusaybin Ticaret ve Sanayi Odası (NTSO) Genel Sekreteri Abdulkadir Güneş; 
TOBB/TEPAV, Mardin İli/İlçeleri Oda/Borsa Akademik Danışmanı ve Mardin Artuklu 
Üniversitesi (MAÜ) İİBF İktisat Bölümü Öğretim Üyesi Doç. Dr. Mehmet Behzat Ekinci. 
Toplantının gündem maddeleri şöyleydi: Odaların/Borsaların İyi Uygulamaları, 
Odaların/Borsaların Medyada Görünürlük Faaliyetleri, Mardin Artuklu Üniversitesi 
Kamu Özel ve Karma Sektör İşbirliği Kurulu (MAÜKÖK) ve Odalar/Borsalar, Kurumsal 
Yayınlar ve Odalar/Borsalar, Odalar/Borsalar ve Kurumlar Arası İşbirlikleri, Çevrimiçi 
Kariyer Platformu (ÇEKAP) ve Odaların/Borsaların Katkıları, Mardin Oda/Borsa 
Müşterek Proje Ekibinin Faaliyetleri, Yeni Dönem Ana Faaliyet Odağı: Maksimum başarı 
için tek hedefe yoğunlaşmak, Akademik Danışmanlık Dönem Faaliyet Çizelgesi. 
Mardin Odaları/Borsaları, dönem içinde gerçekleştirdikleri şu iyi uygulama örnekleri 
hakkında bilgiler verdi: 
KTB: Büyük arazilerde fertigasyon sisteminin uygulanmasına ilişkin AB projesi. 
KTSO: Coğrafî işaretlere ilişkin AB projesi. 
MTSO: Midyat OSB’nin kuruluş çalışmaları. 
NTB: Borsa işlemlerinde e-imza doğrulama sisteminin uygulanması. 
NTSO: Güneydoğu Anadolu İhracatçı Birlikleri ile dış ticaret eğitim çalışmaları. 
Toplantıda alınan kararlar şöyledir: 
Mardin Artuklu Üniversitesi’ni ‘bölgesel kalkınma odaklı’ bir kurum hâline getirerek 
şehrine ve bölgesine katma değer seviyesini yükseltme ana hedefine odaklanan Mardin 
Artuklu Üniversitesi Kamu Özel ve Karma Sektör İşbirliği Kurulu (MAÜKÖK) ile 
Odaların/Borsaların muhtemel işbirliği imkânları müzakere edildi. Yeni dönemde söz 
konusu Kurul ile organik ve inorganik bağlantılar sağlanarak yoğun bir işbirliği içine 
girilmesi kararlaştırıldı. 
Odaların/Borsaların kurumsal yayınlara destek sağlaması konusunda müzakereler 
gerçekleştirildi. Bu amaçla, Oda/Borsa Akreditasyon Sistemi ve Akademik Danışmanlık 
Uygulaması kapsamında Üniversitelerle işbirliği imkânlarının araştırıldığı bir çalışmaya 
katkı sağlanması kararlaştırıldı. 
Odalar/Borsalar ve kurumlar arası işbirliklerinin yeni dönemde de sürdürülmesi 
kararlaştırıldı. İlk etapta Mardin Gıda, Tarım ve Hayvancılık İl Müdürlüğü ile irtibat 
sağlanacak. Bu kapsamda, Siirt Fıstığı fidanları temin edilerek ve üreticilere dağıtılarak 
bölgede üretimin artırılmasına katkıda bulunulması hedefleniyor. Ayrıca, yer fıstığı ekim 
alanlarına ilişkin fikir alışverişinde bulunularak bu yönde de olumlu birtakım adımlar 
atılması öngörülüyor. 
TOBB/TEPAV tarafından yürütülen “Meslek Lisesi Öğrencilerinin Becerilerinin 
Boylamsal Olarak Takibiyle Veri Odaklı Çevrimiçi Kariyer Merkezi Kurulum Projesi” 
hakkında müzakerelerde bulunuldu. Bu kapsamda, Çevrimiçi Kariyer Platformunun 
(ÇEKAP) oluşturulması sürecinde Mardin ayağıyla ilgili olarak Odaların/Borsaların 
gerekli katkıyı sağlamaları konusunda mutabakata varıldı. 
Mardin Oda/Borsa Müşterek Proje Ekibinin potansiyel faaliyetleri ele alındı. Yeni 
dönemde Proje Ekibinin fizikî ve sanal ortamlarda bir araya gelerek ortak proje fikirleri 
üzerinde çalışmaları kararlaştırıldı. 
Yeni Dönem Ana Faaliyet Odağı hususunda müzakereler gerçekleştirildi. Bu kapsamda 
“Maksimum başarı için tek hedefe yoğunlaşmak” fikri ele alındı ve Odaların/Borsaların 
birden fazla hedef tespit ederek etkinliğini azaltması yerine tek bir hedefe ulaşarak 
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maksimum çıktı elde etmesi gereğine dikkat çekildi. Bu çerçevede, Mardin 
Odaları/Borsaları, 2021 yılı tematik hedefi olarak “Üyelerin e-ticaret kapasitelerini 
geliştirme” hedefine odaklanma kararı aldı. Bu amaçla, üyelerin ürünlerini e-ticaret 
sistemi üzerinden pazarlaması/satışı ile ilgili entegrasyonu hedefleniyor. Buna ilişkin 
faaliyetleri Müşterek Proje Ekibi gerçekleştirecek. 
 8.Müşterek Toplantının, Haziran ayında Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası’nın ev 
sahipliğinde yapılması kararlaştırıldı. 
 
MAHMUT DÜNDAR “GAP BİTMEZSE ARAZİLERİMİZ DE ELİMİZDEN GİDECEK”MAHMUT DÜNDAR “GAP BİTMEZSE ARAZİLERİMİZ DE ELİMİZDEN GİDECEK”MAHMUT DÜNDAR “GAP BİTMEZSE ARAZİLERİMİZ DE ELİMİZDEN GİDECEK”MAHMUT DÜNDAR “GAP BİTMEZSE ARAZİLERİMİZ DE ELİMİZDEN GİDECEK”    
 

CHP Genel Başkan 
Yardımcısı Veli Ağbaba 
başkanlığında, 
milletvekilleri ve parti 
meclis üyelerinden 
oluşan CHP Esnaf 
Masası Heyeti, Mardin 
Kızıltepe’de esnaflarla 
görüştü ve sivil toplum 
kuruluşlarının 
temsilcileriyle bir 
araya geldi. Heyet 
Kızıltepe Ticaret ve 
Sanayi Odası Başknanı 
Mahmut Dündar ile 
Kızıltepe Esnaf ve 
Sanatkarlar Odası 

Başkanı Zeynettin Ayav’ı da ziyaret etti. Esnaf ve sanayicilerin sıkıntılarını dinleyen 
CHP’li heyet başkanlardan bilgiler aldı. 
Mahmut Dündar, GAP’ın halen tamamlanmadığını vurgulayarak “Benim üzerinde 
durduğum GAP, GAP’tan başka düşündüğüm de yok. GAP bitmediyse bizim halimiz 
vahim. Arazilerimiz elimizden gidecek, perişan da olacağız. GAP’ın üzerinde dursanız 
çok güzel olur. GAP olduğu zaman sanayi de güzelleşir, bir gelir gelir” dedi. 
Kızıltepe Esnaf Sanatkarlar Odası Başkanı Zeynettin Ayav ise pandemi sürecinde bütün 
esnafın etkilendiğini belirterek, “Bir kafenin kirası 5-6 bin liradan aşağı değil. Tabii bin 
lira yardım için teşekkür ederiz, ama 3 ay boyunca pek bir şeye çare olmuyor. Özellikle 
kapalı olan kafeleri ziyaret ediyorum içler acısı durumdalar. 5-6 ay kiraları birikmiş” 
diye konuştu. 
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Mardin Odaları ve Borsaları, Mardin Artuklu Üniversitesi ile işbirliği seviyesini artırmayı 
hedefliyor. Bu kapsamda, bölgesel kalkınma hedefine yönelik faaliyetler 
gerçekleştirilmesi planlanıyor. 
Oda/Borsa Yönetimi, bu amaçla Mardin Artuklu Üniversitesi Rektörlüğü’nü ziyaret etti. 
19 Mart 2021’de Rektör Prof. Dr. İbrahim Özcoşar’a yapılan ziyarette şu isimler yer aldı: 
Rektör Danışmanı ve MAÜ Kamu, Özel, Karma Sektör İşbirliği Kurul Başkanı Doç. Dr. 
Feridun Bilgin; İİBF İktisat Bölümü Öğretim Üyesi ve TOBB/TEPAV, Mardin İli/İlçeleri 
Oda/Borsa Akademik Danışmanı Doç. Dr. Mehmet Behzat Ekinci; Kızıltepe Ticaret 
Borsası (KTB) Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Şahin, Genel Sekreter Yardımcısı Metin 
Sert; Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası (KTSO) Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut Dündar, 
Genel Sekreteri Ahmet Aslan; Mardin Ticaret ve Sanayi Odası (MTSO) Yönetim Kurulu 
Başkanı Mehmet Ali Tutaşı; Nusaybin Ticaret Borsası (NTB) Yönetim Kurulu Başkanı 
Necdet Aktaş ve Yönetim Kurulu Üyesi Serbest Kartal. 
Ziyarette Üniversitenin şehriyle ve bölgesiyle yakın işbirlikleri tesis etmesinin öneminde 
dikkat çekildi. Oda/Borsa Yöneticileri bu süreçte her türlü desteğe hazır olduklarını 
beyan etti. MAÜ Rektörü de kurum olarak Kamu-Özel ve Karma sektör işbirliğiyle bu 
amaca yönelik faaliyetler icra ettiklerini ve bunları Odalar/Borsalar başta olmak üzere 
ilgili tüm kurumlarla artırmayı hedeflediklerini ifade etti. 
MAÜ’nün Kamu, Özel, Karma Sektör İşbirliği Kurul’u biçiminde bir yapılanmaya gittiğine 
değinilen müzakerelerde, bu süreçte Odalara/Borsalara özel bir rol düştüğü ifade edildi. 
Bu amaçla, Mardin Odaları/Borsaları, Mardin Artuklu Üniversitesi ile geçtiğimiz 
dönemlerde gerçekleştirdiği eğitim programlarını, projeleri, araştırmaları, saha 
çalışmalarını ve sosyo-kültürel faaliyetleri sürdürmeye ve bunları artırmaya hazır 
olduklarını belirtti. 
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2021202120212021    RAMAZANRAMAZANRAMAZANRAMAZAN    YARDIMLARIYARDIMLARIYARDIMLARIYARDIMLARI    

Listeler odamızda muhafaza edilmekt

HİSARCIKLIOĞLU,HİSARCIKLIOĞLU,HİSARCIKLIOĞLU,HİSARCIKLIOĞLU,    DOĞUDOĞUDOĞUDOĞU    VEVEVEVE    GÜNEYDOĞUGÜNEYDOĞUGÜNEYDOĞUGÜNEYDOĞU

Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği (TOBB) Başkanı M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu, video 
konferans aracılığıyla 
gerçekleştirilen Doğu ve 
Güneydoğu Anadolu Bölge 
toplantısına katılarak, bölge 
oda/borsa başkanları ile 
istişarelerde bulundu. 

Odamız Yönetim Kurulu 
Başkanı Mahmut 
DÜNDAR'ında katılım 
sağladığı Toplantıda, zincir 
marketlerden şikayet, kapanan 
iş yerlerine destek, sicil/stok 
affı, kamuya vergi vb 
ödemelerin ertelenmesi ve

TOBBTOBBTOBBTOBB    76.76.76.76.----77.77.77.77.    GenelGenelGenelGenel    KuruluKuruluKuruluKurulu    

çok iş var! Oda ve Borsalarımızla birlikte üyelerimizin sıkıntılarını takip etmeye, dile 
getirmeye ve çözüm üretmeye devam edeceğiz” dedi.
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TOBB tarafından her yıl 
düzenli  olarak odalara sunulan ve 
ihtiyaç sahiplerine ulaştırılması 
gereken yardımların dağıtılması 
yapılmıştır. 
Odamız tarafından Daha önce koli 
yoluyla yapılan yardımlar,''Alışveriş
Kartı'' olarak düzenlenip ihtiyaç 
sahiplerine dağıtılmaya başlanmıştır.

Listeler odamızda muhafaza edilmektedir. 

GÜNEYDOĞUGÜNEYDOĞUGÜNEYDOĞUGÜNEYDOĞU    ANADOLUANADOLUANADOLUANADOLU    BÖLGEBÖLGEBÖLGEBÖLGE    TOPLANTISINATOPLANTISINATOPLANTISINATOPLANTISINA    KATILDIKATILDIKATILDIKATILDI

Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği (TOBB) Başkanı M. Rifat 

Güneydoğu Anadolu Bölge 
ge 

sağladığı Toplantıda, zincir 
marketlerden şikayet, kapanan 
iş yerlerine destek, sicil/stok 

ödemelerin ertelenmesi ve yeni kredi talebi öne çıktı. 

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’nin 
(TOBB) 76.-77. Genel Kurulu, Covid
tedbirleri nedeniyle elektronik ortamda 
gerçekleştirildi. 

TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, 
Genel Kurul sonrası sosyal medya 
hesabından yaptığı paylaşımda, “81 il ve 
ilçelerden katılan tüm delegelerimize 
teşekkür ediyorum. Yapılması gereken 

çok iş var! Oda ve Borsalarımızla birlikte üyelerimizin sıkıntılarını takip etmeye, dile 
getirmeye ve çözüm üretmeye devam edeceğiz” dedi.  
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TOBB tarafından her yıl 
olarak odalara sunulan ve 

htiyaç sahiplerine ulaştırılması 
gereken yardımların dağıtılması 

Odamız tarafından Daha önce koli 
yoluyla yapılan yardımlar,''Alışveriş 
Kartı'' olarak düzenlenip ihtiyaç 
sahiplerine dağıtılmaya başlanmıştır. 

KATILDIKATILDIKATILDIKATILDI    

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’nin 
77. Genel Kurulu, Covid-19 

tedbirleri nedeniyle elektronik ortamda 

TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, 
Genel Kurul sonrası sosyal medya 

esabından yaptığı paylaşımda, “81 il ve 
ilçelerden katılan tüm delegelerimize 
teşekkür ediyorum. Yapılması gereken 

çok iş var! Oda ve Borsalarımızla birlikte üyelerimizin sıkıntılarını takip etmeye, dile 
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-TOBB Ata’nın huzurunda 

 TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu, TOBB 76. 
Kurul Divanı ve TOBB Yönetim Kurulu üyeleri ile birlikte Anıtkabir’i ziyaret ederek, 
Ata’nın huzurunda saygı duruşunda bulundu.

Odamız genel kurula 2 delege sunmakta olup ,
Taziye sebebiyle katılım sağlayamamıştır. Odamızı temsilen Delege M.Şerif TAN katılım 
sağlamıştır.Odamız Genel Sekreteri ve Meclis Başkanı dahazır bulunmuştur.Hem işari 
hem de elektronik ortamda yapılan Genel kurul oylamasında 23
onaylanmış olup,Tutanaklar ve kamera kayıtları odamızda muhafaza edilmekte olup 1 
nüshası ve kaydı TOBB a gönderilmiştir.

    ZİRAATZİRAATZİRAATZİRAAT    BANKASIBANKASIBANKASIBANKASI    VEVEVEVE    HALKHALKHALKHALK    BANKASIBANKASIBANKASIBANKASI

    

    

    

Kızıltepe Ziraat Odası Başkanı Bedirha
Başkanı Mehmet ŞAHİN, Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası Genel Sekreteri Ahmet Aslan, 

Mardin ilimizde sorunları istişare edip çözüm yolları bulmak için görüş ve önerilerini 
dile getirdiler. 
İstişare toplantısının sonuç bölümünde ise Başkanlarının dile getirdiği sorun ve çözüm 
önerilerinin raporlanması ve Sn. Cumhurbaşkanımıza arz
Milletvekillerimize gönderilmesi kararlaştırıldı.

    
KIZILTEPE TİCARET VE SANAYİ ODASIKIZILTEPE TİCARET VE SANAYİ ODASIKIZILTEPE TİCARET VE SANAYİ ODASIKIZILTEPE TİCARET VE SANAYİ ODASI----    FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021

 

27 

 

TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu, TOBB 76. - 77. Genel Kurulu kapsamında, TOBB Genel 
Kurul Divanı ve TOBB Yönetim Kurulu üyeleri ile birlikte Anıtkabir’i ziyaret ederek, 
Ata’nın huzurunda saygı duruşunda bulundu. -KIZILTEPE TSO 

nel kurula 2 delege sunmakta olup , Yönetim kurulu Bşk Mahmut DÜNDAR 
Taziye sebebiyle katılım sağlayamamıştır. Odamızı temsilen Delege M.Şerif TAN katılım 
sağlamıştır.Odamız Genel Sekreteri ve Meclis Başkanı dahazır bulunmuştur.Hem işari 

ortamda yapılan Genel kurul oylamasında 23 gündem maddesi 
onaylanmış olup,Tutanaklar ve kamera kayıtları odamızda muhafaza edilmekte olup 1 
nüshası ve kaydı TOBB a gönderilmiştir. 

BANKASIBANKASIBANKASIBANKASI    ŞUBEŞUBEŞUBEŞUBE    MÜDÜRLERİNDENMÜDÜRLERİNDENMÜDÜRLERİNDENMÜDÜRLERİNDEN    ODAMIZAODAMIZAODAMIZAODAMIZA    ZİYARETZİYARETZİYARETZİYARET

Kızıltepe Ziraat Bankası Şube Müdürü ve 
Halkbankası Şube Müdürü Odamızı ziyarette 
bulunarak Genel Sekreterimiz ile Nefes Kredileri 
hakkında bilgi alışverişinde bulundular

TARIMTARIMTARIMTARIM    SEKTÖRÜNÜNSEKTÖRÜNÜNSEKTÖRÜNÜNSEKTÖRÜNÜN    SORUNSORUNSORUNSORUN    VEVEVEVE    TALEPLERİTALEPLERİTALEPLERİTALEPLERİ

YATIRILDIYATIRILDIYATIRILDIYATIRILDI    

Kızıltepe Ziraat Odası Başkanı Bedirhan Dinler, Kızıltepe Ticaret Borsası Yönetim Kurulu 
Başkanı Mehmet ŞAHİN, Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası Genel Sekreteri Ahmet Aslan, 

Organize Sanayi Bölgesi Başkan 
Yardımcısı Şükrü Karaboğa, 
Kızıltepe Zahireciler Derneği 
Başkanı M.şerif Öter ve 
Kızıltepe Çiftçiler Derneği 
Başkanı Mikail Erbeyi katıldı.
Kızıltepe Ticaret Borsası ev 
sahipliğinde düzenlenen 
toplantıda; Tarım 
Sektörünün
masaya yatırıldı. Toplantıda 
Bölgemizin tarımsal 

sorunlarını dile getirildi. Anılan 
toplantıya katılan t

Mardin ilimizde sorunları istişare edip çözüm yolları bulmak için görüş ve önerilerini 

İstişare toplantısının sonuç bölümünde ise Başkanlarının dile getirdiği sorun ve çözüm 
önerilerinin raporlanması ve Sn. Cumhurbaşkanımıza arz edilmek üzere Mardin 
Milletvekillerimize gönderilmesi kararlaştırıldı. 
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77. Genel Kurulu kapsamında, TOBB Genel 
Kurul Divanı ve TOBB Yönetim Kurulu üyeleri ile birlikte Anıtkabir’i ziyaret ederek, 

Yönetim kurulu Bşk Mahmut DÜNDAR 
Taziye sebebiyle katılım sağlayamamıştır. Odamızı temsilen Delege M.Şerif TAN katılım 
sağlamıştır.Odamız Genel Sekreteri ve Meclis Başkanı dahazır bulunmuştur.Hem işari 

gündem maddesi 
onaylanmış olup,Tutanaklar ve kamera kayıtları odamızda muhafaza edilmekte olup 1 

ZİYARETZİYARETZİYARETZİYARET    

e Ziraat Bankası Şube Müdürü ve 
Halkbankası Şube Müdürü Odamızı ziyarette 
bulunarak Genel Sekreterimiz ile Nefes Kredileri 
hakkında bilgi alışverişinde bulundular. 

TALEPLERİTALEPLERİTALEPLERİTALEPLERİ    MASAYAMASAYAMASAYAMASAYA    

n Dinler, Kızıltepe Ticaret Borsası Yönetim Kurulu 
Başkanı Mehmet ŞAHİN, Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası Genel Sekreteri Ahmet Aslan, 

Organize Sanayi Bölgesi Başkan 
Yardımcısı Şükrü Karaboğa, 
Kızıltepe Zahireciler Derneği 
Başkanı M.şerif Öter ve 

e Çiftçiler Derneği 
Başkanı Mikail Erbeyi katıldı. 
Kızıltepe Ticaret Borsası ev 
sahipliğinde düzenlenen 
toplantıda; Tarım 
Sektörünün Sorun ve talepleri 
masaya yatırıldı. Toplantıda 
Bölgemizin tarımsal 

sorunlarını dile getirildi. Anılan 
toplantıya katılan temsilciler 

Mardin ilimizde sorunları istişare edip çözüm yolları bulmak için görüş ve önerilerini 

İstişare toplantısının sonuç bölümünde ise Başkanlarının dile getirdiği sorun ve çözüm 
edilmek üzere Mardin 
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MARDİNMARDİNMARDİNMARDİN    VALİSİVALİSİVALİSİVALİSİ    MAHMUTMAHMUTMAHMUTMAHMUT    DEMİRTAŞ'TANDEMİRTAŞ'TANDEMİRTAŞ'TANDEMİRTAŞ'TAN

 

TÜTÜTÜTÜRKİYE ODALAR VE BORSALAR BİRLİĞİ (TOBB) BAŞKANI M.RİFAT HİSARCIKLIOĞLU ZİYARETİ VE RKİYE ODALAR VE BORSALAR BİRLİĞİ (TOBB) BAŞKANI M.RİFAT HİSARCIKLIOĞLU ZİYARETİ VE RKİYE ODALAR VE BORSALAR BİRLİĞİ (TOBB) BAŞKANI M.RİFAT HİSARCIKLIOĞLU ZİYARETİ VE RKİYE ODALAR VE BORSALAR BİRLİĞİ (TOBB) BAŞKANI M.RİFAT HİSARCIKLIOĞLU ZİYARETİ VE 

MECLİS ÜYELERİ İLE İSTİŞAREMECLİS ÜYELERİ İLE İSTİŞAREMECLİS ÜYELERİ İLE İSTİŞAREMECLİS ÜYELERİ İLE İSTİŞARE    

hesabından yaptığı açıklamada da Kızıltepe’ye 24 derslikli Mesleki ve Teknik Anadolu 
Lisesi yapacaklarını bildirdi.
 

ODALAR/BORSALAR MARDİN VALİSİ İLE BÖLGESEL KALKINMA MESELELERİNİ MÜZAKERE ETTİODALAR/BORSALAR MARDİN VALİSİ İLE BÖLGESEL KALKINMA MESELELERİNİ MÜZAKERE ETTİODALAR/BORSALAR MARDİN VALİSİ İLE BÖLGESEL KALKINMA MESELELERİNİ MÜZAKERE ETTİODALAR/BORSALAR MARDİN VALİSİ İLE BÖLGESEL KALKINMA MESELELERİNİ MÜZAKERE ETTİ

Mardin Odaları ve Borsaları, bölgesel kalkınma amaçlı faaliyetlerini sürdürüyor. Bu 
kapsamda Mardin Valiliği ziyaret edildi.
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DEMİRTAŞ'TANDEMİRTAŞ'TANDEMİRTAŞ'TANDEMİRTAŞ'TAN    ODAMIZAODAMIZAODAMIZAODAMIZA    ZİYARETZİYARETZİYARETZİYARET    

 

Mardin Valimiz Sn:
DEMİRTAŞ odamız Yönetim Kurulu 
Başkanı Mahmut DÜNDAR'a
ziyaretin de bulundular,kendilerine 
bu nazik ziyaretlerinden dolayı 
teşekkürlerimizi sunarız.
 
 
 

RKİYE ODALAR VE BORSALAR BİRLİĞİ (TOBB) BAŞKANI M.RİFAT HİSARCIKLIOĞLU ZİYARETİ VE RKİYE ODALAR VE BORSALAR BİRLİĞİ (TOBB) BAŞKANI M.RİFAT HİSARCIKLIOĞLU ZİYARETİ VE RKİYE ODALAR VE BORSALAR BİRLİĞİ (TOBB) BAŞKANI M.RİFAT HİSARCIKLIOĞLU ZİYARETİ VE RKİYE ODALAR VE BORSALAR BİRLİĞİ (TOBB) BAŞKANI M.RİFAT HİSARCIKLIOĞLU ZİYARETİ VE 

    

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Başkanı 
M. Rifat Hisarcıklıoğlu, oğlu Azad 
kaybeden Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası (TSO) 
Başkanı Mahmut Dündar’a taziye ziyaretinde 
bulundu. 

Daha sonra meclis üyeleriyle, yaşanan sıkıntılar 
üzerine görüş alışverişinde bulunan 
Hisarcıklıoğlu, üyelerin sorun ve önerilerini 
dinledi.TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu, sosyal medya 

hesabından yaptığı açıklamada da Kızıltepe’ye 24 derslikli Mesleki ve Teknik Anadolu 
Lisesi yapacaklarını bildirdi. 

ODALAR/BORSALAR MARDİN VALİSİ İLE BÖLGESEL KALKINMA MESELELERİNİ MÜZAKERE ETTİODALAR/BORSALAR MARDİN VALİSİ İLE BÖLGESEL KALKINMA MESELELERİNİ MÜZAKERE ETTİODALAR/BORSALAR MARDİN VALİSİ İLE BÖLGESEL KALKINMA MESELELERİNİ MÜZAKERE ETTİODALAR/BORSALAR MARDİN VALİSİ İLE BÖLGESEL KALKINMA MESELELERİNİ MÜZAKERE ETTİ

ları ve Borsaları, bölgesel kalkınma amaçlı faaliyetlerini sürdürüyor. Bu 
kapsamda Mardin Valiliği ziyaret edildi. 

 12 Temmuz 2021’de 
Mardin Valisi Mahmut 
Demirtaş’a yapılan 
ziyaretin katılımcıları 
şöyleydi: Kızıltepe 
Ticaret Borsası (KTB) 
Meclis Başkanı 
Yıldız, Genel Sekreter 
Yardımcısı Metin Sert; 
Kızıltepe Ticaret ve 
Sanayi Odası (KTSO) 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Mahmut Dündar, Genel 
Sekreteri Ahmet Aslan; 
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Mardin Valimiz Sn: Mahmut 
DEMİRTAŞ odamız Yönetim Kurulu 
Başkanı Mahmut DÜNDAR'a taziye 
ziyaretin de bulundular,kendilerine 

ziyaretlerinden dolayı 
teşekkürlerimizi sunarız. 

RKİYE ODALAR VE BORSALAR BİRLİĞİ (TOBB) BAŞKANI M.RİFAT HİSARCIKLIOĞLU ZİYARETİ VE RKİYE ODALAR VE BORSALAR BİRLİĞİ (TOBB) BAŞKANI M.RİFAT HİSARCIKLIOĞLU ZİYARETİ VE RKİYE ODALAR VE BORSALAR BİRLİĞİ (TOBB) BAŞKANI M.RİFAT HİSARCIKLIOĞLU ZİYARETİ VE RKİYE ODALAR VE BORSALAR BİRLİĞİ (TOBB) BAŞKANI M.RİFAT HİSARCIKLIOĞLU ZİYARETİ VE 

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Başkanı 
M. Rifat Hisarcıklıoğlu, oğlu Azad İzzettin Dündar’ı 
kaybeden Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası (TSO) 
Başkanı Mahmut Dündar’a taziye ziyaretinde 

Daha sonra meclis üyeleriyle, yaşanan sıkıntılar 
üzerine görüş alışverişinde bulunan 
Hisarcıklıoğlu, üyelerin sorun ve önerilerini 

TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu, sosyal medya 
hesabından yaptığı açıklamada da Kızıltepe’ye 24 derslikli Mesleki ve Teknik Anadolu 

ODALAR/BORSALAR MARDİN VALİSİ İLE BÖLGESEL KALKINMA MESELELERİNİ MÜZAKERE ETTİODALAR/BORSALAR MARDİN VALİSİ İLE BÖLGESEL KALKINMA MESELELERİNİ MÜZAKERE ETTİODALAR/BORSALAR MARDİN VALİSİ İLE BÖLGESEL KALKINMA MESELELERİNİ MÜZAKERE ETTİODALAR/BORSALAR MARDİN VALİSİ İLE BÖLGESEL KALKINMA MESELELERİNİ MÜZAKERE ETTİ    

ları ve Borsaları, bölgesel kalkınma amaçlı faaliyetlerini sürdürüyor. Bu 

12 Temmuz 2021’de 
Mardin Valisi Mahmut 
Demirtaş’a yapılan 
ziyaretin katılımcıları 
şöyleydi: Kızıltepe 
Ticaret Borsası (KTB) 
Meclis Başkanı Nezir 
Yıldız, Genel Sekreter 
Yardımcısı Metin Sert; 
Kızıltepe Ticaret ve 
Sanayi Odası (KTSO) 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Mahmut Dündar, Genel 
Sekreteri Ahmet Aslan; 
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Mardin Ticaret ve Sanayi Odası (MTSO) Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Ali Tutaşı, 
Genel Sekreteri Çetin Sasa; Nusaybin Ticaret Borsası (NTB) Yönetim Kurulu Başkanı 
Necdet Aktaş, Genel Sekreteri Abdullah Dal, Akreditasyon Sorumlusu Ercan Çelik; 
Nusaybin Ticaret ve Sanayi Odası (NTSO) Genel Sekreteri Abdulkadir Güneş; 
TOBB/TEPAV, Mardin İli/İlçeleri Oda/Borsa Akademik Danışmanı ve Mardin Artuklu 
Üniversitesi (MAÜ) İİBF İktisat Bölümü Öğretim Üyesi Doç. Dr. Mehmet Behzat Ekinci. 
Ziyarette şehrin ve bölgenin kalkınmaya ilişkin çeşitli sorunları ele alındı. Bu kapsamda 
gündem maddeleri şöyleydi: Siirt fıstığı dikim faaliyetleri, Yer fıstığı ekim çalışmaları, İş 
dünyasının e-ticaret sistemine entegrasyonu, Yerel ürünlerin promosyonuna ilişkin 
inisiyatif, Anız yakımının engellenmesi, Mardin Artuklu Üniversitesi ile işbirliği, Bölgesel 
kalkınma amaçlı projelerde yerel ürünlerin tercihi, Odaların/Borsaların ilgili 
kuruluşlarla paydaş ilişki seviyesinin artırılması. 
Toplantıda tarımsal ürün çeşitliliği kapsamında Siirt Fıstığı ve Yer Fıstığı özel bir önemle 
ele alındı. Mardin Valiliği de bu konuya çok olumlu bir yaklaşım sergilediğinden ortak 
çalışmalar yapılması hususunda iyi niyet beyanında bulunuldu. Ayrıca, Mardin’de ve 
civarında benzer şekilde katma değeri yüksek badem ve zeytin bitkilerinin 
yaygınlaştırılması da hedefleniyor. 
 Odalar/Borsalar, sebep olduğu yerel ve küresel sorunlar dolayısıyla Mardin’de ve 
civarında dönemsel olarak gerçekleştirilen anız yakım işleminin azaltılması hususunda 
ilgili kurumlarla işbirliğine hazır olduğunu dile getirdi. 
Odalar/Borsalar öncülüğünde gerçekleştirilmesi düşünülen “Yerel Ürünlerin 
Promosyonuna İlişkin İnisiyatif” kapsamında Valilik desteği talep edildi. Bu hususta icra 
edilecek faaliyetler için prensipte olumlu bir yaklaşım sergilendi. 
Mardin’le ilgili hazırlanan ve yürütülen projelerde, imkânlar dahilinde, Mardin’de ve 
civarında üretilen malların/hizmetlerin tercih edilmesine dair müzakerelerde 
bulunuldu. Böylece bölgesel kalkınma amacına daha uygun hareket edilebilecek.  
Mardin Odalarının/Borsalarının ilgili Kamu, Özel ve Karma kurum/kuruluşlar ile 
işbirliği seviyelerinin artırılmasına dair müzakerelerde bulunuldu. Bu husustaki olumlu 
niyet yinelendi ve Odalar/Borsalar, davet edilmeleri hâlinde paydaş/ortak olarak her 
türlü işbirliğine ve katkı sağlamaya hazır olduklarını bir kez daha yineledi.  
Güzel bir ortamda gerçekleştirilen ve verimli neticelerin alındığı bu tür toplantıların 
sürdürülmesi ve işbirliğinin artarak devam ettirilmesi kararlaştırıldı 
 

ODALAR/BORSALAR DİKA İLE YENİ PROJELERDE İŞBİRLİĞİ YAPIYORODALAR/BORSALAR DİKA İLE YENİ PROJELERDE İŞBİRLİĞİ YAPIYORODALAR/BORSALAR DİKA İLE YENİ PROJELERDE İŞBİRLİĞİ YAPIYORODALAR/BORSALAR DİKA İLE YENİ PROJELERDE İŞBİRLİĞİ YAPIYOR    

Mardin İli/İlçeleri Odaları/Borsaları, 
Dicle Kalkınma Ajansı (DİKA) ile 
bölgesel kalkınma amaçlı işbirlikleri 
arayışında. Bu kapsamda 
Odalar/Borsalar, Dicle Kalkınma Ajansı 
Genel Sekreteri’ni ziyaret etti. 

 12 Temmuz 2021’de DİKA Genel 
Sekreteri Dr. Ahmet Alanlı’ya 
gerçekleştirilen ziyaretin katılımcıları 

şöyleydi: DİKA Mardin Yatırım Destek Ofisi Koordinatörü Sihat Ferat Toktaş, Uzman 
Selim Duran; Kızıltepe Ticaret Borsası (KTB) Meclis Başkanı Nezir Yıldız, Genel Sekreter 
Yardımcısı Metin Sert; Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası (KTSO) Yönetim Kurulu Başkanı 
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Mahmut Dündar, Genel Sekreteri Ahmet Aslan, Akreditasyon Sorumlusu Ferhat Dündar; 
Mardin Ticaret ve Sanayi Odası (MTSO) Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Ali Tutaşı, 
Genel Sekreteri Çetin Sasa; Nusaybin Ticaret Borsası (NTB) Yönetim Kurulu Başkanı 
Necdet Aktaş, Genel Sekreteri Abdullah Dal, Akreditasyon Sorumlusu Ercan Çelik; 
Nusaybin Ticaret ve Sanayi Odası (NTSO) Genel Sekreteri Abdulkadir Güneş; 
TOBB/TEPAV, Mardin İli/İlçeleri Oda/Borsa Akademik Danışmanı ve Mardin Artuklu 
Üniversitesi (MAÜ) İİBF İktisat Bölümü Öğret
  
Ziyarette özellikle bölgesel kalkınma amaçlı işbirliği seviyesinin artırılmasına yönelik 
müzakereler gerçekleştirildi. Bu kapsamda gündem maddeleri şöyleydi: Alternatif ürün 
çeşitlendirmesi kapsamında Siirt fıstığı
arayışı, İş dünyasının e-ticaret sistemine entegrasyonuna yönelik teknik destek 
çalışmaları, Yerel ürünlerin promosyonuna ilişkin inisiyatife katkı talebi, Bölgesel 
kalkınma amaçlı projelerde yerel ürünlerin 
çalışmalarına destek, Oda/Borsa Müşterek Proje Ekibinin kapasitesinin geliştirilmesine 
dair çalışmalar. 
Odalar/Borsalar, üyelerinin alternatif pazarlama imkânları elde edebilmesi amacına 
yönelik olmak üzere bir dizi
işbirliğiyle iş dünyasının e-
konuya ilişkin teknik destek sağlamaya hazır olduğunu ifade etti.
Odalar/Borsalar, “Yerel Ürünlerin Promosyonun
bulundu. Bu konuda DİKA ile işbirliği imkânları ele alındı.
Mardin’le ilgili hazırlanan ve yürütülen projelerde, imkânlar dahilinde, Mardin’de ve 
civarında üretilen malların/hizmetlerin tercih edilmesine dair müz
bulunuldu. Odalar/Borsalar, böylece bölgesel kalkınma amacına daha uygun hareket 
edilebileceği düşüncesiyle bu hususta ilgili kurumların olumlu bir yaklaşım 
sergilemesinin önemine değindi.
Odalar/Borsalar, dönemsel planların/programların oluştur
hâlinde paydaş/ortak olarak her türlü işbirliğine ve katkı sağlamaya hazır olduğunu 
ifade etti. 
Oda/Borsa Müşterek Proje Ekibinin kapasitesinin artırılması özel bir gündem maddesi 
olarak ele alındı. Bu kapsamda ekip üyelerine DİK
konusunda teknik destek verilmesi ve ilgili bilgilendirmelerde bulunulması 
kararlaştırıldı. 
 Ziyaret sonunda, DİKA ile işbirliği seviyesinin artmasına imkân sağlayan bu toplantılara 
devam edilmesi ve bölgesel kalkınmaya 
sürdürülmesi hususundaki iyi niyet karşılıklı olarak yinelendi
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ndar, Genel Sekreteri Ahmet Aslan, Akreditasyon Sorumlusu Ferhat Dündar; 
Mardin Ticaret ve Sanayi Odası (MTSO) Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Ali Tutaşı, 
Genel Sekreteri Çetin Sasa; Nusaybin Ticaret Borsası (NTB) Yönetim Kurulu Başkanı 

ekreteri Abdullah Dal, Akreditasyon Sorumlusu Ercan Çelik; 
Nusaybin Ticaret ve Sanayi Odası (NTSO) Genel Sekreteri Abdulkadir Güneş; 
TOBB/TEPAV, Mardin İli/İlçeleri Oda/Borsa Akademik Danışmanı ve Mardin Artuklu 
Üniversitesi (MAÜ) İİBF İktisat Bölümü Öğretim Üyesi Doç. Dr. Mehmet Behzat Ekinci.

Ziyarette özellikle bölgesel kalkınma amaçlı işbirliği seviyesinin artırılmasına yönelik 
müzakereler gerçekleştirildi. Bu kapsamda gündem maddeleri şöyleydi: Alternatif ürün 
çeşitlendirmesi kapsamında Siirt fıstığı ve yer fıstığı dikim/ekim çalışmalarına destek 

ticaret sistemine entegrasyonuna yönelik teknik destek 
çalışmaları, Yerel ürünlerin promosyonuna ilişkin inisiyatife katkı talebi, Bölgesel 
kalkınma amaçlı projelerde yerel ürünlerin tercihine ilişkin beklentiler, e
çalışmalarına destek, Oda/Borsa Müşterek Proje Ekibinin kapasitesinin geliştirilmesine 

Odalar/Borsalar, üyelerinin alternatif pazarlama imkânları elde edebilmesi amacına 
yönelik olmak üzere bir dizi çalışma yürütüyor. Bu amaçla ilgili kurumların/kuruluşların 

-ticaret sistemine entegrasyonu konusu ele alındı. DİKA 
konuya ilişkin teknik destek sağlamaya hazır olduğunu ifade etti. 
Odalar/Borsalar, “Yerel Ürünlerin Promosyonuna İlişkin İnisiyatif” için destek talebinde 
bulundu. Bu konuda DİKA ile işbirliği imkânları ele alındı. 
Mardin’le ilgili hazırlanan ve yürütülen projelerde, imkânlar dahilinde, Mardin’de ve 
civarında üretilen malların/hizmetlerin tercih edilmesine dair müzakerelerde 
bulunuldu. Odalar/Borsalar, böylece bölgesel kalkınma amacına daha uygun hareket 
edilebileceği düşüncesiyle bu hususta ilgili kurumların olumlu bir yaklaşım 
sergilemesinin önemine değindi. 
Odalar/Borsalar, dönemsel planların/programların oluşturulmasında davet edilmeleri 
hâlinde paydaş/ortak olarak her türlü işbirliğine ve katkı sağlamaya hazır olduğunu 

Oda/Borsa Müşterek Proje Ekibinin kapasitesinin artırılması özel bir gündem maddesi 
olarak ele alındı. Bu kapsamda ekip üyelerine DİKA tarafından “Proje Döngü Yönetimi” 
konusunda teknik destek verilmesi ve ilgili bilgilendirmelerde bulunulması 

Ziyaret sonunda, DİKA ile işbirliği seviyesinin artmasına imkân sağlayan bu toplantılara 
devam edilmesi ve bölgesel kalkınmaya katkı sağlanması hususunda yakın işbirliğinin 
sürdürülmesi hususundaki iyi niyet karşılıklı olarak yinelendi 

HALKBANK ŞANLIURFA BÖLGE KOORDİNATÖRÜNDEN ODAMIZA ZİYARETHALKBANK ŞANLIURFA BÖLGE KOORDİNATÖRÜNDEN ODAMIZA ZİYARETHALKBANK ŞANLIURFA BÖLGE KOORDİNATÖRÜNDEN ODAMIZA ZİYARETHALKBANK ŞANLIURFA BÖLGE KOORDİNATÖRÜNDEN ODAMIZA ZİYARET    

HalkBank Şanlıurfa Bölge 
Koordinatörü Metin YEDİYILDIZ 
,Halkbank Kızıltepe Şube müdürü 
M.salih AZİK ve banka çalışanlarından 
oluşan heyet odamızı
ettiler.Bu ziyarette Yönetim Kurulu 
Başkanımız Mahmut DÜNDAR'a 
taziye dileklerinde bulundular.
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ndar, Genel Sekreteri Ahmet Aslan, Akreditasyon Sorumlusu Ferhat Dündar; 
Mardin Ticaret ve Sanayi Odası (MTSO) Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Ali Tutaşı, 
Genel Sekreteri Çetin Sasa; Nusaybin Ticaret Borsası (NTB) Yönetim Kurulu Başkanı 

ekreteri Abdullah Dal, Akreditasyon Sorumlusu Ercan Çelik; 
Nusaybin Ticaret ve Sanayi Odası (NTSO) Genel Sekreteri Abdulkadir Güneş; 
TOBB/TEPAV, Mardin İli/İlçeleri Oda/Borsa Akademik Danışmanı ve Mardin Artuklu 

im Üyesi Doç. Dr. Mehmet Behzat Ekinci. 

Ziyarette özellikle bölgesel kalkınma amaçlı işbirliği seviyesinin artırılmasına yönelik 
müzakereler gerçekleştirildi. Bu kapsamda gündem maddeleri şöyleydi: Alternatif ürün 

ve yer fıstığı dikim/ekim çalışmalarına destek 
ticaret sistemine entegrasyonuna yönelik teknik destek 

çalışmaları, Yerel ürünlerin promosyonuna ilişkin inisiyatife katkı talebi, Bölgesel 
tercihine ilişkin beklentiler, e-Akademi 

çalışmalarına destek, Oda/Borsa Müşterek Proje Ekibinin kapasitesinin geliştirilmesine 

Odalar/Borsalar, üyelerinin alternatif pazarlama imkânları elde edebilmesi amacına 
çalışma yürütüyor. Bu amaçla ilgili kurumların/kuruluşların 

ticaret sistemine entegrasyonu konusu ele alındı. DİKA 

a İlişkin İnisiyatif” için destek talebinde 

Mardin’le ilgili hazırlanan ve yürütülen projelerde, imkânlar dahilinde, Mardin’de ve 
akerelerde 

bulunuldu. Odalar/Borsalar, böylece bölgesel kalkınma amacına daha uygun hareket 
edilebileceği düşüncesiyle bu hususta ilgili kurumların olumlu bir yaklaşım 

ulmasında davet edilmeleri 
hâlinde paydaş/ortak olarak her türlü işbirliğine ve katkı sağlamaya hazır olduğunu 

Oda/Borsa Müşterek Proje Ekibinin kapasitesinin artırılması özel bir gündem maddesi 
A tarafından “Proje Döngü Yönetimi” 

konusunda teknik destek verilmesi ve ilgili bilgilendirmelerde bulunulması 

Ziyaret sonunda, DİKA ile işbirliği seviyesinin artmasına imkân sağlayan bu toplantılara 
katkı sağlanması hususunda yakın işbirliğinin 

HalkBank Şanlıurfa Bölge 
Koordinatörü Metin YEDİYILDIZ 

Kızıltepe Şube müdürü 
M.salih AZİK ve banka çalışanlarından 
oluşan heyet odamızı ziyaret 
ettiler.Bu ziyarette Yönetim Kurulu 
Başkanımız Mahmut DÜNDAR'a 
taziye dileklerinde bulundular. 
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TOBB,Ticaret Bakanlığı ve Merkez Kayıt İstanbul tarafından düzenlenen Eğitim 
Webinarına Odamız Ticaret Sicili Müdür 
Yardımcısı Murat ÜLKER ve Ticaret 
Sicili Tescil Yetkilisi M. Mert ASLAN 
katılım göstermiş olup eğitimde A.ş. 
lerdeki yeni düzenleme hakkında 
bilgiler verilmiştir. 
Buna göre; 
Payları kayden izlenmeyen anonim 
şirketlerde hamiline yazılı pay 
senetlerinin ve bu senetlere sahip 
olanlara ilişkin bilgilerin Merk
Kuruluşuna (MKK) bildirilmesi ve kayıt altına alınması zorunluluğu getiren 6102 sayılı 
Türk Ticaret Kanunu değişiklikleri 1 Nisan 2021 tarihinde yürürlüğe girdi. MKK 
tarafından Hamiline Pay Kayıt Sistemi (HPKS) 6 Nisan 2021 tarihinde uygulamaya 
alındı. 

ŞANLIURFA’DA ODAŞANLIURFA’DA ODAŞANLIURFA’DA ODAŞANLIURFA’DA ODA----BORSA BAŞKANLARI VE GİRİŞİMCİLERLE İSTİŞAREBORSA BAŞKANLARI VE GİRİŞİMCİLERLE İSTİŞAREBORSA BAŞKANLARI VE GİRİŞİMCİLERLE İSTİŞAREBORSA BAŞKANLARI VE GİRİŞİMCİLERLE İSTİŞARE

Hisarcıklıoğlu, “Üyelerimizin sıkıntılarını takip etmeye ve çözüm üretmeye devam 
edeceğiz” diye konuştu. 
  
Odamız Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odasını temsilen KTSO Meclis Başkanı Beşir 
DÜNDAR ,Meclis üyesi Selahattin ÖTER ve Genel Sekreter Ahmet ASLAN
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DESTAN YÜREKLE YAZILDIDESTAN YÜREKLE YAZILDIDESTAN YÜREKLE YAZILDIDESTAN YÜREKLE YAZILDI

Demokrasimize ,vatanımıza sahip 
çıkan yüce milletimize teşekkür 
ederiz. 
Şehitlerimizi rahmetle,gazilerimizi 
minnetle anıyoruz.
 

 

 

 

    

TOBB,Ticaret Bakanlığı ve Merkez Kayıt İstanbul tarafından düzenlenen Eğitim 
Webinarına Odamız Ticaret Sicili Müdür 
Yardımcısı Murat ÜLKER ve Ticaret 

Mert ASLAN 
katılım göstermiş olup eğitimde A.ş. 
lerdeki yeni düzenleme hakkında 

Payları kayden izlenmeyen anonim 
şirketlerde hamiline yazılı pay 
senetlerinin ve bu senetlere sahip 
olanlara ilişkin bilgilerin Merkezi Kayıt 
Kuruluşuna (MKK) bildirilmesi ve kayıt altına alınması zorunluluğu getiren 6102 sayılı 
Türk Ticaret Kanunu değişiklikleri 1 Nisan 2021 tarihinde yürürlüğe girdi. MKK 
tarafından Hamiline Pay Kayıt Sistemi (HPKS) 6 Nisan 2021 tarihinde uygulamaya 

BORSA BAŞKANLARI VE GİRİŞİMCİLERLE İSTİŞAREBORSA BAŞKANLARI VE GİRİŞİMCİLERLE İSTİŞAREBORSA BAŞKANLARI VE GİRİŞİMCİLERLE İSTİŞAREBORSA BAŞKANLARI VE GİRİŞİMCİLERLE İSTİŞARE    

Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği (TOBB) Başkanı M. 
Rifat Hisarcıklıoğlu, Şanlıurfa 
Bölgesel Kalkınma, Yatırım, 
İşbirliği Forum ve Fuarı’na 
katılan Oda ve Borsa 
Başkanları ile kadın v
girişimciler ile istişare 
toplantısına katıldı.

Hisarcıklıoğlu, “Üyelerimizin sıkıntılarını takip etmeye ve çözüm üretmeye devam 

Odamız Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odasını temsilen KTSO Meclis Başkanı Beşir 
üyesi Selahattin ÖTER ve Genel Sekreter Ahmet ASLAN
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Demokrasimize ,vatanımıza sahip 
çıkan yüce milletimize teşekkür 

Şehitlerimizi rahmetle,gazilerimizi 
minnetle anıyoruz. 

TOBB,Ticaret Bakanlığı ve Merkez Kayıt İstanbul tarafından düzenlenen Eğitim 

Kuruluşuna (MKK) bildirilmesi ve kayıt altına alınması zorunluluğu getiren 6102 sayılı 
Türk Ticaret Kanunu değişiklikleri 1 Nisan 2021 tarihinde yürürlüğe girdi. MKK 
tarafından Hamiline Pay Kayıt Sistemi (HPKS) 6 Nisan 2021 tarihinde uygulamaya 

Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği (TOBB) Başkanı M. 
Rifat Hisarcıklıoğlu, Şanlıurfa 
Bölgesel Kalkınma, Yatırım, 
İşbirliği Forum ve Fuarı’na 
katılan Oda ve Borsa 
Başkanları ile kadın ve genç 
girişimciler ile istişare 
toplantısına katıldı. 

Hisarcıklıoğlu, “Üyelerimizin sıkıntılarını takip etmeye ve çözüm üretmeye devam 

Odamız Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odasını temsilen KTSO Meclis Başkanı Beşir 
üyesi Selahattin ÖTER ve Genel Sekreter Ahmet ASLAN katılım sağladı 
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HİSARCIKLIOĞLU, TEKNOFEST’İ ZİYARET ETTİHİSARCIKLIOĞLU, TEKNOFEST’İ ZİYARET ETTİHİSARCIKLIOĞLU, TEKNOFEST’İ ZİYARET ETTİHİSARCIKLIOĞLU, TEKNOFEST’İ ZİYARET ETTİ

Hisarcıklıoğlu ayrıca, Akıllı Ulaşım Yarışması’nd
Optimaprime takımıyla bir araya gelerek sohbet etti.
 

TEKNOFEST 2021’DE ÜNİVERSİTE VE ODALAR/BORSALAR İŞBİRLİĞİ YAPTITEKNOFEST 2021’DE ÜNİVERSİTE VE ODALAR/BORSALAR İŞBİRLİĞİ YAPTITEKNOFEST 2021’DE ÜNİVERSİTE VE ODALAR/BORSALAR İŞBİRLİĞİ YAPTITEKNOFEST 2021’DE ÜNİVERSİTE VE ODALAR/BORSALAR İŞBİRLİĞİ YAPTI

Borsası, Nusaybin Ticaret ve Sanayi Odası) Orion takımının teknoloji projesine 
sponsorluk yaptı.  
Orion takım liderliğini MAÜ Makine ve Teknolojileri Bölümü
Yertüm’ün yaptığı Teknofest proje ekibinde Öğr. Gör. Hasan Yılmaz, Muhammed İkbal 
Sırdaş, Erkam Celal Gürel ve Rabia Durmuş yer almaktadır. Proje, ön elemelerde başarı 
elde ederek Teknofest 2021’e katılım imkânı kazandı.
  
Proje kapsamında geliştirilen ve Orion takımı tarafından Teknofest’te temsil edilen iç 
lojistik amaçlı otonom prototip aracı, 100 kilo ve altı yükleri kolaylıkla taşıyabilecek 
kapasitede olup bunun geliştirme çalışmaları sürdürülmektedir. Sensör ve kamera 
sistemi bulunan araç, etrafındaki cisimleri kolaylıkla algılayabilmekte ve sistem 
içerisinde gerçek zamanlı çalışan algoritma yapıları bulunmaktadır. Tasarımında 
kullanılan ürünlerin çoğunluğu yerli ürünlerden seçilen aracın ağırlığı minimum 
seviyede tutularak işlevselli
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HİSARCIKLIOĞLU, TEKNOFEST’İ ZİYARET ETTİHİSARCIKLIOĞLU, TEKNOFEST’İ ZİYARET ETTİHİSARCIKLIOĞLU, TEKNOFEST’İ ZİYARET ETTİHİSARCIKLIOĞLU, TEKNOFEST’İ ZİYARET ETTİ    

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) 
Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu TEKNOFEST'i 
ziyaret etti. 

Hisarcıklıoğlu, Atatürk Havalimanı'nda 
düzenlenen Havacılık, Uzay ve Teknoloji 
Festivali TEKNOFEST'teki stantları gezerek, 
burada sergilenen teknolojik araçlarla ürünleri 
inceledi. TOBB ve TOGG Başkanı 
Hisarcıklıoğlu, TOGG standını da ziyaret etti.
  

Akıllı Ulaşım Yarışması’nda TOBB ETÜ’yü temsil eden 
Optimaprime takımıyla bir araya gelerek sohbet etti. 

TEKNOFEST 2021’DE ÜNİVERSİTE VE ODALAR/BORSALAR İŞBİRLİĞİ YAPTITEKNOFEST 2021’DE ÜNİVERSİTE VE ODALAR/BORSALAR İŞBİRLİĞİ YAPTITEKNOFEST 2021’DE ÜNİVERSİTE VE ODALAR/BORSALAR İŞBİRLİĞİ YAPTITEKNOFEST 2021’DE ÜNİVERSİTE VE ODALAR/BORSALAR İŞBİRLİĞİ YAPTI    

Mardin Artuklu Üniversitesi (MAÜ) ve Mardin 
İli/İlçeleri Odaları/Borsaları, 21
2021’de İstanbul’da düzenlenen Teknofest’te 
(Havacılık, Uzay ve Teknoloji Festivali) 
işbirliği yaptı. 
MAÜKÖK (Mardin Artuklu Üniversitesi Kamu 
Özel ve Karma Sektör İşbirliği 
Koordinatörlüğü) inisiyatifiyle 
gerçekleştirilen işbirliği kapsamında MAÜ ve 
Odalar/Borsalar (Kızıltepe T
Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası, Mardin 

Ticaret ve Sanayi Odası, Nusaybin Ticaret 
Borsası, Nusaybin Ticaret ve Sanayi Odası) Orion takımının teknoloji projesine 

Orion takım liderliğini MAÜ Makine ve Teknolojileri Bölümü mezunu Suphi Can 
Yertüm’ün yaptığı Teknofest proje ekibinde Öğr. Gör. Hasan Yılmaz, Muhammed İkbal 
Sırdaş, Erkam Celal Gürel ve Rabia Durmuş yer almaktadır. Proje, ön elemelerde başarı 
elde ederek Teknofest 2021’e katılım imkânı kazandı. 

a geliştirilen ve Orion takımı tarafından Teknofest’te temsil edilen iç 
lojistik amaçlı otonom prototip aracı, 100 kilo ve altı yükleri kolaylıkla taşıyabilecek 
kapasitede olup bunun geliştirme çalışmaları sürdürülmektedir. Sensör ve kamera 

araç, etrafındaki cisimleri kolaylıkla algılayabilmekte ve sistem 
içerisinde gerçek zamanlı çalışan algoritma yapıları bulunmaktadır. Tasarımında 
kullanılan ürünlerin çoğunluğu yerli ürünlerden seçilen aracın ağırlığı minimum 
seviyede tutularak işlevselliğinin artırılması hedeflenmektedir. 

FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021    

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) 
Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu TEKNOFEST'i 

Hisarcıklıoğlu, Atatürk Havalimanı'nda 
lenen Havacılık, Uzay ve Teknoloji 

Festivali TEKNOFEST'teki stantları gezerek, 
burada sergilenen teknolojik araçlarla ürünleri 
inceledi. TOBB ve TOGG Başkanı 
Hisarcıklıoğlu, TOGG standını da ziyaret etti. 

a TOBB ETÜ’yü temsil eden 

Mardin Artuklu Üniversitesi (MAÜ) ve Mardin 
İli/İlçeleri Odaları/Borsaları, 21-26 Eylül 

enlenen Teknofest’te 
(Havacılık, Uzay ve Teknoloji Festivali) 

MAÜKÖK (Mardin Artuklu Üniversitesi Kamu 
Özel ve Karma Sektör İşbirliği 
Koordinatörlüğü) inisiyatifiyle 
gerçekleştirilen işbirliği kapsamında MAÜ ve 
Odalar/Borsalar (Kızıltepe Ticaret Borsası, 
Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası, Mardin 

Ticaret ve Sanayi Odası, Nusaybin Ticaret 
Borsası, Nusaybin Ticaret ve Sanayi Odası) Orion takımının teknoloji projesine 

mezunu Suphi Can 
Yertüm’ün yaptığı Teknofest proje ekibinde Öğr. Gör. Hasan Yılmaz, Muhammed İkbal 
Sırdaş, Erkam Celal Gürel ve Rabia Durmuş yer almaktadır. Proje, ön elemelerde başarı 

a geliştirilen ve Orion takımı tarafından Teknofest’te temsil edilen iç 
lojistik amaçlı otonom prototip aracı, 100 kilo ve altı yükleri kolaylıkla taşıyabilecek 
kapasitede olup bunun geliştirme çalışmaları sürdürülmektedir. Sensör ve kamera 

araç, etrafındaki cisimleri kolaylıkla algılayabilmekte ve sistem 
içerisinde gerçek zamanlı çalışan algoritma yapıları bulunmaktadır. Tasarımında 
kullanılan ürünlerin çoğunluğu yerli ürünlerden seçilen aracın ağırlığı minimum 
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Kitlesel pazarlama stratejisiyle ilerleyen proje kapsamında ortaya çıkan ürünün 
pazarlanma sürecinde sınırlı bir alan bulunmadığını belirten proje ekibi, fiyat-
performans ürünü üretmeyi öncelikli hedef olarak belirlediklerini ifade ederek 
“Endüstri 4.0 yeni ve gelişmekte olan bir pazardır ve 7.2 Milyar Euro’luk bir pazar hacmi 
mevcuttur. Ayrıca olası rakiplerimiz SEIT, SEAT ve Endüstri 4.0 ile ilgilenen tüm 
işletmelerdir. Lojistiğin kullanıldığı tüm fabrika ve kuruluşlar pazar alanımıza 
girmektedir” diyerek prototip aracın sahip olduğu potansiyele ilişkin ipuçları 
vermektedirler. 
  
İsmi Transbot olan prototip araç; fabrika içi ve gerekli alanlarda lojistiği sağlamaktan 
sorumlu güdümlü bir robot olup otonom niteliklidir. Yani aracın kullanımında insana 
ihtiyaç duyulmamaktadır. Ek olarak fiyat-performans ürünü olarak öne çıkacağı da 
dikkate alınınca tercih sebebi olacağı düşünülmektedir. Ayrıca yük taşıma kapasitesinin 
kendi ağırlığına oranla artırılmış olması ve aracın imalâtında kullanılan ürünlerin yerli 
olması tercihini artıracak faktörler arasında dile getirilmektedir. 
  
MAÜ’nün ve Mardin İli/İlçeleri Odalarının/Borsalarının projeye sponsorluk 
yapmalarındaki motivasyon kaynaklarından biri ise prototip aracın bölgesel kalkınma 
sürecinde taşıdığı potansiyeldir. Nitekim, proje prototipinin Mardin’de oluşturulması ve 
ilgili faaliyetlerin ağırlıklı olarak buradan sürdürülmesi dikkat çekici bulunmaktadır. 
Ayrıca, proje ekibinin “Orta-uzun vadede Mardin’i pilot bölge olarak seçme hedefi” de 
önem taşımaktadır. 
  
MAÜ ve Mardin Odaları/Borsaları, şehrin ve bölgenin kalkınmasına yönelik projelerde 
işbirliğini artırarak sürdürmeyi hedeflediklerini dile getirdiler 
 

HİSARCIKLIOĞLU’NDAN TÜRKİYE HİSARCIKLIOĞLU’NDAN TÜRKİYE HİSARCIKLIOĞLU’NDAN TÜRKİYE HİSARCIKLIOĞLU’NDAN TÜRKİYE ----    TÜRK CUMHURİYETLERİ EKONOMİ VE TİCARET TÜRK CUMHURİYETLERİ EKONOMİ VE TİCARET TÜRK CUMHURİYETLERİ EKONOMİ VE TİCARET TÜRK CUMHURİYETLERİ EKONOMİ VE TİCARET 

KONFERANSI’NDA ‘İŞBİRLİĞİ’ VURGUSUKONFERANSI’NDA ‘İŞBİRLİĞİ’ VURGUSUKONFERANSI’NDA ‘İŞBİRLİĞİ’ VURGUSUKONFERANSI’NDA ‘İŞBİRLİĞİ’ VURGUSU    

Türk devletlerinin bağımsızlığının 30’uncu yılı dolayısıyla düzenlenen Türkiye - Türk 
Cumhuriyetleri Ekonomi ve Ticaret Konferansı’nda konuşan Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği (TOBB) ve Türk TSO Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu ticareti geliştirebilmek için 
daha fazla işbirliğine ihtiyaç olduğunu söyledi. 
İstanbul’da Conrad Otel’de Ticaret 
Bakanlığı ve DEİK 
işbirliğinde gerçekleştirilen 
Türkiye - Türk Cumhuriyetleri 
Ekonomi ve Ticaret Konferansı’na 
TOBB ve Türk TSO Başkanı M. 
Rifat Hisarcıklıoğlu’nun yanı sıra 
Ticaret Bakanı Mehmet Muş, DEİK 
Başkanı Nail Olpak. Azerbaycan 
Ekonomi Bakanı  Mikayil 
Cabbarov, Kazakistan Ekonomi 
Bakan Yardımcısı Alibek 
Kuantyrov ve Kırgız Cumhuriyeti 
Ekonomi ve Ticaret Bakanı Daniyar Amangeldiev de katıldı. 
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TOBB ve Türk TSO Başkanı Hisarcıklıoğlu burada yaptığı konuşmada Türk Ticaret ve 
Sanayi Odası’nı, Türk Konseyi Genel Sekreteri Baghdad Amreyev’in büyük destekleriyle, 
2019 yılında Nur-Sultan’da imzalanan anlaşma ile kurduklarını belirtti. Kısa süre içinde, 
Oda’nın, Türk Keneşi ailesinin en etkin kurumsal yapılarından hale geldiğini bildiren 
Hisarcıklıoğlu, “Bu yıl Eylül ayındaki bu programımıza, siz değerli Bakanlar da iştirak 
etmişti. Dün, İstanbul’da geniş bir katılımla, iş forumu ve iş görüşmelerini 
gerçekleştirdik. İş Forumunda karşılıklı ticaretimizi artırmak üzere şu konularda adım 
atılmasına ihtiyaç olduğunu görüştük. Tercihli ticaret anlaşmalarıyla, aramızdaki 
ticareti, daha serbest hale getirelim. Hizmet sektöründe de ülkelerimiz arasında ciddi bir 
işbirliği fırsatı bulunuyor. Hizmet ticaretini kolaylaştıracak bir anlaşmaya ihtiyacımız 
var. Bir diğer konu; gümrük süreçlerinin standart hale getirilmesi ve geçişlerin 
hızlandırılmasıdır. Gümrük işlemlerinde ortak standartlar belirlemeli, süreçleri basit ve 
hızlı hale getirmeliyiz. Birbirimize yönelik, geçiş kotalarını da kaldırmalıyız” dedi. 
  
İşbirliğinin geliştirebileceği bilişim ve yazılım alanında da yeni projelere ihtiyaç 
bulunduğunu bildiren Hisarcıklıoğlu, ayrıca Türkiye’de de kurulan çok sayıda 
TeknoParklar da, bu işbirliğini geliştirmeye yönelik ciddi işbirliği imkânları 
bulunduğunu söyledi. 
  
- Ticaret Bakanı Mehmet Muş 
  
Ticaret Bakanı Mehmet Muş ise konuşmasında, sabah gerçekleştirdikleri bakanlar 
toplantısında Türk devletleri için ortak vizyon oluşturulması amacıyla karşılıklı 
atılabilecek adımları istişare ettiklerini belirterek, “Görüşmelerimizde ülkelerimiz 
arasında tercihli ticaret rejiminin tesis edilmesi, lojistik alanda iş birliğinin 
güçlendirilmesi ve yeşil dönüşüm konuları ön plana çıktı. Önümüzdeki dönemde bu 
konularda yakın iş birliği içinde çalışma konusunda mutabık kaldık.” dedi. 
  
Konferans kapsamında düzenlenen basın toplantısında konuşan Bakan Muş, bu etkinlik 
ile ele alınan konuların kardeş halkların müreffeh yarınlarına hizmet ettiğini söyledi. 
  
Bu önemli buluşmada dost ve kardeş Türk Cumhuriyetleri Azerbaycan, Kazakistan, 
Kırgızistan ve Özbekistan’ın ekonomi ve ticaretten sorumlu bakanlarına yapıcı 
tutumlarından dolayı teşekkürlerini ileten Muş, şunları kaydetti: 
  
“Kardeş ülkelerimizin bağımsızlık yıl dönümünü bir kez daha kutluyorum. Birlikten 
kuvvet doğar, sözünü şiar edinerek Türk Cumhuriyetleri ile aramızdaki derin ve köklü 
bağları her alanda olduğu gibi ekonomik alanda da iş birliğimize de yansıtıyoruz. Türk 
Cumhuriyetleri’nin bağımsız oldukları ilk yılda bu ülkeler ile ticaret hacmimiz sadece 
275 milyon dolarken, 2020 yılında bu rakam 43 kat artışla 12 milyar dolar seviyesine 
ulaşmıştır. Ümit ediyorum ki 2021 itibarıyla bu rakamın da üstüne çıkmış olacağız. Dış 
ticaretimizden aldıkları pay ise böylece yüzde 0,7’den yüzde 3,3 seviyesine yükselmiş 
durumdadır.” 
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 HİSARCIKLIOĞLU'NDAN ASGARİ ÜCRET AÇIKLAMASIHİSARCIKLIOĞLU'NDAN ASGARİ ÜCRET AÇIKLAMASIHİSARCIKLIOĞLU'NDAN ASGARİ ÜCRET AÇIKLAMASIHİSARCIKLIOĞLU'NDAN ASGARİ ÜCRET AÇIKLAMASI

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, asgari ücretin 
enflasyon oranı üzerinde artırılması, işletmelerin ise sürdürülebilirliğinin zarar 
görmemesi için maliyetlerin düşürülmesi gerektiğini söyledi.

zarar görmemeli, maliyetler düşü
 

Zümrüt Fuarcılıktan Odamıza PlaketZümrüt Fuarcılıktan Odamıza PlaketZümrüt Fuarcılıktan Odamıza PlaketZümrüt Fuarcılıktan Odamıza Plaket

27-30 Ekim 2021 tarihleri arasında Mardin’de düzenlenen 7. MAGROTEX'21 
Uluslararası Mardin Tarım Ekipmanları 
Gıda ve Hayvancılık Fuarı'nda odamızın 
katkıları sebebiyle Zümrüt Fuarcılı
Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet ÜNAL 
tarafından odamız Yönetim Kurulu 
Başkanı Mahmut DÜNDAR'a Plaket 
takdim edildi. 
Başkan DÜNDAR:''İlimizin 
tanıtımı,ticareti ve ürünleri açısından 
önemli bir yere sahip olan Fuarlarlarla 
ilgili her türlü desteğin sağlanaca
işbirliğinin devam edeceği'vurgusunda 
bulundu. (26 Kasım 2021) 
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HİSARCIKLIOĞLU'NDAN ASGARİ ÜCRET AÇIKLAMASIHİSARCIKLIOĞLU'NDAN ASGARİ ÜCRET AÇIKLAMASIHİSARCIKLIOĞLU'NDAN ASGARİ ÜCRET AÇIKLAMASIHİSARCIKLIOĞLU'NDAN ASGARİ ÜCRET AÇIKLAMASI    

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, asgari ücretin 
nı üzerinde artırılması, işletmelerin ise sürdürülebilirliğinin zarar 

görmemesi için maliyetlerin düşürülmesi gerektiğini söyledi. 

2022 asgari ücret zammı 
görüşmelerine ilişkin olarak 
sosyal medya hesabından 
açıklamada bulunan 
Hisarcıklıoğlu, “Emek, alın 
teriyle çalışanlar desteklenmeli. 
Asgari ücret enflasyon oranı 
üzerinde artmalı. Asgari ücrette 
vergi kaldırılmalı. Gelir Vergisi 
dilimleri yükseltilmeli. Asgari 
ücret desteği artırılmalı. 
İşletmelerin sürdürülebilirliği de 

zarar görmemeli, maliyetler düşürülmeli” dedi. (11 Kasım 2021) 

Zümrüt Fuarcılıktan Odamıza PlaketZümrüt Fuarcılıktan Odamıza PlaketZümrüt Fuarcılıktan Odamıza PlaketZümrüt Fuarcılıktan Odamıza Plaket    

30 Ekim 2021 tarihleri arasında Mardin’de düzenlenen 7. MAGROTEX'21 
Uluslararası Mardin Tarım Ekipmanları 
Gıda ve Hayvancılık Fuarı'nda odamızın 
katkıları sebebiyle Zümrüt Fuarcılık 
Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet ÜNAL 
tarafından odamız Yönetim Kurulu 
Başkanı Mahmut DÜNDAR'a Plaket 

Başkan DÜNDAR:''İlimizin 
ve ürünleri açısından 

önemli bir yere sahip olan Fuarlarlarla 
ilgili her türlü desteğin sağlanacağı ve 
işbirliğinin devam edeceği'vurgusunda 
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Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, asgari ücretin 
nı üzerinde artırılması, işletmelerin ise sürdürülebilirliğinin zarar 

2022 asgari ücret zammı 
görüşmelerine ilişkin olarak 
sosyal medya hesabından 
açıklamada bulunan 
Hisarcıklıoğlu, “Emek, alın 
teriyle çalışanlar desteklenmeli. 
Asgari ücret enflasyon oranı 
üzerinde artmalı. Asgari ücrette 
vergi kaldırılmalı. Gelir Vergisi 
dilimleri yükseltilmeli. Asgari 
ücret desteği artırılmalı. 
İşletmelerin sürdürülebilirliği de 

30 Ekim 2021 tarihleri arasında Mardin’de düzenlenen 7. MAGROTEX'21 
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ETİKET FİYATLARINDA İNDİRİM TALEBİ.ETİKET FİYATLARINDA İNDİRİM TALEBİ.ETİKET FİYATLARINDA İNDİRİM TALEBİ.ETİKET FİYATLARINDA İNDİRİM TALEBİ.

Yeni ekonomi modelinin açıklanmasının 
hemen ardından döviz kurunun düşmesi, 
gözleri son dönemde fiyatları artan 
ürünlere çevirdi, 

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’ın 
kurdaki dalgalanmanın önüne geçmek ve 
fiyat istikrarını sağlamak için 
açıkladığı yeni ekonomi modeli
döviz kuru tarihi bir düşüş yaşadı, Türk 
lirasının değeriyse arttı. Toplumda başta 
gıda ve otomotiv sektöründe olmak üzere 
döviz kuru kaynaklı yaşanan zamların geri 
çekilmesine yönelik beklenti oluştu.
Başkanı Sn:M.Rifat HİSARCIKLIOĞLUNUN da tüm üyelere bulunduğu 
Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası Başkanımız Mahmut DÜNDAR da 
çağrıda bulundu, Başkan DÜNDAR söz konusu döviz kurundaki düşüşler sonucun da 
artan etiket fiyatlarının ivedi şekilde düzenlenerek gerekli indirimin yapılmasını
etti.(24 Aralık 2021) 

2.3 BİLGİ DESTEK DANIŞMANLIK

Bilgi, Danışmanlık ve Destek elementine ilişkin çalışmalar; ekonomik istatistikler, bilgi 
ve danışmanlık hizmetinin etkinliğini ölçen müşteri memnuniyeti anketi ve 
değerlendirme sonuçları, b
etkinlik raporları aracılığıyla gerçekleştirilmekte ve ortaya konmaktadır.

PARAFPARAFPARAFPARAF    TİCARİTİCARİTİCARİTİCARİ    KREDİKREDİKREDİKREDİ    KARTIKARTIKARTIKARTI    İLEİLEİLEİLE

Konferans yoluyla katılım sağlamıştır.
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) ile Halkbank arasında "Paraf Ticari Kredi 
Kartı ile Güvenceli Tedarik Zinciri Finansmanı Anlaşması" imzalandı. Satıcıya tahsilat 
güvencesi, alıcıya da 18 aya kadar vade imkan
TOBB çatısı altındaki 1,5 milyon işletme yararlanabilecek. 
TOBB ve Halkbank arasında söz konusu anlaşmanın imzalandığı tören çevrim içi yapıldı.
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ETİKET FİYATLARINDA İNDİRİM TALEBİ.ETİKET FİYATLARINDA İNDİRİM TALEBİ.ETİKET FİYATLARINDA İNDİRİM TALEBİ.ETİKET FİYATLARINDA İNDİRİM TALEBİ.    

Yeni ekonomi modelinin açıklanmasının 
hemen ardından döviz kurunun düşmesi, 
gözleri son dönemde fiyatları artan 

p Tayyip Erdoğan’ın 
kurdaki dalgalanmanın önüne geçmek ve 
fiyat istikrarını sağlamak için 

yeni ekonomi modeli sonrasında 
rihi bir düşüş yaşadı, Türk 

lirasının değeriyse arttı. Toplumda başta 
gıda ve otomotiv sektöründe olmak üzere 
döviz kuru kaynaklı yaşanan zamların geri 
çekilmesine yönelik beklenti oluştu. TOBB 
Başkanı Sn:M.Rifat HİSARCIKLIOĞLUNUN da tüm üyelere bulunduğu 
Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası Başkanımız Mahmut DÜNDAR da  üyelerimize bir 
çağrıda bulundu, Başkan DÜNDAR söz konusu döviz kurundaki düşüşler sonucun da 
artan etiket fiyatlarının ivedi şekilde düzenlenerek gerekli indirimin yapılmasını

2.3 BİLGİ DESTEK DANIŞMANLIK 

Bilgi, Danışmanlık ve Destek elementine ilişkin çalışmalar; ekonomik istatistikler, bilgi 
ve danışmanlık hizmetinin etkinliğini ölçen müşteri memnuniyeti anketi ve 
değerlendirme sonuçları, bilişim ve bilgi destek personelinin görev tanımları, faaliyet 
etkinlik raporları aracılığıyla gerçekleştirilmekte ve ortaya konmaktadır.

İLEİLEİLEİLE    GÜVENCELİGÜVENCELİGÜVENCELİGÜVENCELİ    TEDARİKTEDARİKTEDARİKTEDARİK    ZİNCİRİZİNCİRİZİNCİRİZİNCİRİ    FİNANSMANIFİNANSMANIFİNANSMANIFİNANSMANI    ANLAŞMASIANLAŞMASIANLAŞMASIANLAŞMASI

05 ocak 2021 salı Günü saat 13 te 
Tedarik Zinciri Finansman Programı 
Lansman Toplantısı gerçekleştirildi. 
Birlik başkanımız sn.Rifat 
HİSARCIKLIOĞLU, Halkbankası 
Genel Müdürü Osman ARSLAN VE 
365 oda borsa başkanı katılım 
sağlamış olup, Toplantıya Oda 
Yönetim kurulu Başkanımız 
SN:Mahmut DÜNDAR video

Konferans yoluyla katılım sağlamıştır. 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) ile Halkbank arasında "Paraf Ticari Kredi 
Kartı ile Güvenceli Tedarik Zinciri Finansmanı Anlaşması" imzalandı. Satıcıya tahsilat 
güvencesi, alıcıya da 18 aya kadar vade imkanıyla ödeme esnekliği sunan anlaşmadan 
TOBB çatısı altındaki 1,5 milyon işletme yararlanabilecek.  
TOBB ve Halkbank arasında söz konusu anlaşmanın imzalandığı tören çevrim içi yapıldı.

FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021    

Başkanı Sn:M.Rifat HİSARCIKLIOĞLUNUN da tüm üyelere bulunduğu çağrı sonrasında 
üyelerimize bir 

çağrıda bulundu, Başkan DÜNDAR söz konusu döviz kurundaki düşüşler sonucun da 
artan etiket fiyatlarının ivedi şekilde düzenlenerek gerekli indirimin yapılmasını talep 

Bilgi, Danışmanlık ve Destek elementine ilişkin çalışmalar; ekonomik istatistikler, bilgi 
ve danışmanlık hizmetinin etkinliğini ölçen müşteri memnuniyeti anketi ve 

ilişim ve bilgi destek personelinin görev tanımları, faaliyet 
etkinlik raporları aracılığıyla gerçekleştirilmekte ve ortaya konmaktadır. 

ANLAŞMASIANLAŞMASIANLAŞMASIANLAŞMASI    

05 ocak 2021 salı Günü saat 13 te 
Zinciri Finansman Programı 

Lansman Toplantısı gerçekleştirildi. 
Birlik başkanımız sn.Rifat 
HİSARCIKLIOĞLU, Halkbankası 
Genel Müdürü Osman ARSLAN VE 
365 oda borsa başkanı katılım 
sağlamış olup, Toplantıya Oda 
Yönetim kurulu Başkanımız 
SN:Mahmut DÜNDAR video 

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) ile Halkbank arasında "Paraf Ticari Kredi 
Kartı ile Güvenceli Tedarik Zinciri Finansmanı Anlaşması" imzalandı. Satıcıya tahsilat 

ıyla ödeme esnekliği sunan anlaşmadan 

TOBB ve Halkbank arasında söz konusu anlaşmanın imzalandığı tören çevrim içi yapıldı. 
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TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, buradaki konuşmasında, Halkbank Paraf ticari 
kredi kartı sayesinde esnafın vadeli mal alım satımı, bankalardan kredi çekmekte ve çek 
senet gibi işlemlerinde yaşadığı problemlerin sona ereceğini söyledi. 
Bu kartın, tedarik zincirinin güven içinde işlemesini sağladığını belirten Hisarcıklıoğlu, 
şöyle devam etti: 
"Bu kart ile alıcı ve satıcının güven içinde alışveriş yapmasının önü açılıyor. Bu sayede 
çek-senet takibi yapmadan, tahsilat derdiyle uğraşmadan, güven içinde malımızı 
satacağız. Sattığımız mal bedelini, tahsilat riski taşımadan, Halkbank garantisiyle, peşin 
ya da taksitli alacağız. Mal almak isteyen de bankadan kredi bulma veya satıcının kendi 
çek-senedini kabul edip etmeme derdine düşmeyecek. Bu kartla malını alacak ve 
ödemesini de 1,5 yıla ulaşan esnek vadelendirmeyle  yapacak. Yani kısaca, mal almak 
gerekince bu kartla para ödemeden satın alma yapılıyor. Satıcı da bu kimdir diye endişe 
etmeden, malını güvenle satıp, parasını bankadan tahsil edecek. Böylece hem alıcı hem 
de satıcı, nakit akışlarını rahatlatacak." 
Hisarcıklıoğlu, bunun, kazan-kazan anlayışının bir örneği olduğunu, yine bu kartın 
üyelerine başka indirim ve avantajlı kampanyalar da sunduğunu söyledi. 
Halkbank'ın güzel bir jest daha yaparak bu kredi kartına, TOBB'un logosunu da 
eklettiğini belirten Hisarcıklıoğlu, "Meclisimizin tüm üyeleri, Halk Bankası tarafından 
ciro ve kredibiliteye göre belirlenecek limitler dahilinde hem satıcı hem de alıcı olarak 
bu sistemden yararlanabilecek. Tedarik zincirini güven altına alacak bu sistem, 
KOBİ'lerin kredi faizlerinin düşmesine de yardımcı olacak. Düşen finansman maliyetleri, 
KOBİ'leri yatırım ve üretim için teşvik edecek. KOBİ'lerin ve dolayısıyla ülkemizin 
finansal istikrarı güçlenecek." ifadelerini kullandı. 
- Alıcıya 18 aya kadar vadeli ödeme imkanı 
Halkbank Genel Müdürü Osman Arslan da söz konusu anlaşmayla halkın bankası olarak, 
tedarik zincirinde satıcıya tahsilat garantisi ve alıcıya 18 aya kadar vadeli ödeme 
esnekliği getirdiklerini vurguladı. 
Arslan, TOBB üyelerine sunacakları avantajlara değinirken şunları söyledi:  
"Bu anlaşmanın kartı, üzerinde TOBB logosu da bulunan Paraf KOBİ Kredi Kartı olacak. 
TOBB logolu Paraf KOBİ Kredi Kartı, sahiplerine yapacakları satın alımlarda, esnek 
taksit ve vade imkanı sağlayacak. Diğer tarafta da Paraf KOBİ POS, üye iş yerlerine özel 
avantajlı POS fiyat modeli sunacak. TOBB üyesi alıcı ve satıcılar arasındaki nakit akışını 
düzenleyecek olan bu hizmetlerimizle, tedarik zincirinde tüm ticari işlemler Halkbank 
güvencesi ve Paraf avantajlarıyla gerçekleştirilecek." 
Arslan, Paraf KOBİ ile birlikte Paraf Esnaf ve Paraf Business'tan oluşan Paraf Ticari 
Kartlar Ailesi'nin tüm kampanya ve imkanlarının, Türkiye ekonomisinin lokomotifi 
konumundaki 1,5 milyon TOBB üyesi işletme için de geçerli olacağını bildirdi. 
Bu anlaşmayla, sorumlu bankacılık anlayışlarının kapsama alanının daha da 
genişleyeceğini belirten Arslan, "82 yıldır olduğu gibi bugün de daha fazla üretim, daha 
fazla istihdam ve ihracat için reel sektöre destek vermemize imkan tanıyor. Bu anlaşma, 
hedeflerimize daha da yaklaşmamızı sağlıyor. 2021'e böylesine büyük bir adımla girdik. 
Bundan sonra da büyük ve sağlam adımlarla ilerleyeceğiz. Halkbank olarak ülkemiz 
ekonomisine daha fazla katkı sağlamak için tüm hedeflerimizi tek tek 
gerçekleştireceğiz." diye konuştu. 
- Satıcı ve alıcı firmalar için sağlanan avantajlar 
Satıcı firmalar, peşin, taksitli veya vadeli mal ve hizmet satışı ve müşterilerin nakit 
döngülerine göre 4 farklı modelde çoklu vadede POS ile satış yapma imkanı elde edecek. 
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Para transferi, çek, senet, teminat mektubu yerine Paraf Ticari Kredi Kartları ile 
tahsilatın yapılması sayesinde operasyonel r
kalkacak.  
Sadece satıcı firma özelinde kullanılabilecek özel Paraf Ticari Kredi Kartı limiti ile satıcı 
firmaların tahsilatları güvence altına alınacak. Gerektiğinde kapalı devre çalışan, sadece 
üye iş yerinde geçerli limit tanımı ile müşteri sadakati sağlanacak.
POS satışlarından oluşan tutarların teminat olarak kabul edilmesiyle daha uygun 
maliyetli kredi imkanının yanı sıra muhasebe ve kayıt kolaylığı tanınacak.
Alıcı firmalar ise finansmana kolay erişim imkanı sağla
fırsatı elde edecek. 
Mal ve hizmet alımlarında 540 güne varan taksit, vade veya esnek vade imkanının yanı 
sıra kredi, çek, senet, teminat mektubu yerine Paraf Ticari Kredi Kartları ile kolay ve 
uygun maliyetli ticaret imka
ortadan kalkacak. 
Alıcılar, mal alım ve ödeme kayıtlarını düzenli olarak takip etme ve muhasebeleştirme 
kolaylığı elde edecek. 
TOBB’DANTOBB’DANTOBB’DANTOBB’DAN    BANKALARABANKALARABANKALARABANKALARA    ÇAĞRIÇAĞRIÇAĞRIÇAĞRI

yapan Hisarcıklıoğlu, şu açıklamayı yaptı:
  
“Son dönemde bankaların uyguladığı yüksek kredi faizleri, üretimin ve yatırımın 
önündeki en önemli engellerden bi
dünya genelindeki düşük faiz ortamına uymamaktadır ve girişimcilerimizin küresel 
rekabette ayakta kalmalarına engel oluşturmaktadır.
  
Anadolu'nun dört bir tarafında, verimli ve düzgün çalışan pek çok 
bulunmaktadır. Üretime, ihracata ve istihdama katkı sağlayan bu firmalarımız, ülkemizin 
milli servetidir ve korunmaları gerekmektedir.
  
Dolayısıyla reel sektör üzerindeki finansman yükü azaltılmalıdır. Enflasyonun ve faiz 
oranlarının makul bir düzeye gelmesi için makroekonomik dengelerin gözetilmesine 
ihtiyaç vardır. 
  
Öte yandan kredi faizleri konusunda bankalardan daha sorumlu bir yaklaşım da 
bekliyoruz. Zamanında faiz indiriminde zorluk çıkaran bankalar, iş faiz artırımına 
geldiğinde gayet hızlı hareket edebiliyorlar.
  
Kredi faizlerini, maliyetlerindeki artışın çok üzerinde yükselterek, büyümeye destek 
değil köstek oluyorlar. Bankalar, faizleri kolayca artırma alışkanlarına son vermeli ve 
sadece kendi gelirleri odaklı düşünmeyi bırakıp, ellerini
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Para transferi, çek, senet, teminat mektubu yerine Paraf Ticari Kredi Kartları ile 
tahsilatın yapılması sayesinde operasyonel risk ve finansman maliyetleri ortadan 

Sadece satıcı firma özelinde kullanılabilecek özel Paraf Ticari Kredi Kartı limiti ile satıcı 
firmaların tahsilatları güvence altına alınacak. Gerektiğinde kapalı devre çalışan, sadece 

limit tanımı ile müşteri sadakati sağlanacak. 
POS satışlarından oluşan tutarların teminat olarak kabul edilmesiyle daha uygun 
maliyetli kredi imkanının yanı sıra muhasebe ve kayıt kolaylığı tanınacak.
Alıcı firmalar ise finansmana kolay erişim imkanı sağlarken, maliyetsiz, vadeli mal alma 

Mal ve hizmet alımlarında 540 güne varan taksit, vade veya esnek vade imkanının yanı 
sıra kredi, çek, senet, teminat mektubu yerine Paraf Ticari Kredi Kartları ile kolay ve 
uygun maliyetli ticaret imkanı sağlanacak ve nakit taşıma riski gibi operasyonel riskler 

Alıcılar, mal alım ve ödeme kayıtlarını düzenli olarak takip etme ve muhasebeleştirme 

ÇAĞRIÇAĞRIÇAĞRIÇAĞRI    
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) 
Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, son dönemde 
bankaların uyguladığı yüksek kredi faizlerinin 
üretimin ve yatırımın önündeki en önemli 
engellerden biri haline geldiğini belirterek, 
“Bankalar, kredi faizlerini maliyetlerindeki 
artışın çok üzerinde artırarak, 
değil köstek oluyorlar’’ dedi. 
Bankalara, reel sektöre sırtınız dönmeyin çağrısı 

yapan Hisarcıklıoğlu, şu açıklamayı yaptı: 

“Son dönemde bankaların uyguladığı yüksek kredi faizleri, üretimin ve yatırımın 
önündeki en önemli engellerden biri haline gelmiştir. Kredi faizlerinin geldiği seviye, 
dünya genelindeki düşük faiz ortamına uymamaktadır ve girişimcilerimizin küresel 
rekabette ayakta kalmalarına engel oluşturmaktadır. 

Anadolu'nun dört bir tarafında, verimli ve düzgün çalışan pek çok işletme 
bulunmaktadır. Üretime, ihracata ve istihdama katkı sağlayan bu firmalarımız, ülkemizin 
milli servetidir ve korunmaları gerekmektedir. 

Dolayısıyla reel sektör üzerindeki finansman yükü azaltılmalıdır. Enflasyonun ve faiz 
eye gelmesi için makroekonomik dengelerin gözetilmesine 

Öte yandan kredi faizleri konusunda bankalardan daha sorumlu bir yaklaşım da 
bekliyoruz. Zamanında faiz indiriminde zorluk çıkaran bankalar, iş faiz artırımına 

hareket edebiliyorlar. 

Kredi faizlerini, maliyetlerindeki artışın çok üzerinde yükselterek, büyümeye destek 
değil köstek oluyorlar. Bankalar, faizleri kolayca artırma alışkanlarına son vermeli ve 
sadece kendi gelirleri odaklı düşünmeyi bırakıp, ellerini taşın altına koymalılar.

FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021    

Para transferi, çek, senet, teminat mektubu yerine Paraf Ticari Kredi Kartları ile 
isk ve finansman maliyetleri ortadan 

Sadece satıcı firma özelinde kullanılabilecek özel Paraf Ticari Kredi Kartı limiti ile satıcı 
firmaların tahsilatları güvence altına alınacak. Gerektiğinde kapalı devre çalışan, sadece 

POS satışlarından oluşan tutarların teminat olarak kabul edilmesiyle daha uygun 
maliyetli kredi imkanının yanı sıra muhasebe ve kayıt kolaylığı tanınacak. 

rken, maliyetsiz, vadeli mal alma 

Mal ve hizmet alımlarında 540 güne varan taksit, vade veya esnek vade imkanının yanı 
sıra kredi, çek, senet, teminat mektubu yerine Paraf Ticari Kredi Kartları ile kolay ve 

nı sağlanacak ve nakit taşıma riski gibi operasyonel riskler 

Alıcılar, mal alım ve ödeme kayıtlarını düzenli olarak takip etme ve muhasebeleştirme 

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) 
Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, son dönemde 
bankaların uyguladığı yüksek kredi faizlerinin 
üretimin ve yatırımın önündeki en önemli 
engellerden biri haline geldiğini belirterek, 
“Bankalar, kredi faizlerini maliyetlerindeki 
artışın çok üzerinde artırarak, büyümeye destek 

 
Bankalara, reel sektöre sırtınız dönmeyin çağrısı 

“Son dönemde bankaların uyguladığı yüksek kredi faizleri, üretimin ve yatırımın 
ri haline gelmiştir. Kredi faizlerinin geldiği seviye, 

dünya genelindeki düşük faiz ortamına uymamaktadır ve girişimcilerimizin küresel 

işletme 
bulunmaktadır. Üretime, ihracata ve istihdama katkı sağlayan bu firmalarımız, ülkemizin 

Dolayısıyla reel sektör üzerindeki finansman yükü azaltılmalıdır. Enflasyonun ve faiz 
eye gelmesi için makroekonomik dengelerin gözetilmesine 

Öte yandan kredi faizleri konusunda bankalardan daha sorumlu bir yaklaşım da 
bekliyoruz. Zamanında faiz indiriminde zorluk çıkaran bankalar, iş faiz artırımına 

Kredi faizlerini, maliyetlerindeki artışın çok üzerinde yükselterek, büyümeye destek 
değil köstek oluyorlar. Bankalar, faizleri kolayca artırma alışkanlarına son vermeli ve 

taşın altına koymalılar.  
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Ayrıca pandemi nedeniyle gelir kaybı yaşayan firmaların kredilerine yönelik daha yapıcı 
bir tavır sergilemeliler. Finansal ve reel sektörün ülkemize daha iyi gelecek sunmak 
üzere birlikte hareket ederek, birbirlerini daha iyi a
dönemde gelirleri de, maliyetleri de ölçülü tutup, birbirimize destek olmalıyız.
  
Bankalarımıza seslenmek istiyorum; reel sektöre sırtınızı dönmeyin, hep bana olsun 
demeyin. Özellikle üretim, yatırım, ihracat yapanları ve 
değerlendirin. Rekabetçi firmalarımızı ve girişimcilerimizi destekleyelim ve ayakta 
tutalım ki, büyüme ve ihracat kapasitemizi koruyalım ve sağlıklı şekilde arttıralım. 
Böylece pandemi sonrası, yeniden ve hızla ayağa kalkalım, 
kalmayalım”. 
 
MARDİNMARDİNMARDİNMARDİN    BULGURUBULGURUBULGURUBULGURU    COĞRAFİCOĞRAFİCOĞRAFİCOĞRAFİ    İŞARETİİŞARETİİŞARETİİŞARETİ
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Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği (TOBB) Başkanı M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu, Diyarbakır Ticaret 
ve Sanayi Odası’nda düzenlenen 
Mezopotamya Tarım ve 
Hayvancılık Fuarı Lansman 
Toplantısı’na katıldı. 
  
Hisarcıklıoğlu fuarların, üretimin, 
emeğin, alın terinin alıcıyla 
buluştuğu çok önemli platform 
olduğunu belirterek, "Hangi işi 
yaparsanız yapın, müşteri bulmak zorundasınız ve bu da ancak tanıtım ve pazarlamayla 
mümkündür. Doğru müşteriye ulaşmanın en iyi yollarının başında da fuarlar gelir. İşte 
bu nedenle TOBB olarak yurt içi fuarlara büyük önem gösterdik." diye konuştu.
  
Ticaret Bakanlığı tarafından Türkiye'de fuar izinlerini vermek için yetkilendirildiklerini 
aktaran Hisarcıklıoğlu şöyle devam etti: "Fuarcılık sektörünü disipline ettik, standartları 
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Ayrıca pandemi nedeniyle gelir kaybı yaşayan firmaların kredilerine yönelik daha yapıcı 
bir tavır sergilemeliler. Finansal ve reel sektörün ülkemize daha iyi gelecek sunmak 
üzere birlikte hareket ederek, birbirlerini daha iyi anlamaları gereken dönemdeyiz. Bu 
dönemde gelirleri de, maliyetleri de ölçülü tutup, birbirimize destek olmalıyız.

Bankalarımıza seslenmek istiyorum; reel sektöre sırtınızı dönmeyin, hep bana olsun 
demeyin. Özellikle üretim, yatırım, ihracat yapanları ve istihdam sağlayanları özenle 
değerlendirin. Rekabetçi firmalarımızı ve girişimcilerimizi destekleyelim ve ayakta 
tutalım ki, büyüme ve ihracat kapasitemizi koruyalım ve sağlıklı şekilde arttıralım. 
Böylece pandemi sonrası, yeniden ve hızla ayağa kalkalım, küresel yarışta geride 
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'Mardin Bulguru Coğrafi 
İşareti Tescil Belgesi' 
kapsamında Bulgur üreticileri 
üyelerimiz ziyaret edilerek 
Belgeleri takdim 
edilmiştir.Odamız Yönetim 
kurulu Baş
DÜNDAR VE Genel sekreter 
Ahmet ASLAN tarafından 
sağlanmış olan ziyaretlerde 
üyelerimizin görüş ve fikirleri 
alınmış olup destek ve 
yardımları olan tüm 
yetkililere
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Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği (TOBB) Başkanı M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu, Diyarbakır Ticaret 
ve Sanayi Odası’nda düzenlenen 

Hayvancılık Fuarı Lansman 

Hisarcıklıoğlu fuarların, üretimin, 
in alıcıyla 

buluştuğu çok önemli platform 
olduğunu belirterek, "Hangi işi 
yaparsanız yapın, müşteri bulmak zorundasınız ve bu da ancak tanıtım ve pazarlamayla 
mümkündür. Doğru müşteriye ulaşmanın en iyi yollarının başında da fuarlar gelir. İşte 

TOBB olarak yurt içi fuarlara büyük önem gösterdik." diye konuştu.

Ticaret Bakanlığı tarafından Türkiye'de fuar izinlerini vermek için yetkilendirildiklerini 
aktaran Hisarcıklıoğlu şöyle devam etti: "Fuarcılık sektörünü disipline ettik, standartları 
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Ayrıca pandemi nedeniyle gelir kaybı yaşayan firmaların kredilerine yönelik daha yapıcı 
bir tavır sergilemeliler. Finansal ve reel sektörün ülkemize daha iyi gelecek sunmak 

nlamaları gereken dönemdeyiz. Bu 
dönemde gelirleri de, maliyetleri de ölçülü tutup, birbirimize destek olmalıyız. 

Bankalarımıza seslenmek istiyorum; reel sektöre sırtınızı dönmeyin, hep bana olsun 
istihdam sağlayanları özenle 

değerlendirin. Rekabetçi firmalarımızı ve girişimcilerimizi destekleyelim ve ayakta 
tutalım ki, büyüme ve ihracat kapasitemizi koruyalım ve sağlıklı şekilde arttıralım. 

küresel yarışta geride 

'Mardin Bulguru Coğrafi 
İşareti Tescil Belgesi' 
kapsamında Bulgur üreticileri 
üyelerimiz ziyaret edilerek 
Belgeleri takdim 
edilmiştir.Odamız Yönetim 
kurulu Başkanı MAHMUT 
DÜNDAR VE Genel sekreter 
Ahmet ASLAN tarafından 
sağlanmış olan ziyaretlerde 
üyelerimizin görüş ve fikirleri 
alınmış olup destek ve 
yardımları olan tüm 
yetkililere teşekkür edilmiştir. 

yaparsanız yapın, müşteri bulmak zorundasınız ve bu da ancak tanıtım ve pazarlamayla 
mümkündür. Doğru müşteriye ulaşmanın en iyi yollarının başında da fuarlar gelir. İşte 

TOBB olarak yurt içi fuarlara büyük önem gösterdik." diye konuştu. 

Ticaret Bakanlığı tarafından Türkiye'de fuar izinlerini vermek için yetkilendirildiklerini 
aktaran Hisarcıklıoğlu şöyle devam etti: "Fuarcılık sektörünü disipline ettik, standartları 
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belirledik ve uyguladık. Artık gelecek yılın fuar takvimini yıl başlamadan ilan ediyoruz. 
Eskiden 10 gün kala fuarlar ilan edilirdi. Fuar yapılmış olmak için yapılırdı. Şimdi aynı 
Batı'da olduğu gibi 1 sene önceden Türkiye'nin neresinde hangi sektörde fuar var tespit 
edebiliyorsun. Tespit ediyoruz, ona göre yapıyoruz. Fuarlar hem katılımcı firmalar hem 
de yerli ve yabancı ziyaretçiler açısından daha planlı ve programlı bir hale geldi. İşte 
tüm bunlar sayesinde Türkiye genelinde fuarcılık sektörümüz hızlı bir gelişme gösterdi." 
Yeni tip koronavirüs (Kovid-19) salgını öncesinde, 2019'da Türkiye genelinde 
düzenlenen 482 fuar ile 62 bin firma ve 26 milyon ziyaretçiye ev sahipliği yaptıklarını 
aktaran Hisarcıklıoğlu, pandemi sürecinde bu sayıların düştüğünü bildirdi.  
Fuarcılık hedeflerinden bahseden Hisarcıklıoğlu şunları kaydetti: "Hedefimiz ülkemizi 
ve Diyarbakır'ı bu coğrafyanın fuar merkezi yapmak. 2021'de Diyarbakır'da 11 fuar 
düzenlenecek, bu fuarlar için 2021'de 1 milyon ziyaretçi bekliyorum. Mart sonu 
düzenlenecek Mezopotamya Tarım ve Hayvancılık Fuarı'ndaki 100'den fazla standın 
tamamı şimdiden dolmuş durumunda. Üstelik katılımcı firmaların 5'te 1’i bölge dışından 
geliyor çünkü Diyarbakır'ın potansiyeline inanıyorlar, tarım ve hayvancılığın önemini 
biliyorlar. Tarım ve hayvancılık pandemiyle birlikte, bütün dünyada ve ülkemizde 
stratejik hale geldi. Türkiye'den bakıldığı zaman tarım ve hayvancılığın ana 
merkezlerinden biri de Diyarbakır. Bütün dünyada küresel gıda fiyatları, 2014'ten bu 
yana en yüksek seviyesine ulaştı. Dünyadaki son 1 yıldaki artış yüzde 30 olarak 
gerçekleşti. Onun için bu alanda kendimizi göstermek ve geliştirmek zorundayız." 
- Diğer konuşmacılar 
Türkiye Esnaf ve Sanatkarları Konfederasyonu (TESK) Genel Başkanı Bendevi 
Palandöken de toplantıda bulunmaktan mutluluk duyduğunu belirterek, "Türkiye'nin 
birçok kenti salgın nedeniyle hala 'kırmızı' ve 'turuncu' renkler aralığında gidip gelirken 
bu kadim şehrin 'mavi' olması ve 11 fuarla birlikte bu sezonu açması önemli." şeklinde 
konuştu. 
TOBB Türkiye Fuarcılık Meclis Başkanı Cihat Alagöz, zorlu salgın sürecinden çok daha 
güçlenerek bu yıl 11 fuarla çıkacaklarını belirtti.  
Çin'de başlayıp kısa süre içerisinde tüm dünyayı etkisi altına alan COVID-19 pandemisi 
nedeniyle tüm dünyada olduğu gibi Diyarbakır'da da fuarlar 2020 Mart ayı itibariyle 
maalesef duraklamak durumunda kaldığını belirten DTSO Başkanı Mehmet Kaya da, 
“DTSO olarak fuarcılık sektöründeki bu süreci proaktif bir biçimde yöneterek dünyadaki 
gelişmeleri çok yakından takip ettik. Ülkemizde nasıl bir dönüşüm olacağına yönelik 
ciddi mesai harcayarak kendimizi yeni döneme hazırladık ve bir fuar şirketi 
kurduk.2021 yılı içinde ise 11 fuar hazırlığımız söz konusudur. İlk olarak 30 Mart - 3 
Nisan tarihleri arasında gerçekleştireceğimiz Tarım ve Hayvancılık Fuarımızı 103 
firmanın katılımı ile gerçekleştireceğiz. Diyarbakır'ın tarım ili olduğundan dolayı 30 
Mart - 3 Nisan tarihleri arasında gerçekleştireceğimiz Tarım ve Hayvancılık Fuarı ile 
gerçekleştireceğiz” diye konuştu. 
 Katılımcılara Diyarbakır'a geldikleri için teşekkür eden Diyarbakır Ticaret Borsası 
Yönetim Kurulu Başkanı Engin Yeşil ise, “Çok zorlu bir dönemden geçiyoruz. 
Sevdiklerimizi kaybettik. Bu süreçte birbirimize hasret kaldık. İnşallah bu süreç bitecek 
ve hasret gidereceğiz. İyi günümüzde ve zor günümüz de yanımızda değerli Rifat 
Hisarcıklıoğlu'na teşekkür ederim” şeklinde konuştu. 
 -Kadın ve genç girişimciler 
 TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu, TOBB Diyarbakır Kadın ve Genç Girişimciler Kurulları 
üyeleri ile de biraraya gelerek sohbet etti. 
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MARDİN ODALARI/BORSALARI TARIMSAL ÜRÜN ÇEŞİTLİLİĞİ ÜZERİNDE ÇALIŞIYORMARDİN ODALARI/BORSALARI TARIMSAL ÜRÜN ÇEŞİTLİLİĞİ ÜZERİNDE ÇALIŞIYORMARDİN ODALARI/BORSALARI TARIMSAL ÜRÜN ÇEŞİTLİLİĞİ ÜZERİNDE ÇALIŞIYORMARDİN ODALARI/BORSALARI TARIMSAL ÜRÜN ÇEŞİTLİLİĞİ ÜZERİNDE ÇALIŞIYOR

Mardin’de tüm Odaların/Borsaların katılımıyla düzenlenen ve bölgesel kalkınma 
faaliyetlerine katkı amacının güdüldüğü müşterek toplantıların 17.’sinde ele alınan 
kararlar hayata geçiriliyor. Bu amaçla, bölgedeki tarımsal ürün çeşitliliği konusunda 
çalışmalar gerçekleştiriliyor.
Mardin Odaları ve Borsaları, söz konusu hedefe yönelik olmak üzere Mardin Tarım ve 
Orman İl Müdürlüğü’ne bir ziyarette bulundu. 19 Mart 2021’de Kurum Müdürü M
Dinler’e yapılan ziyaretin katılımcıları şöyleydi:
Kızıltepe Ticaret Borsası (KTB) Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Şahin, Genel Sekreter 
Yardımcısı Metin Sert; Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası (KTSO) Yönetim Kurulu Başkanı 
Mahmut Dündar, Genel Sekrete
Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Ali Tutaşı; Nusaybin Ticaret Borsası (NTB) Yönetim 
Kurulu Başkanı Necdet Aktaş, Yönetim Kurulu Üyesi Serbest Kartal; TOBB/TEPAV, 
Mardin İli/İlçeleri Oda/Borsa Akademik Danı
(MAÜ) İİBF İktisat Bölümü Öğretim Üyesi Doç. Dr. Mehmet Behzat Ekinci.
Ziyarette şehrin ve bölgenin tarımsal sorunları ele alındı. Bu kapsamda, tarımsal ürün 
çeşitliliği sorunu özel gündem maddesiydi. Çiftçilerin ağırlı
yoğunlaşmasının sebep olduğu arz, fiyatlama ve gelir sorunlarına değinilen 
müzakerelerde çıkar bir yol olarak alternatif ürünlere yönelinmesi gereğine dikkat 
çekildi. Bu ürünlerin başında Fıstık, Soya Fasülyesi ve Yer Fıstığ
  
Katılımcılar, bu değişim sürecinde Mardin Odalarının/Borsalarının öncülük yapmaya 
hazır olduğunu dile getirdi. Bu amaçla ilgili kurumlarla ve özellikle Mardin Tarım ve 
Orman İl Müdürlüğü ile işbirliği yapılmasının önemine değindiler. Mardin İl
Orman Müdürü de bu işbirliğinin öneminde ve faydasına değinerek bunun kendilerini 
memnun edeceğini ifade etti.
 Yapılan müzakereler neticesinde, Mardin Tarım ve Orman İl Müdürlüğü ve Mardin 
Odaları/Borsaları ortaklığında Fıstığa yönelik proje yür
çerçevede, ilgili Bakanlık ve Kurumlarla işbirliği hâlinde bu amaca yönelik hibe 
programlarına proje paydaşı olarak müracaat edilmesi ve hazırlanacak programın 
yürütülmesi hususunda prensipte mutabakata varıldı.
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Mardin’de tüm Odaların/Borsaların katılımıyla düzenlenen ve bölgesel kalkınma 
faaliyetlerine katkı amacının güdüldüğü müşterek toplantıların 17.’sinde ele alınan 

iriliyor. Bu amaçla, bölgedeki tarımsal ürün çeşitliliği konusunda 
çalışmalar gerçekleştiriliyor. 
Mardin Odaları ve Borsaları, söz konusu hedefe yönelik olmak üzere Mardin Tarım ve 
Orman İl Müdürlüğü’ne bir ziyarette bulundu. 19 Mart 2021’de Kurum Müdürü M
Dinler’e yapılan ziyaretin katılımcıları şöyleydi: 
Kızıltepe Ticaret Borsası (KTB) Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Şahin, Genel Sekreter 
Yardımcısı Metin Sert; Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası (KTSO) Yönetim Kurulu Başkanı 
Mahmut Dündar, Genel Sekreteri Ahmet Aslan; Mardin Ticaret ve Sanayi Odası (MTSO) 
Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Ali Tutaşı; Nusaybin Ticaret Borsası (NTB) Yönetim 
Kurulu Başkanı Necdet Aktaş, Yönetim Kurulu Üyesi Serbest Kartal; TOBB/TEPAV, 
Mardin İli/İlçeleri Oda/Borsa Akademik Danışmanı ve Mardin Artuklu Üniversitesi 
(MAÜ) İİBF İktisat Bölümü Öğretim Üyesi Doç. Dr. Mehmet Behzat Ekinci.
Ziyarette şehrin ve bölgenin tarımsal sorunları ele alındı. Bu kapsamda, tarımsal ürün 
çeşitliliği sorunu özel gündem maddesiydi. Çiftçilerin ağırlıklı olarak belli başlı ürünlere 
yoğunlaşmasının sebep olduğu arz, fiyatlama ve gelir sorunlarına değinilen 
müzakerelerde çıkar bir yol olarak alternatif ürünlere yönelinmesi gereğine dikkat 
çekildi. Bu ürünlerin başında Fıstık, Soya Fasülyesi ve Yer Fıstığı geliyor.

Katılımcılar, bu değişim sürecinde Mardin Odalarının/Borsalarının öncülük yapmaya 
hazır olduğunu dile getirdi. Bu amaçla ilgili kurumlarla ve özellikle Mardin Tarım ve 
Orman İl Müdürlüğü ile işbirliği yapılmasının önemine değindiler. Mardin İl
Orman Müdürü de bu işbirliğinin öneminde ve faydasına değinerek bunun kendilerini 
memnun edeceğini ifade etti. 
Yapılan müzakereler neticesinde, Mardin Tarım ve Orman İl Müdürlüğü ve Mardin 

Odaları/Borsaları ortaklığında Fıstığa yönelik proje yürütülmesi kararlaştırıldı. Bu 
çerçevede, ilgili Bakanlık ve Kurumlarla işbirliği hâlinde bu amaca yönelik hibe 
programlarına proje paydaşı olarak müracaat edilmesi ve hazırlanacak programın 
yürütülmesi hususunda prensipte mutabakata varıldı. 

FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021    

MARDİN ODALARI/BORSALARI TARIMSAL ÜRÜN ÇEŞİTLİLİĞİ ÜZERİNDE ÇALIŞIYORMARDİN ODALARI/BORSALARI TARIMSAL ÜRÜN ÇEŞİTLİLİĞİ ÜZERİNDE ÇALIŞIYORMARDİN ODALARI/BORSALARI TARIMSAL ÜRÜN ÇEŞİTLİLİĞİ ÜZERİNDE ÇALIŞIYORMARDİN ODALARI/BORSALARI TARIMSAL ÜRÜN ÇEŞİTLİLİĞİ ÜZERİNDE ÇALIŞIYOR    

Mardin’de tüm Odaların/Borsaların katılımıyla düzenlenen ve bölgesel kalkınma 
faaliyetlerine katkı amacının güdüldüğü müşterek toplantıların 17.’sinde ele alınan 

iriliyor. Bu amaçla, bölgedeki tarımsal ürün çeşitliliği konusunda 

Mardin Odaları ve Borsaları, söz konusu hedefe yönelik olmak üzere Mardin Tarım ve 
Orman İl Müdürlüğü’ne bir ziyarette bulundu. 19 Mart 2021’de Kurum Müdürü Menduh 

Kızıltepe Ticaret Borsası (KTB) Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Şahin, Genel Sekreter 
Yardımcısı Metin Sert; Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası (KTSO) Yönetim Kurulu Başkanı 

ri Ahmet Aslan; Mardin Ticaret ve Sanayi Odası (MTSO) 
Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Ali Tutaşı; Nusaybin Ticaret Borsası (NTB) Yönetim 
Kurulu Başkanı Necdet Aktaş, Yönetim Kurulu Üyesi Serbest Kartal; TOBB/TEPAV, 

şmanı ve Mardin Artuklu Üniversitesi 
(MAÜ) İİBF İktisat Bölümü Öğretim Üyesi Doç. Dr. Mehmet Behzat Ekinci. 
Ziyarette şehrin ve bölgenin tarımsal sorunları ele alındı. Bu kapsamda, tarımsal ürün 

klı olarak belli başlı ürünlere 
yoğunlaşmasının sebep olduğu arz, fiyatlama ve gelir sorunlarına değinilen 
müzakerelerde çıkar bir yol olarak alternatif ürünlere yönelinmesi gereğine dikkat 

ı geliyor. 

Katılımcılar, bu değişim sürecinde Mardin Odalarının/Borsalarının öncülük yapmaya 
hazır olduğunu dile getirdi. Bu amaçla ilgili kurumlarla ve özellikle Mardin Tarım ve 
Orman İl Müdürlüğü ile işbirliği yapılmasının önemine değindiler. Mardin İl Tarım ve 
Orman Müdürü de bu işbirliğinin öneminde ve faydasına değinerek bunun kendilerini 

Yapılan müzakereler neticesinde, Mardin Tarım ve Orman İl Müdürlüğü ve Mardin 
ütülmesi kararlaştırıldı. Bu 

çerçevede, ilgili Bakanlık ve Kurumlarla işbirliği hâlinde bu amaca yönelik hibe 
programlarına proje paydaşı olarak müracaat edilmesi ve hazırlanacak programın 
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Proje ile orta ve uzun vadede Mardin’de ve bölgede ürün çeşitliliği kapsamında Fıstık 
üretim alanları artırılarak daha verimli ve yüksek katma değerli ziraî faaliyetler icra 
edilmesi hedefleniyor. Bu süreçte Mardin Odaları ve Borsaları aktif bir rol üstlenecek.

HİSARCIKHİSARCIKHİSARCIKHİSARCIKLIOĞLU'NDANLIOĞLU'NDANLIOĞLU'NDANLIOĞLU'NDAN    CUMHURBAŞKANICUMHURBAŞKANICUMHURBAŞKANICUMHURBAŞKANI

paylaşımda bulundu. 
  
TOBB ve 365 Oda-Borsa olarak tüm kaynaklarını Nefes Kredisi 
devam ettiklerini belirten Hisarcıklıoğlu, "KOBİ ve girişimcilerimize destek için hibe + 
Nefes Kredisi adımlarının atılmasını sağlayan Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip 
Erdoğan'a, Hazine ve Maliye Bakanı Lütfi Elvan'a, Ticaret Bakanı Me
teşekkür ediyorum" ifadesini kullandı.
 

MARDİNMARDİNMARDİNMARDİN    ODA/BORSAODA/BORSAODA/BORSAODA/BORSA    MÜŞTEREKMÜŞTEREKMÜŞTEREKMÜŞTEREK

HEDEFLİYORHEDEFLİYORHEDEFLİYORHEDEFLİYOR    

Mardin İli/İlçeleri Oda/Borsa 
Müşterek Proje Ekibi “kurumsal 
kapasiteyi geliştirme” amaçlı 
faaliyetlerini sürdürüyor. Bu 
amaçla, üyelerin e-ticaret 
sistemine entegrasyonuna 
yönelik projelere hazırlık 
çalışmalarının ele alındığı yeni bir 
toplantı düzenlendi. 

 22.06.2021 tarihinde elektronik ortamda yapılan toplantıda şu isimler yer aldı: 
Kızıltepe Ticaret Borsası (K
ve Sanayi Odası (KTSO) Akreditasyon Sorumlusu Ferhat Dündar; Mardin Ticaret ve 
Sanayi Odası (MTSO) Akreditasyon Sorumlusu Mehmet Emin Duyan, Elif İlhan; Nusaybin 
Ticaret Borsası (NTB) Genel Sekret
Çelik; Nusaybin Ticaret ve Sanayi Odası (NTSO) Akreditasyon Sorumlusu İlhan Özmen; 
TOBB/TEPAV, Mardin İli/İlçeleri Oda/Borsa Akademik Danışmanı ve Mardin Artuklu 
Üniversitesi (MAÜ) İİBF İktisat Bölümü Öğretim 
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ve uzun vadede Mardin’de ve bölgede ürün çeşitliliği kapsamında Fıstık 
üretim alanları artırılarak daha verimli ve yüksek katma değerli ziraî faaliyetler icra 
edilmesi hedefleniyor. Bu süreçte Mardin Odaları ve Borsaları aktif bir rol üstlenecek.

CUMHURBAŞKANICUMHURBAŞKANICUMHURBAŞKANICUMHURBAŞKANI    ERDOĞAN'AERDOĞAN'AERDOĞAN'AERDOĞAN'A    TEŞEKKÜRTEŞEKKÜRTEŞEKKÜRTEŞEKKÜR    

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) 
Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu, hibe ve Nefes 
Kredisi adımlarının atılmasını sağlayan 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan ile 
Hazine ve Maliye Bakanı Lütfi Elvan ve 
Ticaret Bakanı Mehmet Muş'a teşekkür 
ettiklerini bildirdi. 
Hisarcıklıoğlu, Twitter hesabından, 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan'ın, 
esnafa yönelik açıkladığı desteklere ilişkin 

Borsa olarak tüm kaynaklarını Nefes Kredisi ile üyelerine aktarmaya 
devam ettiklerini belirten Hisarcıklıoğlu, "KOBİ ve girişimcilerimize destek için hibe + 
Nefes Kredisi adımlarının atılmasını sağlayan Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip 
Erdoğan'a, Hazine ve Maliye Bakanı Lütfi Elvan'a, Ticaret Bakanı Me
teşekkür ediyorum" ifadesini kullandı. 

MÜŞTEREKMÜŞTEREKMÜŞTEREKMÜŞTEREK    PROJEPROJEPROJEPROJE    EKİBİEKİBİEKİBİEKİBİ    ÜYELERİNÜYELERİNÜYELERİNÜYELERİN    EEEE----TİCARETTİCARETTİCARETTİCARET    KAPASİTESİNİKAPASİTESİNİKAPASİTESİNİKAPASİTESİNİ

Mardin İli/İlçeleri Oda/Borsa 
Müşterek Proje Ekibi “kurumsal 
kapasiteyi geliştirme” amaçlı 

rüyor. Bu 

sistemine entegrasyonuna 

çalışmalarının ele alındığı yeni bir 

22.06.2021 tarihinde elektronik ortamda yapılan toplantıda şu isimler yer aldı: 
Kızıltepe Ticaret Borsası (KTB) Genel Sekreter Yardımcısı Metin Sert; Kızıltepe Ticaret 
ve Sanayi Odası (KTSO) Akreditasyon Sorumlusu Ferhat Dündar; Mardin Ticaret ve 
Sanayi Odası (MTSO) Akreditasyon Sorumlusu Mehmet Emin Duyan, Elif İlhan; Nusaybin 
Ticaret Borsası (NTB) Genel Sekreteri Abdullah Dal, Akreditasyon Sorumlusu Ercan 
Çelik; Nusaybin Ticaret ve Sanayi Odası (NTSO) Akreditasyon Sorumlusu İlhan Özmen; 
TOBB/TEPAV, Mardin İli/İlçeleri Oda/Borsa Akademik Danışmanı ve Mardin Artuklu 
Üniversitesi (MAÜ) İİBF İktisat Bölümü Öğretim Üyesi Doç. Dr. Mehmet Behzat Ekinci.

FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021    

ve uzun vadede Mardin’de ve bölgede ürün çeşitliliği kapsamında Fıstık 
üretim alanları artırılarak daha verimli ve yüksek katma değerli ziraî faaliyetler icra 
edilmesi hedefleniyor. Bu süreçte Mardin Odaları ve Borsaları aktif bir rol üstlenecek. 

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) 
Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu, hibe ve Nefes 
Kredisi adımlarının atılmasını sağlayan 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan ile 
Hazine ve Maliye Bakanı Lütfi Elvan ve 

t Bakanı Mehmet Muş'a teşekkür 

Hisarcıklıoğlu, Twitter hesabından, 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan'ın, 
esnafa yönelik açıkladığı desteklere ilişkin 

ile üyelerine aktarmaya 
devam ettiklerini belirten Hisarcıklıoğlu, "KOBİ ve girişimcilerimize destek için hibe + 
Nefes Kredisi adımlarının atılmasını sağlayan Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip 
Erdoğan'a, Hazine ve Maliye Bakanı Lütfi Elvan'a, Ticaret Bakanı Mehmet Muş'a 

KAPASİTESİNİKAPASİTESİNİKAPASİTESİNİKAPASİTESİNİ    ARTIRMAYIARTIRMAYIARTIRMAYIARTIRMAYI    

22.06.2021 tarihinde elektronik ortamda yapılan toplantıda şu isimler yer aldı: 
TB) Genel Sekreter Yardımcısı Metin Sert; Kızıltepe Ticaret 

ve Sanayi Odası (KTSO) Akreditasyon Sorumlusu Ferhat Dündar; Mardin Ticaret ve 
Sanayi Odası (MTSO) Akreditasyon Sorumlusu Mehmet Emin Duyan, Elif İlhan; Nusaybin 

eri Abdullah Dal, Akreditasyon Sorumlusu Ercan 
Çelik; Nusaybin Ticaret ve Sanayi Odası (NTSO) Akreditasyon Sorumlusu İlhan Özmen; 
TOBB/TEPAV, Mardin İli/İlçeleri Oda/Borsa Akademik Danışmanı ve Mardin Artuklu 

Üyesi Doç. Dr. Mehmet Behzat Ekinci. 
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Toplantıda ele alınan konular şöyleydi: e-ticaret sistemini kullanan üyelerin tespiti, e-
ticaret sistemine entegrasyona ilişkin yol haritasının ortaya konması, e-ticaret 
entegrasyon sistemine dair proje ön hazırlıkları, TOBB Akıllı KOBİ Platformu, Mardin 
Oda/Borsa ve MAÜ işbirliğiyle e-akademi platformu oluşturulması, Kadın ve Genç 
Girişimcilerle potansiyel işbirliği imkânları. 
Ekip üyeleri, üyelerin e-ticaret sistemine entegrasyonuna ilişkin bir proje 
hazırlanmasının gereğine dikkat çekti. Bu konuda birtakım ön hazırlıklar yapılması ve 
başta kalkınma ajansı olmak üzere ilgili kurumlarla iletişime geçilerek işbirlikleri 
yapılması kararlaştırıldı. Bu amaçla e-ticaret hizmet sağlayıcılarıyla görüşülmesi ve 
teknik bilgi desteği sağlanması hedefleniyor. Ayrıca, e-ticaret sitemine entegrasyon 
kapsamında TOBB’un Akıllı KOBİ Platformu altyapısından da faydalanılması 
öngörülüyor 

MARDİNMARDİNMARDİNMARDİN    ODALARI/BORSALARIODALARI/BORSALARIODALARI/BORSALARIODALARI/BORSALARI    MARDİNMARDİNMARDİNMARDİN    ÜRÜNLERİNİNÜRÜNLERİNİNÜRÜNLERİNİNÜRÜNLERİNİN    PROMOSYONUNAPROMOSYONUNAPROMOSYONUNAPROMOSYONUNA    YÖNELİYORYÖNELİYORYÖNELİYORYÖNELİYOR    

Mardin İli/İlçeleri Odaları/Borsaları, bölgesel kalkınma odaklı faaliyetler kapsamında 
müşterek toplantılarının 18.’sini gerçekleştirdi. Toplantı, Kızıltepe Ticaret ve Sanayi 

Odası’nın ev sahipliğinde yapıldı. 

28 Haziran 2021’de düzenlenen toplantının katılımcıları şöyleydi: Kızıltepe Ticaret ve 
Sanayi Odası (KTSO) Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut Dündar, Genel Sekreteri Ahmet 
Aslan, Akreditasyon Sorumlusu Ferhat Dündar; Kızıltepe Ticaret Borsası Yönetim Kurulu 
Başkanı Mehmet Şahin, Genel Sekreter Yardımcısı Metin Sert; Mardin Ticaret ve Sanayi 
Odası (MTSO) Ticaret Sicil Müdür Yardımcısı Mehmet Emin Duyan, Akreditasyon 
Sorumlusu Elif İlhan; Nusaybin Ticaret Borsası (NTB) Yönetim Kurulu Başkanı Necdet 
Aktaş, Genel Sekreteri Abdullah Dal; Nusaybin Ticaret ve Sanayi Odası (NTSO) Genel 
Sekreteri Abdulkadir Güneş; Akreditasyon Sorumlusu İlhan Özmen; TOBB/TEPAV, 
Mardin İli/İlçeleri Oda/Borsa Akademik Danışmanı ve Mardin Artuklu Üniversitesi 
(MAÜ) İİBF İktisat Bölümü Öğretim Üyesi Doç. Dr. Mehmet Behzat Ekinci. 

Toplantının gündem maddeleri şöyleydi: Odaların/Borsaların İyi Uygulamaları, 
Odaların/Borsaların Medyada Görünürlük Faaliyetleri, Mardin Artuklu Üniversitesi 
Kamu Özel ve Karma Sektör İşbirliği Koordinatörlüğü (MAÜKÖK) ile İşbirliği, Müşterek 
Proje Ekibi, e-Ticarete Entegrasyon Çalışmaları, Genç ve Kadın Girişimci Kurullarıyla 
İşbirlikleri, Bölgesel Kalkınma Amaçlı Çalışmalar: Yerel Sınaî Ürün Promosyon 
Çalışmaları, Akademik Danışmanlık Dönem Faaliyet Çizelgesi 
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Mardin Odaları/Borsaları, dönem içinde gerçekleştirdikleri şu iyi uygulama örnekleri 
hakkında bilgiler verdi: 

KTB: Büyük arazilerde fertigasyon sisteminin uygulanmasına ilişkin AB projesi.
KTSO: Siirt Fıstığı ekim çalışmaları.
MTSO: Midyat OSB’nin kuruluş çalışmaları.
NTB: İkinci ürün olarak yer fıstığı ekim çalışmaları.
NTSO: Tekstilkent kurulmasına ilişkin faaliyetler.
Toplantıda alınan kararlar şöyledir:

Mardin Artuklu Üniversitesi (MAÜ) Kamu Özel ve Karma Sektör İşbirliği 
Koordinatörlüğü (MAÜKÖK) ile işbiriği kapsamında “e
üzerine çalışmalar gerçekleştirilmesi 
derecelerine göre MAÜ akademisyenleri ile eğitim programları düzenlenmesine yönelik 
bir platform oluşturulması hedefleniyor.
Mardin Odalarının/Borsalarının 2021 yılı tematik hedefi olarak belirlediği “Üyelerin
Ticaret Sistemine Entegrasyonu” ile ilgili çalışmalar kapsamında yeni faaliyetler icra 
edilmesi kararlaştırıldı. Bu amaçla, ilgili web site hizmet sağlayıcılarından teknik destek 
alınması planlanıyor. 
Kalkınma Ajansı ile işbirliği imkânlarının artırılma
“Üyelerin e-Ticaret Sistemine Entegrasyonu” hususunda Dicle Kalkınma Ajansı (DİKA) 
ile bir proje hazırlanması veya kurumdan doğrudan teknik destek alınması meselesi 
müzakere edilecek. 
Genç ve Kadın Girişimci Kurullarıyla po
Odanın/Borsanın bizzat ve/ya ortak biçimde Genç ve Kadın Girişimci Kurullarıyla 
işbirliği hâlinde projeler hazırlaması konusunda mutabakat sağlandı.
Mardin Odaları/Borsaları, bölgesel kalkınma amaçlı çalışm
Ürünlerin Promosyonuna” yöneliyor. Bu kapamda, ilgili kamu, özel ve karma 
kuruluşların da desteği alınarak bir inisiyatif oluşturulması ve Mardin’de üretilen 
ürünlerin tüketicilerin gündemine daha yoğun bir şekilde girmesi için
edilmesi kararlaştırıldı. 
19.Müşterek Toplantının, Eylül 2021’de Nusaybin Ticaret ve Sanayi Odası ev 
sahipliğinde yapılması kararlaştırıldı.

ORMAN YANGINLARDAKİ YARAYI SARABİLMEK İÇİN TOBB’DAN 5 MİLYON TL DESTEKORMAN YANGINLARDAKİ YARAYI SARABİLMEK İÇİN TOBB’DAN 5 MİLYON TL DESTEKORMAN YANGINLARDAKİ YARAYI SARABİLMEK İÇİN TOBB’DAN 5 MİLYON TL DESTEKORMAN YANGINLARDAKİ YARAYI SARABİLMEK İÇİN TOBB’DAN 5 MİLYON TL DESTEK

kavuşturmak ve daha yeşil bir Türkiye için TOBB olarak 5 milyon TL destek veriyoruz. 
Hayatını kaybedenlere Allah’tan rahmet, yaralılarımıza acil şifalar dileriz.”
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Mardin Odaları/Borsaları, dönem içinde gerçekleştirdikleri şu iyi uygulama örnekleri 

KTB: Büyük arazilerde fertigasyon sisteminin uygulanmasına ilişkin AB projesi.
KTSO: Siirt Fıstığı ekim çalışmaları. 
MTSO: Midyat OSB’nin kuruluş çalışmaları. 
NTB: İkinci ürün olarak yer fıstığı ekim çalışmaları. 

ulmasına ilişkin faaliyetler. 
Toplantıda alınan kararlar şöyledir: 

Mardin Artuklu Üniversitesi (MAÜ) Kamu Özel ve Karma Sektör İşbirliği 
Koordinatörlüğü (MAÜKÖK) ile işbiriği kapsamında “e-Akademi” isimli bir platform 
üzerine çalışmalar gerçekleştirilmesi kararlaştırıldı. Bu kapsamda, ilgi ve uzmanlık 
derecelerine göre MAÜ akademisyenleri ile eğitim programları düzenlenmesine yönelik 
bir platform oluşturulması hedefleniyor. 
Mardin Odalarının/Borsalarının 2021 yılı tematik hedefi olarak belirlediği “Üyelerin
Ticaret Sistemine Entegrasyonu” ile ilgili çalışmalar kapsamında yeni faaliyetler icra 
edilmesi kararlaştırıldı. Bu amaçla, ilgili web site hizmet sağlayıcılarından teknik destek 

Kalkınma Ajansı ile işbirliği imkânlarının artırılması kararlaştırıldı. Bu kapsamda, 
Ticaret Sistemine Entegrasyonu” hususunda Dicle Kalkınma Ajansı (DİKA) 

ile bir proje hazırlanması veya kurumdan doğrudan teknik destek alınması meselesi 

Genç ve Kadın Girişimci Kurullarıyla potansiyel işbirliği imkânları müzakere edildi. Her 
Odanın/Borsanın bizzat ve/ya ortak biçimde Genç ve Kadın Girişimci Kurullarıyla 
işbirliği hâlinde projeler hazırlaması konusunda mutabakat sağlandı.
Mardin Odaları/Borsaları, bölgesel kalkınma amaçlı çalışmalar kapsamında “Yerel Sınaî 
Ürünlerin Promosyonuna” yöneliyor. Bu kapamda, ilgili kamu, özel ve karma 
kuruluşların da desteği alınarak bir inisiyatif oluşturulması ve Mardin’de üretilen 
ürünlerin tüketicilerin gündemine daha yoğun bir şekilde girmesi için

19.Müşterek Toplantının, Eylül 2021’de Nusaybin Ticaret ve Sanayi Odası ev 
sahipliğinde yapılması kararlaştırıldı. 

ORMAN YANGINLARDAKİ YARAYI SARABİLMEK İÇİN TOBB’DAN 5 MİLYON TL DESTEKORMAN YANGINLARDAKİ YARAYI SARABİLMEK İÇİN TOBB’DAN 5 MİLYON TL DESTEKORMAN YANGINLARDAKİ YARAYI SARABİLMEK İÇİN TOBB’DAN 5 MİLYON TL DESTEKORMAN YANGINLARDAKİ YARAYI SARABİLMEK İÇİN TOBB’DAN 5 MİLYON TL DESTEK

Türkiye Odalar ve Borsala
(TOBB) Başkanı M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu, yanan ormanları 
eski haline kavuşturabilmek için 5 
milyon lira destek vereceklerini 
açıkladı. 

Hisarcıklıoğlu konuya ilişkin sosyal 
medya hesabından yaptığı 
açıklamada şu cümlelere yer verdi: 
“Milletimizin yanındayız. Birlikten 
güç ve umut doğar. Yanan 

ormanlarımızı eski haline 
kavuşturmak ve daha yeşil bir Türkiye için TOBB olarak 5 milyon TL destek veriyoruz. 
Hayatını kaybedenlere Allah’tan rahmet, yaralılarımıza acil şifalar dileriz.”

FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021    

Mardin Odaları/Borsaları, dönem içinde gerçekleştirdikleri şu iyi uygulama örnekleri 

KTB: Büyük arazilerde fertigasyon sisteminin uygulanmasına ilişkin AB projesi. 

Mardin Artuklu Üniversitesi (MAÜ) Kamu Özel ve Karma Sektör İşbirliği 
Akademi” isimli bir platform 

kararlaştırıldı. Bu kapsamda, ilgi ve uzmanlık 
derecelerine göre MAÜ akademisyenleri ile eğitim programları düzenlenmesine yönelik 

Mardin Odalarının/Borsalarının 2021 yılı tematik hedefi olarak belirlediği “Üyelerin e-
Ticaret Sistemine Entegrasyonu” ile ilgili çalışmalar kapsamında yeni faaliyetler icra 
edilmesi kararlaştırıldı. Bu amaçla, ilgili web site hizmet sağlayıcılarından teknik destek 

sı kararlaştırıldı. Bu kapsamda, 
Ticaret Sistemine Entegrasyonu” hususunda Dicle Kalkınma Ajansı (DİKA) 

ile bir proje hazırlanması veya kurumdan doğrudan teknik destek alınması meselesi 

tansiyel işbirliği imkânları müzakere edildi. Her 
Odanın/Borsanın bizzat ve/ya ortak biçimde Genç ve Kadın Girişimci Kurullarıyla 
işbirliği hâlinde projeler hazırlaması konusunda mutabakat sağlandı. 

alar kapsamında “Yerel Sınaî 
Ürünlerin Promosyonuna” yöneliyor. Bu kapamda, ilgili kamu, özel ve karma 
kuruluşların da desteği alınarak bir inisiyatif oluşturulması ve Mardin’de üretilen 
ürünlerin tüketicilerin gündemine daha yoğun bir şekilde girmesi için faaliyetler icra 

19.Müşterek Toplantının, Eylül 2021’de Nusaybin Ticaret ve Sanayi Odası ev 

ORMAN YANGINLARDAKİ YARAYI SARABİLMEK İÇİN TOBB’DAN 5 MİLYON TL DESTEKORMAN YANGINLARDAKİ YARAYI SARABİLMEK İÇİN TOBB’DAN 5 MİLYON TL DESTEKORMAN YANGINLARDAKİ YARAYI SARABİLMEK İÇİN TOBB’DAN 5 MİLYON TL DESTEKORMAN YANGINLARDAKİ YARAYI SARABİLMEK İÇİN TOBB’DAN 5 MİLYON TL DESTEK    

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 
(TOBB) Başkanı M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu, yanan ormanları 
eski haline kavuşturabilmek için 5 
milyon lira destek vereceklerini 

Hisarcıklıoğlu konuya ilişkin sosyal 
medya hesabından yaptığı 
açıklamada şu cümlelere yer verdi: 

yanındayız. Birlikten 
güç ve umut doğar. Yanan 

ormanlarımızı eski haline 
kavuşturmak ve daha yeşil bir Türkiye için TOBB olarak 5 milyon TL destek veriyoruz. 
Hayatını kaybedenlere Allah’tan rahmet, yaralılarımıza acil şifalar dileriz.” 
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İlçemiz Kızıltepe'de yapılmasına başlanan Okul projesi 

; toplantı sonrasında sahada kontrol

YANGIN FELAKETİ YARDIM KAMPANYASIYANGIN FELAKETİ YARDIM KAMPANYASIYANGIN FELAKETİ YARDIM KAMPANYASIYANGIN FELAKETİ YARDIM KAMPANYASI

DÜNYANIN EN DEĞERLİ ARAZİSİ AKILLI TELEFONUN EKRANIDIRDÜNYANIN EN DEĞERLİ ARAZİSİ AKILLI TELEFONUN EKRANIDIRDÜNYANIN EN DEĞERLİ ARAZİSİ AKILLI TELEFONUN EKRANIDIRDÜNYANIN EN DEĞERLİ ARAZİSİ AKILLI TELEFONUN EKRANIDIR

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, dünyanın en 
değerli arazisinin cep telefonu ekranlar
arazide yer kapabilmektir. 
Eskiden en işlek caddede 
mağaza, market sahibi olmak 
önemliydi. Şimdi cep telefonu 
ekranında yer alabilmek çok 
önemli." dedi. 
Türkiye Perakendeciler 
Federasyonu (TPF) tarafından 
düzenlenen ve üreticiden 
tedarikçiye, perakendecilerden 
sektöre hizmet sunan firmalara 
kadar binlerce paydaşı bir araya 
getiren Yerel Zincirler Buluşuyor 
(YZB) 2021 etkinliği başladı.
Sektörünün en büyük konferans ve fuarı olma özelliği taşıyan ve bu yıl "Gel
temasıyla düzenlenen konferans ve fuar etkinliğinin açılışında konuşan Hisarcıklıoğlu, 
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İlçemiz Kızıltepe'de yapılmasına başlanan Okul projesi -24 Derslikli Lise
Ekip Toplantısı Odamız toplantı 
salonunda  yapıldı.Toplantıya Odamız 
Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut 
DÜNDAR ve Genel Sekreter Ahmet 
ASLAN ile TOBB 
İnşaat Biriminden Mehmet 
ÜLGER,Mardin Valiliği Denetim EKİBİ 
,Yüklenici Firma Yetkilileri katılım 
sağlamışlardır.Okul inşaatının durumu 
,hangi aşamada olduğu ve yapılacak 

işlemlerle ilgili genel bilgilendirme yapılıp 
toplantı sonrasında sahada kontroller sağlanmıştır. 

YANGIN FELAKETİ YARDIM KAMPANYASIYANGIN FELAKETİ YARDIM KAMPANYASIYANGIN FELAKETİ YARDIM KAMPANYASIYANGIN FELAKETİ YARDIM KAMPANYASI    

 
Değerli üyelerimiz,malumunuz olduğu üzere 
ülkemizin farklı bölgelerinde son zamanlarda 
yaşanan orman yangınları doğal yaşamı ve 
ticareti son derece olumsuz etkilemiştir. Bu 
kapsamda Odalar Birliğinin 
Yardım Kampanyasına nakdi yardımlarınızı 
bekleriz. 
 

DÜNYANIN EN DEĞERLİ ARAZİSİ AKILLI TELEFONUN EKRANIDIRDÜNYANIN EN DEĞERLİ ARAZİSİ AKILLI TELEFONUN EKRANIDIRDÜNYANIN EN DEĞERLİ ARAZİSİ AKILLI TELEFONUN EKRANIDIRDÜNYANIN EN DEĞERLİ ARAZİSİ AKILLI TELEFONUN EKRANIDIR    

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, dünyanın en 
değerli arazisinin cep telefonu ekranları olduğunu belirterek, "Önemli olan bu değerli 
arazide yer kapabilmektir. 

mağaza, market sahibi olmak 
önemliydi. Şimdi cep telefonu 
ekranında yer alabilmek çok 

Federasyonu (TPF) tarafından 

perakendecilerden 
sektöre hizmet sunan firmalara 
kadar binlerce paydaşı bir araya 
getiren Yerel Zincirler Buluşuyor 
(YZB) 2021 etkinliği başladı. 
Sektörünün en büyük konferans ve fuarı olma özelliği taşıyan ve bu yıl "Gel
temasıyla düzenlenen konferans ve fuar etkinliğinin açılışında konuşan Hisarcıklıoğlu, 
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24 Derslikli Lise İnşaatı Teknik 
Ekip Toplantısı Odamız toplantı 

yapıldı.Toplantıya Odamız 
Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut 
DÜNDAR ve Genel Sekreter Ahmet 

Mehmet 
ÜLGER,Mardin Valiliği Denetim EKİBİ 
,Yüklenici Firma Yetkilileri katılım 
sağlamışlardır.Okul inşaatının durumu 
,hangi aşamada olduğu ve yapılacak 

işlemlerle ilgili genel bilgilendirme yapılıp 

Değerli üyelerimiz,malumunuz olduğu üzere 
ülkemizin farklı bölgelerinde son zamanlarda 
yaşanan orman yangınları doğal yaşamı ve 
ticareti son derece olumsuz etkilemiştir. Bu 
kapsamda Odalar Birliğinin başlatmış olduğu 
Yardım Kampanyasına nakdi yardımlarınızı 

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, dünyanın en 
ı olduğunu belirterek, "Önemli olan bu değerli 

Sektörünün en büyük konferans ve fuarı olma özelliği taşıyan ve bu yıl "Gelecek" 
temasıyla düzenlenen konferans ve fuar etkinliğinin açılışında konuşan Hisarcıklıoğlu, 
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üretim, tedarik ve lojistiğin son ayağı olan perakende sektörünün, değer zincirinin 
müşteri ile buluştuğu çok büyük bir organizasyon olduğunu söyledi. 
Perakende sektörünün ülke ekonomisinin barometresi ve istihdam fabrikası olduğunu 
dile getiren Hisarcıklıoğlu, yerel, ulusal ve uluslararası zincirlerin oluşturduğu bu üçlü 
saç ayağında, yerel perakendecilerin çok ciddi bir atak içinde olduğunu bildirdi. 
Hisarcıklıoğlu, yerel perakendecilerin sektördeki payını her geçen gün artırdığını 
kaydederek, üretici ve tüketici arasında önemli bir köprü vazifesi gördüğünü, 
ekonominin gelişmesine ciddi katkı sağladığını anlattı. 
Rifat Hisarcıklıoğlu, eskiden alışverişlerin tek noktadan yapıldığını, "Artık indirim 
marketleri, ulusal ve yerel marketler, benzin istasyonlarındaki marketler, tanzim 
satışlar, Tarım Kredi Kooperatifleri, e-ticaret siteleri ve hızlı teslimat şirketleri var." diye 
konuştu.  
Alternatifin çok olduğunu, yerel marketlerin bu alternatifler içerisinde "nasıl 
ayrışacakları" sorusuna cevap bulması gerektiğini dile getiren Hisarcıklıoğlu, sözlerini 
şöyle sürdürdü:  "Ortak akıl ile ortak çözümler bulmalısınız. Bu noktada bazı önerilerim 
olacak. Öncelikle size bir soru sormak istiyorum; Dünyanın en değerli arazisi nerede? 
Bilen var mı? Dünyanın en değerli arazisi akıllı telefonun ekranıdır. Önemli olan bu 
değerli arazide yer kapabilmektir. Eskiden en işlek caddede mağaza, market sahibi 
olmak önemliydi. Şimdi cep telefonu ekranında yer alabilmek çok önemli. Peki dünyanın 
en değerli arazisi olan cep telefonu ekranında nasıl yer alabiliriz? Şirketinin veya 
ürününün ya mobil uygulaması olacak ya da geliştirilen mobil bir uygulamanın 
içerisinde yer alacaksın. Mobil uygulamalar tüketicilere, müthiş kolaylık sağlıyor. Mobil 
uygulamalar üzerinden şirket veya ürününüze ulaşılıp ulaşılamadığı tüketici 
tercihlerinde çok ama çok önemli. Bu birinci madde."  
- Ortaklık ve yerel markalarla iş birliği çağrısı  
TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu, ikinci nokta olarak yerel perakendecilere, ortaklık 
yapmaları ve ortak hareket etme kültürünü öğrenmelerini tavsiye ederek, şu önerilerde 
bulundu: "Üçüncüsü; illerdeki yerel markalarla işbirliği yapın. Yerel üretici markaları 
ortak paydaşınız olarak kurgulayın. Birlikte büyüyün. Dördüncüsü; şehirlerin 
markalaşmasına yatırım yapın. Unutmayın, artık ülkeler değil şehirler rekabet ediyor. 
Şehrin markasının parçası olun. Olun ki, şehrin markasıyla birlikte büyüyün. Beşincisi; 
akıntıya kürek çekmeyin. Sadece perakende de değil her sektörde her alanda düşünce 
tembelliğimizi bırakırsak, her şey bambaşka olacak."  
Hisarcıklıoğlu, ekonomideki ve özellikle de turizm sektöründeki toparlanmanın devam 
etmesiyle, perakende başta olmak üzere, diğer sektörlere yönelik talebin artmasını 
beklediklerini sözlerine ekledi. 
  
- TPF Yönetim Kurulu Başkanı Ömer Düzgün  
Türkiye Perakendeciler Federasyonu (TPF) Yönetim Kurulu Başkanı Ömer Düzgün de 
yeni tip koronavirüs (Kovid-19) salgınında dünya ekonomisinin yüzde 3,5 küçüldüğünü 
ve küresel ticaret yüzde 10'a yakın daraldığını söyledi. 
Dünya gıda fiyatlarının son 7 yılın en yüksek seviyesine ulaştığını ifade eden Düzgün, 
birçok Avrupa ülkesinde tedarik zincirinde aksamalar yaşandığını belirtti.  
Düzgün, ekonomik olumsuzluklarda perakende işletmelerinin sorunun kaynağına 
inilmeden sorgulandığını ifade ederek, sektördeki olumsuzluklara rağmen işletmecilerin 
pek çok alanda katma değer yaratmaya devam ettiğini vurguladı.  
Yerel zincirlerin 2020 yılında 10 bin kişiye yeni iş kapısı yarattığını belirten Düzgün, 
"Her yıl istihdamı artırma sözü veriyoruz. Bugüne kadar mahcup olmadık, ne mutlu ki 
100 bin kişilik istihdam barajını aştık. Çalışan ailemiz büyümeye hızla devam ediyor. 
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Ciromuz 45 milyar TL'ye ulaştı. Yerel zincirler olarak bu yıl yüzde 15 büyümeyi 
hedefliyoruz. Tüm paydaşlarımla tek yürek halinde hareket edip, yeni başarı hikayeleri 
yazacağımıza inancımız tam." değerlendirmesinde bulundu. 

RESMİ GAZETE: HAMİLİNE YAZILI PAYLAR KAYDİ SİSTEME ALINIYORRESMİ GAZETE: HAMİLİNE YAZILI PAYLAR KAYDİ SİSTEME ALINIYORRESMİ GAZETE: HAMİLİNE YAZILI PAYLAR KAYDİ SİSTEME ALINIYORRESMİ GAZETE: HAMİLİNE YAZILI PAYLAR KAYDİ SİSTEME ALINIYOR    

31.12.2020 tarih ve 31351 sayılı Resmî Gazete ’de yayımlanan 7262 sayılı Kitle İmha 
Silahlarının Yayılmasının Finansmanının Önlenmesine İlişkin Kanun ile 6102 sayılı Türk 
Ticaret Kanunu’nun hamiline yazılı pay senetlerinin düzenleyen maddelerinde 
değişiklikler yapılarak anonim şirketlerde hamiline yazılı pay senetlerinin ve 
sahiplerinin Merkezi Kayıt Kuruluşu’na bildirilmesi  zorunlu kılınmıştır. 
Tebliğ düzenlemesine göre BİST’e kote edilmemiş Anonim Şirketlerin de hamiline yazılı 
paylarını 31.12.2021’e kadar Merkezi Kayıt Kuruluşu’na bildirilmesi ve kayıt edilmesi 
zorunluluğu getirilmiştir. Kanun çerçevesinde 01.01.2022 tarihi itibariyle, hamiline 
yazılı pay senedi sahipleri, pay sahipliğinden doğan haklarını ancak pay sahipliğinin 
MKK’ya bildirilmiş olması kaydıyla şirkete karşı kullanabileceklerdir. 
Bunun için hamiline yazılı pay senedi sahiplerinin 31.12.2021 tarihine kadar ellerindeki 
senetlerle birlikte şirket yönetim kuruluna başvurmaları gerekmektedir. Burada pay 
sahibine yüklenen sorumluluk bu bildirimin yapılması ile sona ermektedir. 
Pay sahibince yapılan bu başvuru üzerine şirketlerin yönetim kurullarının başvuru 
tarihinden itibaren 5 gün içerisinde gerekli kontrolleri de yaparak şirketin hamiline 
yazılı pay senetleri sahiplerini ile sahip oldukları paya ilişkin bilgileri  MKK’ya 
bildirmeleri gerekmektedir. 
6102 sayılı yasa kapsamında mevcut durumda TTK’nın ilgili maddesi (md.486) uyarınca, 
anonim şirket yönetim kurulları, pay bedellerinin tamamen ödenmesi tarihinden 
itibaren 3 ay içinde hamiline yazılı pay senedi basımına ilişkin karar alıp bu kararı tescil 
ve ilan ettirerek basılı hisse senetlerini ortaklara dağıtmaları gerekmektedir. 01.04.2021 
tarihi itibariyle bu kapsamda bastırılacak olan hamiline yazılı pay senetlerinin, ortaklara 
teslim edilmeden önce, hamiline yazılı pay senedi sahipleri ile sahip oldukları paylara 
ilişkin bilgilerin MKK’ya bildirilmesi yükümlülüğü de getirilmiştir. 
Hamiline yazılı pay senedi için yapılması gereken bildirimlerin yerine getirilmemesi 
halinde Suçlar ve cezaların düzenlendiği TTK. 562. Madde 13. fıkrayla idari para cezası 
uygulanacaktır. 
 Anonim Şirketlerin 31/12/2021 tarihinden sonra yapılacak genel kurulları için 
hamiline yazılı pay senedi sahipleri ile ilgili Hazirun Cetveli düzenlenirken sadece 
MKK(Merkezi Kayıt Kuruluşu) tarafından bildirilecek listeleri dikkate almaları 
gerekecektir. 
Mersis kayıtlarınızdan, sermaye maddesinde “hisse senetleri hamiline yazılıdır” 
ibaresinin kontrolü sağlanmalıdır. Bu hususta Ticaret Sicili Müdürlüğümüzü 
arayabilirsiniz. 
 MKK(Merkezi Kayıt Kuruluşu) ilgili sayfası için linki tıklayınız. 
https://www.mkk.com.tr/tr-tr/haberler/Sayfalar/Hamiline-Yazili-Paylar-Kaydi-
Sisteme-Aliniyor.aspx 
Bilgi edinilmesi rica olunur. 
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MARDİN ODALARINDAN/BORSALARINDAN NUSAYBİN KAYMAKAMINA ZİYARETMARDİN ODALARINDAN/BORSALARINDAN NUSAYBİN KAYMAKAMINA ZİYARETMARDİN ODALARINDAN/BORSALARINDAN NUSAYBİN KAYMAKAMINA ZİYARETMARDİN ODALARINDAN/BORSALARINDAN NUSAYBİN KAYMAKAMINA ZİYARET

Kızıltepe Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Şahin, Genel Sekreteri 
Abdulkadir Şahin, Genel Sekreter Yardımcısı Metin Sert; Mardin Ticaret ve Sanayi Odası 
(vekalet), Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası (KTSO) Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut 
Dündar, Genel Sekreteri Ahmet Aslan, Akreditasyon Sorumlusu Ferhat Dündar; 
Nusaybin Ticaret Borsası (NTB) Genel Sekreteri Abdullah Dal, Akreditasyon Sorumlusu 
Ercan Çelik; TOBB/TEPAV, Mardin İli/İlçeleri Oda/Borsa Akademik Danışmanı ve 
Mardin Artuklu Üniversitesi (MAÜ) İİBF İktisat Bölümü Öğretim Üyesi Doç. Dr. Mehmet 
Behzat Ekinci. 
  
Nezaket amaçlı gerçekleştirilen toplantıda bölgesel kalkınmaya ilişkin hususlar da 
müzakere edildi. Bu çerçevede, Odaların/Borsaların Mardin’e ilişkin projeleri hakkında 
bilgiler paylaşıldı. Bunlardan başlıcaları şöyle:

1. Nusaybin Ticaret Borsası öncülüğünde Mardin
ürün olarak yer fıstığı için gerçekleştirdikleri proje hakkında bilgi sundu. Belirlenen 
pilot bir bölgede deneme üretimi yapılması planlandığı ifade edildi. Zeytin vb. 
alternatif ürünlerin de bu kapsamda değerlend

2. Bölgesel kalkınma amacıyla “Yerel Sınaî Ürünlerin Promosyonu” hususunda 
oluşturulacak inisiyatife destek talep edildi. Bir kamu kuruluşu olarak 
Kaymakamlığın da bu platformda yer almasının önemi vurgulandı.

3. AB Yeşil Mutabakatına dair işbirliği teklifinde bulunuldu. Bu çerçevede 
gerçekleştirilecek çalışmalara Nusaybin ölçeğinde kamusal desteğin verilmesinin 
başarılı faaliyetler icra edilmesinde önem taşıdığı dile getirildi.

4. Özelde Nusaybin’in bazı sorunları da ele alındı. Bu çe
ıslahı, İpekyolu’nun yapısal sorunlarının giderilmesi, sınır kapısının faaliyete açılması 
ve tarihî-turistik zenginliklerin uygun biçimde değerlendirilmesi hususları ayrıntılı 
biçimde müzakere edildi.

  
Kaymakam Kayabaşı, Nusay
ekonomik alandaki gelişimine dair her türlü işbirliğini gerçekleştirmeye hazır 
olduklarını dile getirdi. Odalar/Borsalar da bölgesel kalkınma kapsamında ilgili bütün 
kurumlarla/kuruluşlarla işbirliği sev
olduklarını yinelediler. (19 Ekim 2021)
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Mardin İli/İlçeleri Odaları/Borsaları, 
Nusaybin Kaymakamlığına bir 
ziyaret gerçekleştirdi.
  
19 Ekim 2021’de Kaymakam Ercan 
Kayabaşı’na yapılan ziyaretin 
katılımcıları şöyleydi: Nusaybin 
Ticaret ve Sanayi Odası (NTSO) 
Yönetim Kurulu Başkanı Mahsum 
Özmen, Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Mehmet Dündar, Genel 
Sekreteri Abdulkadir Güneş; 

Kızıltepe Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Şahin, Genel Sekreteri 
bdulkadir Şahin, Genel Sekreter Yardımcısı Metin Sert; Mardin Ticaret ve Sanayi Odası 

(vekalet), Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası (KTSO) Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut 
Dündar, Genel Sekreteri Ahmet Aslan, Akreditasyon Sorumlusu Ferhat Dündar; 

ret Borsası (NTB) Genel Sekreteri Abdullah Dal, Akreditasyon Sorumlusu 
Ercan Çelik; TOBB/TEPAV, Mardin İli/İlçeleri Oda/Borsa Akademik Danışmanı ve 
Mardin Artuklu Üniversitesi (MAÜ) İİBF İktisat Bölümü Öğretim Üyesi Doç. Dr. Mehmet 

amaçlı gerçekleştirilen toplantıda bölgesel kalkınmaya ilişkin hususlar da 
müzakere edildi. Bu çerçevede, Odaların/Borsaların Mardin’e ilişkin projeleri hakkında 
bilgiler paylaşıldı. Bunlardan başlıcaları şöyle: 

Nusaybin Ticaret Borsası öncülüğünde Mardin İli/İlçeleri Odaları/Borsaları alternatif 
ürün olarak yer fıstığı için gerçekleştirdikleri proje hakkında bilgi sundu. Belirlenen 
pilot bir bölgede deneme üretimi yapılması planlandığı ifade edildi. Zeytin vb. 
alternatif ürünlerin de bu kapsamda değerlendirilebileceği müzakere edildi.
Bölgesel kalkınma amacıyla “Yerel Sınaî Ürünlerin Promosyonu” hususunda 
oluşturulacak inisiyatife destek talep edildi. Bir kamu kuruluşu olarak 
Kaymakamlığın da bu platformda yer almasının önemi vurgulandı.

ına dair işbirliği teklifinde bulunuldu. Bu çerçevede 
gerçekleştirilecek çalışmalara Nusaybin ölçeğinde kamusal desteğin verilmesinin 
başarılı faaliyetler icra edilmesinde önem taşıdığı dile getirildi. 
Özelde Nusaybin’in bazı sorunları da ele alındı. Bu çerçevede; sulama kanallarının 
ıslahı, İpekyolu’nun yapısal sorunlarının giderilmesi, sınır kapısının faaliyete açılması 

turistik zenginliklerin uygun biçimde değerlendirilmesi hususları ayrıntılı 
biçimde müzakere edildi. 

Kaymakam Kayabaşı, Nusaybin’in başta istihdam ve yatırım yönleri olmak üzere 
ekonomik alandaki gelişimine dair her türlü işbirliğini gerçekleştirmeye hazır 
olduklarını dile getirdi. Odalar/Borsalar da bölgesel kalkınma kapsamında ilgili bütün 
kurumlarla/kuruluşlarla işbirliği seviyesini artan derecede sürdürme niyetinde 
olduklarını yinelediler. (19 Ekim 2021) 
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Mardin İli/İlçeleri Odaları/Borsaları, 
Nusaybin Kaymakamlığına bir 
ziyaret gerçekleştirdi. 

19 Ekim 2021’de Kaymakam Ercan 
Kayabaşı’na yapılan ziyaretin 

cıları şöyleydi: Nusaybin 
Ticaret ve Sanayi Odası (NTSO) 
Yönetim Kurulu Başkanı Mahsum 
Özmen, Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Mehmet Dündar, Genel 
Sekreteri Abdulkadir Güneş; 

Kızıltepe Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Şahin, Genel Sekreteri 
bdulkadir Şahin, Genel Sekreter Yardımcısı Metin Sert; Mardin Ticaret ve Sanayi Odası 

(vekalet), Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası (KTSO) Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut 
Dündar, Genel Sekreteri Ahmet Aslan, Akreditasyon Sorumlusu Ferhat Dündar; 

ret Borsası (NTB) Genel Sekreteri Abdullah Dal, Akreditasyon Sorumlusu 
Ercan Çelik; TOBB/TEPAV, Mardin İli/İlçeleri Oda/Borsa Akademik Danışmanı ve 
Mardin Artuklu Üniversitesi (MAÜ) İİBF İktisat Bölümü Öğretim Üyesi Doç. Dr. Mehmet 

amaçlı gerçekleştirilen toplantıda bölgesel kalkınmaya ilişkin hususlar da 
müzakere edildi. Bu çerçevede, Odaların/Borsaların Mardin’e ilişkin projeleri hakkında 

İli/İlçeleri Odaları/Borsaları alternatif 
ürün olarak yer fıstığı için gerçekleştirdikleri proje hakkında bilgi sundu. Belirlenen 
pilot bir bölgede deneme üretimi yapılması planlandığı ifade edildi. Zeytin vb. 

irilebileceği müzakere edildi. 
Bölgesel kalkınma amacıyla “Yerel Sınaî Ürünlerin Promosyonu” hususunda 
oluşturulacak inisiyatife destek talep edildi. Bir kamu kuruluşu olarak 
Kaymakamlığın da bu platformda yer almasının önemi vurgulandı. 

ına dair işbirliği teklifinde bulunuldu. Bu çerçevede 
gerçekleştirilecek çalışmalara Nusaybin ölçeğinde kamusal desteğin verilmesinin 

rçevede; sulama kanallarının 
ıslahı, İpekyolu’nun yapısal sorunlarının giderilmesi, sınır kapısının faaliyete açılması 

turistik zenginliklerin uygun biçimde değerlendirilmesi hususları ayrıntılı 

bin’in başta istihdam ve yatırım yönleri olmak üzere 
ekonomik alandaki gelişimine dair her türlü işbirliğini gerçekleştirmeye hazır 
olduklarını dile getirdi. Odalar/Borsalar da bölgesel kalkınma kapsamında ilgili bütün 

iyesini artan derecede sürdürme niyetinde 
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Mardin İli/İlçeleri Odaları/Borsaları, 
bölgesel kalkınma odaklı faaliyetler 
kapsamında müşterek toplantılarını
19.’sunu gerçekleştirdi. Toplantı, 
Nusaybin Ticaret ve Sanayi Odası’nın ev 
sahipliğinde yapıldı. 
  
19 Ekim 2021’de düzenlenen toplantının 
katılımcıları şöyleydi: Nusaybin Ticaret 
ve Sanayi Odası (NTSO) Yönetim Kurulu 
Başkanı Mahsum Özmen, Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Mehmet Dündar, 
Meclis Üyesi İlhami Kök, Genel Sekreteri 
Abdulkadir Güneş, Akreditasyon 
Sorumlusu İlhan Özmen; Kızıltepe Ticaret 
Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Şahin, Genel Sekreteri Abdulkadir Şahin, Genel 
Sekreter Yardımcısı Metin 
Ticaret ve Sanayi Odası (KTSO) Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut Dündar, Genel 
Sekreteri Ahmet Aslan, Akreditasyon Sorumlusu Ferhat Dündar; Nusaybin Ticaret 
Borsası (NTB) Genel Sekreteri Abdullah Dal, 
TOBB/TEPAV, Mardin İli/İlçeleri Oda/Borsa Akademik Danışmanı ve Mardin Artuklu 
Üniversitesi (MAÜ) İİBF İktisat Bölümü Öğretim Üyesi Doç. Dr. Mehmet Behzat Ekinci.
  
Toplantının gündem maddeleri şöyleydi: Odaların/Borsala
Odaların/Borsaların Medyada Görünürlük Faaliyetleri, Müşterek Proje Ekibine Yönelik 
Eğitim Programları, e-Ticaret Sistemine Entegrasyon Faaliyetleri Durum 
Değerlendirmesi, Yerel Sınaî Ürün Promosyonlarına İlişkin Yol Haritası, AB Yeşi
Mutabakatı ve Mardin’de Durum, Akademik Danışmanlık Dönem Faaliyetleri.
  
Mardin Odaları/Borsaları, dönem içinde gerçekleştirdikleri şu iyi uygulama örnekleri 
hakkında bilgiler verdi: 
KTB: Bilgi güvenlik sisteminin geliştirilmesine yönelik altyapı gelişt
kurumsal kapasite geliştirme çalışmaları kapsamında 2021
çalışmaları. 
KTSO: Kurumsal kapasite geliştirme çalışmaları kapsamında 2022
plan çalışmaları. 
NTB: Alternatif ürün geliştirme amacına yö
NTSO: Organize sanayi bölgesi ve Tekstilkent kurulmasına ilişkin çalışmalar.
  
Toplantıda alınan kararlar şöyle:
Kurumsal kapasitenin geliştirilmesi ana hedefi kapsamında personel eğitimine dair 
müzakereler gerçekleştirildi. Bu amaçla, Dicle Kalkınma Ajansı’ndan alınması planlanan 
eğitim programları ele alındı. Özellikle Müşterek Proje ekip üyelerine yönelik ‘Proje 
Döngü Yönetimi’ programı uygulanacak.
Mardin Odalarının/Borsalarının 2021 yılı tematik hedefi olarak belirle
Ticaret Sistemine Entegrasyonu” tekrar ele alındı. Bu amaca yönelik olmak üzere ilgili 
web site hizmet firmalarından sağlanması planlanan teknik desteklere ilişkin 
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Mardin İli/İlçeleri Odaları/Borsaları, 
bölgesel kalkınma odaklı faaliyetler 
kapsamında müşterek toplantılarının 
19.’sunu gerçekleştirdi. Toplantı, 
Nusaybin Ticaret ve Sanayi Odası’nın ev 

19 Ekim 2021’de düzenlenen toplantının 
katılımcıları şöyleydi: Nusaybin Ticaret 
ve Sanayi Odası (NTSO) Yönetim Kurulu 
Başkanı Mahsum Özmen, Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Mehmet Dündar, 
Meclis Üyesi İlhami Kök, Genel Sekreteri 
Abdulkadir Güneş, Akreditasyon 
Sorumlusu İlhan Özmen; Kızıltepe Ticaret 
Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Şahin, Genel Sekreteri Abdulkadir Şahin, Genel 

 Sert; Mardin Ticaret ve Sanayi Odası (vekalet), Kızıltepe 
Ticaret ve Sanayi Odası (KTSO) Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut Dündar, Genel 
Sekreteri Ahmet Aslan, Akreditasyon Sorumlusu Ferhat Dündar; Nusaybin Ticaret 
Borsası (NTB) Genel Sekreteri Abdullah Dal, Akreditasyon Sorumlusu Ercan Çelik; 
TOBB/TEPAV, Mardin İli/İlçeleri Oda/Borsa Akademik Danışmanı ve Mardin Artuklu 
Üniversitesi (MAÜ) İİBF İktisat Bölümü Öğretim Üyesi Doç. Dr. Mehmet Behzat Ekinci.

Toplantının gündem maddeleri şöyleydi: Odaların/Borsaların İyi Uygulamaları, 
Odaların/Borsaların Medyada Görünürlük Faaliyetleri, Müşterek Proje Ekibine Yönelik 

Ticaret Sistemine Entegrasyon Faaliyetleri Durum 
Değerlendirmesi, Yerel Sınaî Ürün Promosyonlarına İlişkin Yol Haritası, AB Yeşi
Mutabakatı ve Mardin’de Durum, Akademik Danışmanlık Dönem Faaliyetleri.

Mardin Odaları/Borsaları, dönem içinde gerçekleştirdikleri şu iyi uygulama örnekleri 

KTB: Bilgi güvenlik sisteminin geliştirilmesine yönelik altyapı geliştirme çalışmaları, 
kurumsal kapasite geliştirme çalışmaları kapsamında 2021-24 dönemi stratejik plan 

KTSO: Kurumsal kapasite geliştirme çalışmaları kapsamında 2022-25 dönemi stratejik 

NTB: Alternatif ürün geliştirme amacına yönelik yer fıstığı ekim çalışmaları.
NTSO: Organize sanayi bölgesi ve Tekstilkent kurulmasına ilişkin çalışmalar.

Toplantıda alınan kararlar şöyle: 
Kurumsal kapasitenin geliştirilmesi ana hedefi kapsamında personel eğitimine dair 

ldi. Bu amaçla, Dicle Kalkınma Ajansı’ndan alınması planlanan 
eğitim programları ele alındı. Özellikle Müşterek Proje ekip üyelerine yönelik ‘Proje 
Döngü Yönetimi’ programı uygulanacak. 
Mardin Odalarının/Borsalarının 2021 yılı tematik hedefi olarak belirle
Ticaret Sistemine Entegrasyonu” tekrar ele alındı. Bu amaca yönelik olmak üzere ilgili 
web site hizmet firmalarından sağlanması planlanan teknik desteklere ilişkin 
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Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Şahin, Genel Sekreteri Abdulkadir Şahin, Genel 
Sert; Mardin Ticaret ve Sanayi Odası (vekalet), Kızıltepe 

Ticaret ve Sanayi Odası (KTSO) Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut Dündar, Genel 
Sekreteri Ahmet Aslan, Akreditasyon Sorumlusu Ferhat Dündar; Nusaybin Ticaret 

Akreditasyon Sorumlusu Ercan Çelik; 
TOBB/TEPAV, Mardin İli/İlçeleri Oda/Borsa Akademik Danışmanı ve Mardin Artuklu 
Üniversitesi (MAÜ) İİBF İktisat Bölümü Öğretim Üyesi Doç. Dr. Mehmet Behzat Ekinci. 

rın İyi Uygulamaları, 
Odaların/Borsaların Medyada Görünürlük Faaliyetleri, Müşterek Proje Ekibine Yönelik 

Ticaret Sistemine Entegrasyon Faaliyetleri Durum 
Değerlendirmesi, Yerel Sınaî Ürün Promosyonlarına İlişkin Yol Haritası, AB Yeşil 
Mutabakatı ve Mardin’de Durum, Akademik Danışmanlık Dönem Faaliyetleri. 

Mardin Odaları/Borsaları, dönem içinde gerçekleştirdikleri şu iyi uygulama örnekleri 

irme çalışmaları, 
24 dönemi stratejik plan 

25 dönemi stratejik 

nelik yer fıstığı ekim çalışmaları. 
NTSO: Organize sanayi bölgesi ve Tekstilkent kurulmasına ilişkin çalışmalar. 

Kurumsal kapasitenin geliştirilmesi ana hedefi kapsamında personel eğitimine dair 
ldi. Bu amaçla, Dicle Kalkınma Ajansı’ndan alınması planlanan 

eğitim programları ele alındı. Özellikle Müşterek Proje ekip üyelerine yönelik ‘Proje 

Mardin Odalarının/Borsalarının 2021 yılı tematik hedefi olarak belirlediği “Üyelerin e-
Ticaret Sistemine Entegrasyonu” tekrar ele alındı. Bu amaca yönelik olmak üzere ilgili 
web site hizmet firmalarından sağlanması planlanan teknik desteklere ilişkin 
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müzakerelerde bulunuldu. Bu kapsamda, hitap edilen kesimlere esnaf ve sanat
dahil edilecek. 
Bölgesel kalkınma amaçlı çalışmalar kapsamında ‘Yerel Sınaî Ürünlerin Promosyonu’ 
meselesi özel bir önemle ele alındı. Bu kapsamda, sağlanan kamu kurum desteği yanında 
diğer meslekî kuruluşlar da bu platforma dahil edilecek. Ayrıc
platformda yer alması sağlanacak.
Toplantının asıl gündem maddesi AB Yeşil Mutabakatı idi. Odalar/Borsalar, konuyu 
detaylıca ele aldı ve Mardin’e ilişkin müzakereler gerçekleştirdi. Bu kapsamda özellikle 
2023-2025 arası geçiş döne
alüminyum ve elektrik sektörlerinin Mardin’deki durumu analiz edildi. Bunlardan 
özellikle çimento, gübre ve elektrik sektörlerine yönelik girişimlerde bulunulması 
kararlaştırıldı. Başarı için ilgili kamu kurumlarının da desteği alınarak söz konusu 
sektörlerde faaliyette bulunan firmalarla yakın temas sağlanacak. Bu kapsamda; 
öncelikle Ticaret, Bilim ve Sanayi, Çevre ve Şehircilik İl Müdürlükleri ile ve takiben ilgili 
firmalarla görüşülecek. 
  
20.Müşterek Toplantının, Aralık 2021’de Kızıltepe Ticaret Borsası ev sahipliğinde 
yapılması kararlaştırıldı. (19 Ekim 2021)
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yönetim kurulu Başkanı Mehmet Hanifi Müslümoğlu ,Kızıltepe Zahirecile
MTDF Başkanı Mehmet Şerif Öter, Kızıltepe Çiftçiler Derneği Başkanı Mikail Erbeyi, 
Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası Genel Sekreteri Ahmet Aslan,Kızıltepe ticaret borsası 
başkanı Mehmet Şahin, Kızıltepe Ziraat oda Başkanı Bedirhan Dinler ile m
işletmeciler ile Mısır paydaşları katıldı.
Mardin genelinde Mısır Sektöründe faaliyet gösteren sektör temsilcilerinin bulunduğu 
toplantıda, üretici ve tüccarların sektörde yaşadığı sorunlar ve çözüm önerileri tartışıldı
Güneydoğu Anadolu Mısır Üreticiler ve İşletmeciler Derneği yönetim kurulu Başkanı 
Mehmet Hanifi Müslümoğlu, toplantı ile ilgili yaptığı açıklamada, “Mısır alımı, fiyatı ve 
nem ölçümleri konusuyla bugün Kızıltepe Hububat ve Ticaret merkezinde değerli 
çiftçilerimiz, Mısır kurutma ve işletme sahipleri ile bir araya geldik. Toplantı sonucunda, 
Mısır fiyatının tarla yerine Hububat Ticaret Merkezine getirilmesine ve buradaki 
Kızıltepe Ticaret Borsası şubesi tarafında Mısır neminin ölçümlerinin yapılması 
konusunda mutabakat varıldı.”
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müzakerelerde bulunuldu. Bu kapsamda, hitap edilen kesimlere esnaf ve sanat

Bölgesel kalkınma amaçlı çalışmalar kapsamında ‘Yerel Sınaî Ürünlerin Promosyonu’ 
meselesi özel bir önemle ele alındı. Bu kapsamda, sağlanan kamu kurum desteği yanında 
diğer meslekî kuruluşlar da bu platforma dahil edilecek. Ayrıca, imalâtçı firmaların da 
platformda yer alması sağlanacak. 
Toplantının asıl gündem maddesi AB Yeşil Mutabakatı idi. Odalar/Borsalar, konuyu 
detaylıca ele aldı ve Mardin’e ilişkin müzakereler gerçekleştirdi. Bu kapsamda özellikle 

2025 arası geçiş dönemi için stratejik nitelik arz eden demir-çelik, çimento, gübre, 
alüminyum ve elektrik sektörlerinin Mardin’deki durumu analiz edildi. Bunlardan 
özellikle çimento, gübre ve elektrik sektörlerine yönelik girişimlerde bulunulması 

ilgili kamu kurumlarının da desteği alınarak söz konusu 
sektörlerde faaliyette bulunan firmalarla yakın temas sağlanacak. Bu kapsamda; 
öncelikle Ticaret, Bilim ve Sanayi, Çevre ve Şehircilik İl Müdürlükleri ile ve takiben ilgili 

0.Müşterek Toplantının, Aralık 2021’de Kızıltepe Ticaret Borsası ev sahipliğinde 
yapılması kararlaştırıldı. (19 Ekim 2021) 

KIZILTEPE TSO MISIR ÜRETİCİ VE İŞLETMECİLERİ İLE BULUŞTU.KIZILTEPE TSO MISIR ÜRETİCİ VE İŞLETMECİLERİ İLE BULUŞTU.KIZILTEPE TSO MISIR ÜRETİCİ VE İŞLETMECİLERİ İLE BULUŞTU.KIZILTEPE TSO MISIR ÜRETİCİ VE İŞLETMECİLERİ İLE BULUŞTU.    

Güneydoğu Anadolu 
Mısır Üreticiler ve 
İşletmeciler Derneği, 
Mısır üret
işletmeciler ile 
paydaşlarıyla bir 
toplantı gerçekleştirdi
Kızıltepe Hububat 
Ticaret Merkezi 
müzayede toplantı 
salonunda
Anadolu Mısır Üreticiler 
ve İşletmeciler Derneği 

yönetim kurulu Başkanı Mehmet Hanifi Müslümoğlu ,Kızıltepe Zahirecile
MTDF Başkanı Mehmet Şerif Öter, Kızıltepe Çiftçiler Derneği Başkanı Mikail Erbeyi, 
Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası Genel Sekreteri Ahmet Aslan,Kızıltepe ticaret borsası 

Kızıltepe Ziraat oda Başkanı Bedirhan Dinler ile m
işletmeciler ile Mısır paydaşları katıldı. 
Mardin genelinde Mısır Sektöründe faaliyet gösteren sektör temsilcilerinin bulunduğu 
toplantıda, üretici ve tüccarların sektörde yaşadığı sorunlar ve çözüm önerileri tartışıldı

sır Üreticiler ve İşletmeciler Derneği yönetim kurulu Başkanı 
Mehmet Hanifi Müslümoğlu, toplantı ile ilgili yaptığı açıklamada, “Mısır alımı, fiyatı ve 
nem ölçümleri konusuyla bugün Kızıltepe Hububat ve Ticaret merkezinde değerli 

ma ve işletme sahipleri ile bir araya geldik. Toplantı sonucunda, 
Mısır fiyatının tarla yerine Hububat Ticaret Merkezine getirilmesine ve buradaki 
Kızıltepe Ticaret Borsası şubesi tarafında Mısır neminin ölçümlerinin yapılması 
konusunda mutabakat varıldı.” (23 Ekim 2021) 

FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021    

müzakerelerde bulunuldu. Bu kapsamda, hitap edilen kesimlere esnaf ve sanatkârlar da 

Bölgesel kalkınma amaçlı çalışmalar kapsamında ‘Yerel Sınaî Ürünlerin Promosyonu’ 
meselesi özel bir önemle ele alındı. Bu kapsamda, sağlanan kamu kurum desteği yanında 

a, imalâtçı firmaların da 

Toplantının asıl gündem maddesi AB Yeşil Mutabakatı idi. Odalar/Borsalar, konuyu 
detaylıca ele aldı ve Mardin’e ilişkin müzakereler gerçekleştirdi. Bu kapsamda özellikle 

çelik, çimento, gübre, 
alüminyum ve elektrik sektörlerinin Mardin’deki durumu analiz edildi. Bunlardan 
özellikle çimento, gübre ve elektrik sektörlerine yönelik girişimlerde bulunulması 

ilgili kamu kurumlarının da desteği alınarak söz konusu 
sektörlerde faaliyette bulunan firmalarla yakın temas sağlanacak. Bu kapsamda; 
öncelikle Ticaret, Bilim ve Sanayi, Çevre ve Şehircilik İl Müdürlükleri ile ve takiben ilgili 

0.Müşterek Toplantının, Aralık 2021’de Kızıltepe Ticaret Borsası ev sahipliğinde 

Güneydoğu Anadolu 
Mısır Üreticiler ve 
İşletmeciler Derneği, 
Mısır üretici ve 
işletmeciler ile 
paydaşlarıyla bir 
toplantı gerçekleştirdi 
Kızıltepe Hububat 
Ticaret Merkezi 
müzayede toplantı 
salonunda Güneydoğu 
Anadolu Mısır Üreticiler 
ve İşletmeciler Derneği 

yönetim kurulu Başkanı Mehmet Hanifi Müslümoğlu ,Kızıltepe Zahireciler Derneği ve 
MTDF Başkanı Mehmet Şerif Öter, Kızıltepe Çiftçiler Derneği Başkanı Mikail Erbeyi, 
Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası Genel Sekreteri Ahmet Aslan,Kızıltepe ticaret borsası 

Kızıltepe Ziraat oda Başkanı Bedirhan Dinler ile mısır üretici ve 

Mardin genelinde Mısır Sektöründe faaliyet gösteren sektör temsilcilerinin bulunduğu 
toplantıda, üretici ve tüccarların sektörde yaşadığı sorunlar ve çözüm önerileri tartışıldı 

sır Üreticiler ve İşletmeciler Derneği yönetim kurulu Başkanı 
Mehmet Hanifi Müslümoğlu, toplantı ile ilgili yaptığı açıklamada, “Mısır alımı, fiyatı ve 
nem ölçümleri konusuyla bugün Kızıltepe Hububat ve Ticaret merkezinde değerli 

ma ve işletme sahipleri ile bir araya geldik. Toplantı sonucunda, 
Mısır fiyatının tarla yerine Hububat Ticaret Merkezine getirilmesine ve buradaki 
Kızıltepe Ticaret Borsası şubesi tarafında Mısır neminin ölçümlerinin yapılması 
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DİKA ProjemizDİKA ProjemizDİKA ProjemizDİKA Projemiz    

2021 Yılı Teknik Destek Programı 
kapsamında Dicle Kalkınma Ajansına 
sunmuş olduğumuz “Stratejik Planlama, 
Akreditasyon Sistemi Entegrasyonu 
Danışmanlık Ve Eğitim Hizmeti” başlıklı 
teknik destek talebi kabul edildi. 

Kabul edilen Proje ile ilgili mutabakat ve 
imzalar Dika merkezinde Genel 
Sekreterimiz Ahmet ASLAN tarafından 
atıldı. (26 Ekim 2021) 
 

CUMHURİYET BAYRAMIMIZ KUTLU OLSUNCUMHURİYET BAYRAMIMIZ KUTLU OLSUNCUMHURİYET BAYRAMIMIZ KUTLU OLSUNCUMHURİYET BAYRAMIMIZ KUTLU OLSUN    

Gazi Mustafa Kemal Atatürk ve silah 
arkadaşları başta olmak üzere tüm şehit 
ve gazilerimizi saygı, rahmet, minnetle 
anıyoruz. Cumhuriyet Bayramımız kutlu 
olsun! 

 
7.MAGROTEX’21 ULUSLARARASI MARDİN 

TARIM EKİPMANLARI GIDA VE HAYVANCILIK 

FUARI 

7. Uluslararası Mardin Gıda Tarım 
Fuarımızı her kesimden insanımız 
ziyaret etti. 

Yönetim Kurulu Başkanımız ve Genel 
sekreterimizin de katılım sağladığı Fuar 
Movapark Fuar alanında ziyaretçilerini 
bekliyor (29 Ekim 2021) 

 

ODAMIZDAN ÖĞRENCİLERE GİYİM YARDIMIODAMIZDAN ÖĞRENCİLERE GİYİM YARDIMIODAMIZDAN ÖĞRENCİLERE GİYİM YARDIMIODAMIZDAN ÖĞRENCİLERE GİYİM YARDIMI    

2021-2022 Eğitim döneminde İlçemizdeki 
Öğrencilere Giyim Yardımı yapıldı. 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği tarafından 
odamıza gönderilen ve tarafımızca İlçemiz 
Kızıltepe Sınırları içerisinde kalan okullarda 
1.351 Öğrenciye Ayakkabı yardımı olarak 
dağıtılmıştır.Bu vesile ile 2021-2022  Eğitim 
Öğretim Yılında tüm öğrencilerimize başarılar 
dileriz. (02 Kasım 2021) 
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MAGROTEX’21 Fuar AraştırmasıMAGROTEX’21 Fuar AraştırmasıMAGROTEX’21 Fuar AraştırmasıMAGROTEX’21 Fuar Araştırması    

ÜNİVERSİTE VE ODA/BORSA ARAŞTIRMASINA GÖRE MARDİNÜNİVERSİTE VE ODA/BORSA ARAŞTIRMASINA GÖRE MARDİNÜNİVERSİTE VE ODA/BORSA ARAŞTIRMASINA GÖRE MARDİNÜNİVERSİTE VE ODA/BORSA ARAŞTIRMASINA GÖRE MARDİN    MAGROTEX’21 FUARIMAGROTEX’21 FUARIMAGROTEX’21 FUARIMAGROTEX’21 FUARI    

TARIM ALANINDAKİ YENİ TARIM ALANINDAKİ YENİ TARIM ALANINDAKİ YENİ TARIM ALANINDAKİ YENİ 
TEKNOLOJİLERİ İLGİLİLERLE TEKNOLOJİLERİ İLGİLİLERLE TEKNOLOJİLERİ İLGİLİLERLE TEKNOLOJİLERİ İLGİLİLERLE 
BULUŞTURUYORBULUŞTURUYORBULUŞTURUYORBULUŞTURUYOR    

  
Mardin İli/İlçeleri 
Odaları/Borsaları (Kızıltepe 
Ticaret Borsası, Kızıltepe Ticaret 
ve Sanayi Odası, Mardin Ticaret 
ve Sanayi Odası, Nusaybin 
Ticaret Borsası, Nusaybin Ticaret 
ve Sanayi Odası), Mardin Artuklu 
Üniversitesi Kamu, Özel ve 

Karma Sektör İşbirliği Koordinatörlüğü (MAÜKÖK) ile işbirliği yaparak Mardin 
MAGROTEX’21 Fuarına ilişkin bir saha çalışması gerçekleştirdi. 
  
MAÜ İktisat Bölümü Öğretim Üyesi, MAÜKÖK Üyesi ve TOBB/TEPAV, Mardin İli/İlçeleri 
Oda/Borsa Akademik Danışmanı ve Doç. Dr. Mehmet Behzat Ekinci’nin 
koordinatörlüğünde, İktisat Bölümü öğrencilerinin katkılarıyla yürütülen bu araştırma, 
Mardin İli/İlçeleri Odalarının/Borsalarının Mardin Artuklu Üniversitesi (MAÜ) ile ortak 
çalışması niteliğindedir. 
  
Mardin’de 27-30 Ekim 2021’de düzenlenen 7.Uluslararası Mardin Tarım Ekipmanları, 
Gıda ve Hayvancılık Fuarı’nın (Magrotex 2021) katılımcı firmalarıyla gerçekleştirilen bu 
saha çalışması ile temelde bu Fuarın katılımcı firmalar açısından nasıl 
değerlendirildiğini ortaya koymak amaçlanmaktadır. Bununla bağlantılı olarak elde 
edilen sonuçlar; ilgili kişiler, kurumlar ve kamuoyu ile paylaşılarak Fuarın daha da 
iyileştirilmesine katkı sağlanması hedeflenmektedir. 
  
8’i Mardin’den, 15’i Mardin dışından (Adana, Ankara, Antalya, Çorum, Diyarbakır, 
İstanbul, Konya, Manisa, Maraş, Sinop, Urfa) olmak üzere toplamda 23 Fuar katılımcısı 
firma ile, yüzyüze anket usülüyle gerçekleştirilen araştırmada şu 10 (on) ana soruya 
cevap bulunmaya çalışıldı. 
1) Bu fuara kaçıncı defa katılıyorsunuz? 
2) Bu fuara katılım amacınız nedir? 
3) Bu fuarda sergilediğiniz ürünler nelerdir? 
4) Bu fuardan beklentileriniz nelerdi, bunlar karşılandı mı? 
5) Bu fuara daha önce katıldıysanız ne tür faydaları oldu? 
6) Bu fuarda yurt içiyle herhangi bir ticarî bağlantı sağlayabildiniz mi? 
7) Bu fuarda yurt içiyle ne tür ticarî bağlantılar sağladınız? 
8) Bu fuarda yurt dışıyla herhangi bir ticarî bağlantı sağlayabildiniz mi? 
9) Bu fuarda yurt dışıyla ne tür ticarî bağlantılar sağladınız? 
10) Bu fuar süresince herhangi bir sorunla karşılaştınız mı? 
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Anket kapsamında verilen cevaplar harmanlandı ve genel durum tespiti yapılarak 
değerlendirmeye tâbi tutuldu. Araştırma ile ortaya çıkan sonuçların ve ilgili tekliflerin 
bir kısmı şöyledir: 
Firmalardan 12’si (%52) ilk defa, diğerleri 2 ve daha fazla sefer katılmıştır. 2 ve üstü kez 
katılanlardan 4’ü (%17) bu yıl dahil yedinci defa katılmaktadır. Bunlardan bir tanesi de 
Mardin dışındandır. 
Firmalar Fuara; “İşbirliği kapasitelerini artırmak, Çiftçileri bilinçlendirmek, Tarım 
kesimini yeniliklerden haberdar etmek, Ürünlerinin tanıtımını gerçekleştirmek, Müşteri 
portföylerini genişletmek, Ticarî bağlantı kurabilmek, Yeni teknolojiler hakkında bilgiler 
vermek, Fuar kültürüne katkıda bulunmak, İsimlerini görünür hâle getirmek, 
Müşterilerin beklentilerini anlayabilmek, Bayi ağını genişletmek” amacıyla katıldıklarını 
belirtmiştir. 
  
Fuarda sergilenen ürünlerden bir kısmı şöyledir: Balya makinesi, Boru, Buğday, Bulgur, 
Çapa makinesi, Damlama hortumu, Fidan, Filtre, Gübre, Gübreleme makinesi, Hayvan 
vitaminleri, İlaçlama makinesi, Kalite control cihazı, Kimyevî gübre, Kültivatör, 
Laboratuvar cihazları, Mercimek, Mikro gübre elementleri, Organik gübre, Özel gübreler, 
Pişmaniye, Helva, Lokum, Pulluk, Römork, Sulama tesisatı, Süt sağma makinesi, Tohum, 
Toprak işleme makinesi, Traktör, Un, Yağmurlama boruları, Yem hazırlama kabı, Ziraî 
araç lastikleri, Ziraî ilaç, Ziraî ilaçlama dronu (insansız hava aracı). 
Firmalar, Fuardan beklentilerini şöyle sıralamışlardır: “Daha fazla katılım olması, Daha 
fazla ticarî bağlantı sağlamak, Yurtiçi ve yurtdışı bayi ağını genişletmek, Firma 
tanıtımına katkı sağlamak, Marka bilinirliğini artırmak, Yeni müşterilere ulaşmak, Yeni 
bayilere ve çiftçilere ulaşmak, Firma bilinirlik seviyesini artırmak”. Firmaların bir kısmı 
bu hedeflerini önemli ölçüde gerçekleştirdiklerini belirtirken, bir kısmı ise bunlara 
ulaşamadıklarını ifade etmiştir. 
Fuara daha evvel katılan firmaların dile getirdiği faydaların bir kısmı şöyledir: “Hem 
maddî hem manevî faydalar elde ettik, Firmamızın bilinirlik derecesi arttı, Satışlarımıza 
katkısı oldu, Yeni müşterilere ulaştık, Bazı mevcut müşterilerimizle yüzyüze görüşme 
imkânı elde ettik, Bayi sayısını artırdık, Daha geniş kitlelere erişebildik”. 
Firmalardan 9’u (%39) yurt içiyle ticarî bağlantılar sağlayabildiğini ifade etmiştir. Bu 
çerçevede, “Farklı şehirlerle traktör, pulluk, römork, balya makinesi konusunda, Bayileri 
üzerinden ziraî lastik konusunda, Mardin’deki bazı bayilerle özel gübreler konusunda ve 
Civar illerle pişmaniye, helva ve lokum konusunda” ticarî bağlantılar 
gerçekleştirdiklerini ifade etmişlerdir. 
Firmalardan 5’i (%22)yurt dışıyla ticarî bağlantılar sağlayabildiğini ifade etmiştir. Bu 
çerçevede firmalar; “Irak ile filtre, damlama hortumu ve yağmurlama boruları satışı 
konusunda, yine Irak ile boru ve sulama sistemleri satışı konusunda ve İtalya ile yeni 
ürünler satın alma konusunda” ticarî bağlantılar gerçekleştirdiklerini dile getirmişlerdir. 
Firmaların bir kısmı, Fuar süresince birtakım sorunlarla da karşılaşmış olduklarını dile 
getirerek bunları şöyle sıralamıştır: “Fuar alanının elverişli olmadığını düşünüyoruz, 
Fuar alanı fizîken küçüktür, Yüksek sesli müzik yayını biraz rahatsız edicidir, Altyapı 
eksikliği olduğunu düşünüyoruz, Işıklandırma yetersizdir, Havalandırma yetersizdir, 
Çöp, lavabo vs. konularda eksiklikler vardır, Ortak kullanım alanları yetersizdir, 
Organizasyonun yetersiz olduğu kanaatindeyiz.” 
Magrotex’21 Fuarı, katılımcı firmaların bir kısmının dile getirdiği gibi, bazı eksiklikler 
barındırmaktadır. Bununla beraber, yeni bazı teknolojileri ilgililerle buluşturması, 
katılımcı firmaların tarımsal faaliyetlerle meşgul olan kesimleri bilgilendirme ve 
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bilinçlendirme gibi bir misyonla hareket etmiş olması dolayısıyla Fuarın önemli bir 
fonksiyon ifa ettiği ortaya çıkmaktadır.
  
Mardin Artuklu Üniversitesi ve Mardin İli/İlçeleri Odaları/Borsaları şehre ve bölgeye 
ilişkin bilgiler ve iktisat politika teklifleri içeren bu tür saha çalışmalarını sürdürecekler. 
(15 Kasım 2021) 
 

GIDA TARIM VE HAYVANCILIK BAKANLIĞI KIZILTEPE İLÇE MÜDÜRÜ'NDEN ODAMIZA ZİYARETGIDA TARIM VE HAYVANCILIK BAKANLIĞI KIZILTEPE İLÇE MÜDÜRÜ'NDEN ODAMIZA ZİYARETGIDA TARIM VE HAYVANCILIK BAKANLIĞI KIZILTEPE İLÇE MÜDÜRÜ'NDEN ODAMIZA ZİYARETGIDA TARIM VE HAYVANCILIK BAKANLIĞI KIZILTEPE İLÇE MÜDÜRÜ'NDEN ODAMIZA ZİYARET

    

    
 
 
 
 

MARDİN’İN TARIM VE HAYVANCILIK YAPISINA İLİŞKİN ARAŞTIRMA RMARDİN’İN TARIM VE HAYVANCILIK YAPISINA İLİŞKİN ARAŞTIRMA RMARDİN’İN TARIM VE HAYVANCILIK YAPISINA İLİŞKİN ARAŞTIRMA RMARDİN’İN TARIM VE HAYVANCILIK YAPISINA İLİŞKİN ARAŞTIRMA R

Özel ve Karma Sektör İşbirliği Koordinatörlüğü (MAÜKÖK) ile işbirliği yaparak 
Mardin’in Tarim ve Hayvancılık Yapısına ilişkin bir saha çalışması gerçekleştirdi.
  
MAÜ İktisat Bölümü Öğretim Üyesi, MAÜKÖK Koordinatörü, TOBB/TEPAV, Mardin 
İli/İlçeleri Oda/Borsa Akademik Danışmanı Doç. Dr. Mehmet Behzat Ekinci’nin 
koordinatörlüğünde, İktisat Bölümü öğrencilerinin katkılarıyla yürütülen bu araştırma, 
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bilinçlendirme gibi bir misyonla hareket etmiş olması dolayısıyla Fuarın önemli bir 
fonksiyon ifa ettiği ortaya çıkmaktadır. 

Mardin Artuklu Üniversitesi ve Mardin İli/İlçeleri Odaları/Borsaları şehre ve bölgeye 
ve iktisat politika teklifleri içeren bu tür saha çalışmalarını sürdürecekler. 
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Gıda Tarım Ve Hayvancılık Bakanlığı 
Kızıltepe İlçe Müdürü Sn.Mehmet DOĞAN 
odamızı ziyarette bulundu.
Yönetim Kurulu Başkanımız Mahmut 
DÜNDAR've Genel Sekreterimiz Ahmet 
ASLAN'ın da bulunduğu bu 
görüşmede ilçemiz ve kurumlar 
hakkında istişarede bulunuldu. (16 Kasım 
2021) 

MARDİN’İN TARIM VE HAYVANCILIK YAPISINA İLİŞKİN ARAŞTIRMA RMARDİN’İN TARIM VE HAYVANCILIK YAPISINA İLİŞKİN ARAŞTIRMA RMARDİN’İN TARIM VE HAYVANCILIK YAPISINA İLİŞKİN ARAŞTIRMA RMARDİN’İN TARIM VE HAYVANCILIK YAPISINA İLİŞKİN ARAŞTIRMA RAPORUAPORUAPORUAPORU----2021202120212021

MAÜ-ODA/BORSA 
ARAŞTIRMASINA GÖRE 
MARDİN’DE TARIMSAL 
KAPASİTE YETERSİZ VE 
ETKİNSİZ KULLANILIYOR
Mardin İli/İlçeleri 
Odaları/Borsaları 
(Kızıltepe Ticaret ve 
Sanayi Odası, Kızıltepe 
Ticaret Borsası, Mardin 
Ticaret ve Sanayi Odası, 
Nusaybin Ticaret
Nusaybin Ticaret ve 
Sanayi Odası), Mardin 
Artuklu Üniversitesi Kamu, 

Özel ve Karma Sektör İşbirliği Koordinatörlüğü (MAÜKÖK) ile işbirliği yaparak 
Mardin’in Tarim ve Hayvancılık Yapısına ilişkin bir saha çalışması gerçekleştirdi.

lümü Öğretim Üyesi, MAÜKÖK Koordinatörü, TOBB/TEPAV, Mardin 
İli/İlçeleri Oda/Borsa Akademik Danışmanı Doç. Dr. Mehmet Behzat Ekinci’nin 
koordinatörlüğünde, İktisat Bölümü öğrencilerinin katkılarıyla yürütülen bu araştırma, 

FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021    

bilinçlendirme gibi bir misyonla hareket etmiş olması dolayısıyla Fuarın önemli bir 

Mardin Artuklu Üniversitesi ve Mardin İli/İlçeleri Odaları/Borsaları şehre ve bölgeye 
ve iktisat politika teklifleri içeren bu tür saha çalışmalarını sürdürecekler. 

GIDA TARIM VE HAYVANCILIK BAKANLIĞI KIZILTEPE İLÇE MÜDÜRÜ'NDEN ODAMIZA ZİYARETGIDA TARIM VE HAYVANCILIK BAKANLIĞI KIZILTEPE İLÇE MÜDÜRÜ'NDEN ODAMIZA ZİYARETGIDA TARIM VE HAYVANCILIK BAKANLIĞI KIZILTEPE İLÇE MÜDÜRÜ'NDEN ODAMIZA ZİYARETGIDA TARIM VE HAYVANCILIK BAKANLIĞI KIZILTEPE İLÇE MÜDÜRÜ'NDEN ODAMIZA ZİYARET    

Gıda Tarım Ve Hayvancılık Bakanlığı 
Kızıltepe İlçe Müdürü Sn.Mehmet DOĞAN 

zı ziyarette bulundu. 
Yönetim Kurulu Başkanımız Mahmut 
DÜNDAR've Genel Sekreterimiz Ahmet 
ASLAN'ın da bulunduğu bu 

ilçemiz ve kurumlar 
istişarede bulunuldu. (16 Kasım 

2021202120212021    

ODA/BORSA 
ARAŞTIRMASINA GÖRE 
MARDİN’DE TARIMSAL 
KAPASİTE YETERSİZ VE 
ETKİNSİZ KULLANILIYOR 
Mardin İli/İlçeleri 
Odaları/Borsaları 
(Kızıltepe Ticaret ve 
Sanayi Odası, Kızıltepe 
Ticaret Borsası, Mardin 
Ticaret ve Sanayi Odası, 
Nusaybin Ticaret Borsası, 
Nusaybin Ticaret ve 
Sanayi Odası), Mardin 
Artuklu Üniversitesi Kamu, 

Özel ve Karma Sektör İşbirliği Koordinatörlüğü (MAÜKÖK) ile işbirliği yaparak 
Mardin’in Tarim ve Hayvancılık Yapısına ilişkin bir saha çalışması gerçekleştirdi. 

lümü Öğretim Üyesi, MAÜKÖK Koordinatörü, TOBB/TEPAV, Mardin 
İli/İlçeleri Oda/Borsa Akademik Danışmanı Doç. Dr. Mehmet Behzat Ekinci’nin 
koordinatörlüğünde, İktisat Bölümü öğrencilerinin katkılarıyla yürütülen bu araştırma, 



    
KIZILTEPE TİCARET VE SANAYİ ODASIKIZILTEPE TİCARET VE SANAYİ ODASIKIZILTEPE TİCARET VE SANAYİ ODASIKIZILTEPE TİCARET VE SANAYİ ODASI----    FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021FAALİYET RAPORU 2021    

  

 
55 

Mardin İli/İlçeleri Odalarının/Borsalarının Mardin Artuklu Üniversitesi (MAÜ) ile ortak 
çalışması niteliğindedir. 
  
27-30 Ekim 2021’de düzenlenen 7.Uluslararası Mardin Tarım Ekipmanları, Gıda ve 
Hayvancılık Fuarı’nın (Magrotex 2021) katılımcı firmalarıyla gerçekleştirilen bu saha 
çalışması ile; Mardin’in tarım ve hayvancılık yapısına ilişkin sorunlar, bu sektörlerle 
yakından ilgili firmaların bakış açısıyla tespit edilerek ilgili çözüm tekliflerinin ortaya 
konulması amaçlanmaktadır. 
  
8’i Mardin’den, 15’i Mardin dışından (Adana, Ankara, Antalya, Çorum, Diyarbakır, 
İstanbul, Konya, Manisa, Maraş, Sinop, Urfa) olmak üzere toplamda 23 Fuar katılımcısı 
firma ile, yüzyüze anket usülüyle gerçekleştirilen araştırmada şu 2 (iki) ana soruya 
cevap bulunmaya çalışıldı. 
Mardin’deki tarım ve hayvancılık yapısına dair değerlendirmeleriniz 
(kapasite/sorunlar) nelerdir? 
Mardin’deki tarım ve hayvancılık yapısına dair sorunların giderilmesine yönelik neler 
yapılabilir? 
  
Anket kapsamında verilen cevaplar harmanlandı ve genel durum tespiti yapılarak 
değerlendirmeye tâbi tutuldu. 
  
Araştırma ile ortaya çıkan sonuçlar şöyledir: 
Firmalar, Mardin’de tarım ve hayvancılık kapasitesinin gereken seviyede olmadığını 
ifade etmektedir. Bununla beraber, tarımsal kapasitenin yine de hayvancılık ile 
kıyaslandığında daha yüksek olduğunu tespit etmektedirler. Bu kapasitenin 
yetersizliğine ilişkin dile getirilen sebeplerden biri, kentleşme oranının giderek 
artmasıdır. 
Öte yandan, tarımsal faaliyetlerin icrasına yönelik bilgi kirliliğinin ve önyargıların fazla 
olduğu ifade edilmektedir. Şehirde, verimli topraklarının varlığına ragmen, bilinçli bir 
ziraî faaliyet gerçekleştirilmediği dile getirilmektedir. Bu çerçevede, sulamaya ve 
gübrelemeye ilişkin bilgi eksikliklerinin varlığı ve bu kapsamda özellikle tarımsal 
sulama konusunda ciddi bir bilinçsizlik mevcut olduğu dile getirilmektedir. 
Tarımda gübre, ilaç, yakıt vb. hammaddelerin maliyetinin yüksekliği ise özel bir önemle 
dile getirilen hususlardan biridir. Bu yüksek ve sürekli fiyat artışlarının hem tarımı hem 
de hayvancılığı gerilettiği ortaya konmaktadır. 
Elektrik kesintilerinin tarımsal faaliyetleri engellediği, belirtilen diğer bir husustur. 
GAP’ın tamamlanmamış olması da not düşülen bir başka sorundur. 
  
Firmalar, Mardin'deki gıda, tarım ve hayvancılık yapısına dair sorunların giderilmesine 
yönelik birtakım tekliflerde bulunmaktadır. Bunlardan bir kısmı şöyledir: 
Katılımcı firmalar, tarım ve hayvancılık faaliyetlerinin icrasına dair bilinçsizlik sorununa 
yüksek oranda dikkat çektiklerinden bunun çözümü hususunda ilk olarak eğitim 
olgusuna yer vermektedirler. Nitekim bunu “Ziraatçiyim diyen herkesin uygun biçimde 
eğitilmesi icap etmektedir” şeklinde özetlemektedirler. Bu süreçte başta Tarım ve 
Hayvancılık İl/İlçe Müdürlükleri olmak üzere diğer ilgili kurumlarında önemli rol 
üstlenmesi gereğine işaret etmektedirler. 
Tarıma ve hayvancılığa ilginin artması için birtakım maddî imkânlar sağlanması 
gereğine değine katılımcılar, bu çerçevede gübre, ilaç vb. hammaddelere yönelik 
desteklerin artırılmasına ihtiyaç olduğunu ifade etmektedirler. 
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Ziraî faaliyetlerin artırılmasına katkı sağlaması için ürün tanıtımına da yer 
verilmektedir. Bu çerçevede, mesela Mardin’de yetişen buğdayın ve bundan üretilen 
ürünlerin (bulgur, irmik, makarna vb.) özellikle yurtdışında tanıtımının yapılması 
gerektiği dile getirilmektedir. 
Hayvancılığın artırılması için de köy meralarının genişletilmesi gereğine dikkat 
çekilmektedir. Bu amaçla yem, ilaç vb. desteklerin sağlanması hususuna da 
değinilmektedir. 
GAP Projesi kapsamındaki sulama ve elektrik projelerinin ivedilikle tamamlanması ise 
özel bir önemle dile getirilen hususlardan biridir. 
  
Mardin Artuklu Üniversitesi ve Mardin İli/İlçeleri Odaları/Borsaları bu tür işbirlikleri 
yaparak şehre ve bölgeye ilişkin tespitler, değerlendirmeler ve iktisat politikası teklifleri 
içeren benzer çalışmaların sürdürüleceğini belirtti. (23 Kasım 2021) 
 

MARDİN’DE ÜNİVERSİTE VE KURUMLAR KALKINMAYI BÖLGESEL ÇAPTA ELE ALIYORMARDİN’DE ÜNİVERSİTE VE KURUMLAR KALKINMAYI BÖLGESEL ÇAPTA ELE ALIYORMARDİN’DE ÜNİVERSİTE VE KURUMLAR KALKINMAYI BÖLGESEL ÇAPTA ELE ALIYORMARDİN’DE ÜNİVERSİTE VE KURUMLAR KALKINMAYI BÖLGESEL ÇAPTA ELE ALIYOR    

Mardin Artuklu Üniversitesi Kamu, 
Özel ve Karma Sektör İşbirliği 
Koordinatörlüğü (MAÜKÖK), şehrin 
bazı önde gelen sektör temsilcileriyle 
geniş katılımlı bir Danışmanlar 
Kurulu toplantısı düzenledi. Bölgesel 
kalkınmaya yönelik strateji tespiti ve 
işbirliği imkânlarının araştırılması 
maksadıyla gerçekleştirilen toplantı, 
Mardin Artuklu Üniversitesi’nin 
(MAÜ) ev sahipliğinde merkez 

kampüste yapıldı. 
 9 Aralık 2021’de MAÜ Rektörü Prof. Dr. İbrahim Özcoşar başkanlığında düzenlenen 
toplantının katılımcıları şöyleydi: MAÜ Rektörü Yardımcısı Prof. Dr. Ömer Bozkurt, 
MAÜKÖK Koordinatörü Doç. Dr. Mehmet Behzat Ekinci, MAÜKÖK Koordinatör 
Yardımcıları Öğr. Gör. Ferhat Demiralp, Dr. Öğr. Üyesi Veysi Acıbuca, Dr. Öğr. Üyesi 
Ömer Doru, Dr. Öğr. Üyesi Şehmus Aykol, Kurul Başkan Yardımcıları Dr. Öğr. Üyesi Ömer 
Fazıl Emek, Dr. Öğr. Üyesi İlyas Bayar; DİKA Genel Sekreteri Dr. Ahmet Alanlı; OSB 
Yönetim Kurulu Başkan Vekili Abdül Nasır Duyan, Müdür Yardımcısı Remzi Fırtına; 
Kızıltepe Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Şahin, Genel Sekreter 
Yardımcısı Metin Sert; Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası (vekalet); Mardin Ticaret ve 
Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Kenan Özçelik; Nusaybin Ticaret 
Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Necdet Aktaş, Meclis Başkanı Abdülhakim Aytimur, 
Genel Sekreteri Abdullah Dal; Nusaybin Ticaret ve Sanayi Odası (vekalet); Kızıltepe 
Zahireciler Derneği Başkanı Mehmet Şerif Öter; Bulgurcular Derneği Başkanı Faysal Sun; 
MÜSİAD Mardin Şube Başkanı Mehmet İleri; ASKON Mardin Şube Başkanı Hatip Çelik; 
Mardin Turizm ve Otelciler Derneği Başkanı Özgür Azad Gürgör. 
 MAÜKÖK Danışmanlar Kurul toplantısında genel girizgahtan sonra iki sunum 
gerçekleştirildi: 
Bölgesel Kalkınma Odaklı Üniversite Modeli bağlamında MAÜKÖK oluşumunun tanıtımı. 
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e-ticaret modülü geliştirilmesine yönelik proje tanıtımı. 
 Toplantıda, yeni dönemde izlenecek stratejilere ilişkin müzakerelerde bulunuldu. 
Ayrıca, bu süreçte başarı derecesinin artırılabilmesine ilişkin potansiyel kurumsal 
işbirlikleri hakkında fikir paylaşımı gerçekleştirildi. 
  
Toplantının bazı gündem maddeleri şöyleydi: 
Tarım sektöründeki ürün çeşitliliği, yüksek katma değerli ürünlerin promosyonu, etkin 
üretim biçimleri, üretimde markalaşma, ürün planlaması, 
Sanayi sektörüne ağırlık verilmesi, OSB sayısının artırılması, ürünlerde markalaşma, 
ürünlerin etkin pazarlanması, bölgeye yönelik sektörel tercihler, tekstil sektörüne önem 
verilmesi, tekstil sektöründe markalaşma, 
Hizmet sektörünün yeniden ve kapsamlı biçimde ele alınması, hizmet alt sektörü olarak 
turizm sektörüne yönelik yeni yaklaşımlar, faaliyet çeşitlendirmesi, tanıtım çalışmaları, 
Sektörel kurum işbirlikleri, kurumsal faaliyetlerin entegrasyonu. 
 Toplantıda alınan kararlardan bir kısmı şöyledir: 
Tarım sektöründe ürün çeşitliliğine ihtiyaç vardır. Geleneksel ürünlerden yüksek katma 
değerli ürünlere geçilmesinde fayda vardır. Bu amaçla mesela yer fıstığı, Siirt Fıstığı, 
Derik Zeytini, maralfalfa, lavanta, sumak vb. ürünlerin promosyonu yapılabilir. 
Tarımda etkin üretim biçimleri uygulanmamaktadır. Bu hususta bilinçlendirme 
çalışmalarına ihtiyaç vardır. 
Geciken GAP sulama kanallarına ilişkin lobicilik faaliyetleri için kurumsal işbirliği 
yapılmalıdır. 
Tarımsal üretimde markalaşmaya gidilmesi icap etmektedir. Böylece daha yüksek gelir 
elde edilebilecek bu da üretim kapasitesinin artırılmasına katkı sağlayacaktır. 
Tarımda arz-talep dengesinin sağlanabilmesi ve gelir imkânlarının artırılabilmesi için 
tarımsal ürün planlamasına ihtiyaç vardır. Bu kapsamda, kurumlar arası işbirliği 
yapılması suretiyle çiftçilerin ürünlere ilişkin yönlendirme sistemi oluşturulmalıdır. 
Sanayi sektörü bölgesel kalkınmada önemli bir rol üstlendiğinden buna yönelik yatırım-
istihdam çalışmalarına ağırlık verilmelidir. Bu kapsamda yeni OSB’lerin kurulmasına 
ihtiyaç vardır. Özellikle ihtisas OSB’leri üzerinde durulabilir. 
Sınaî ürünlerde markalaşma büyük önem taşımaktadır. Markalaşmaya dair projeler 
geliştirilmeli ve bu kapsamda kurumsal işbirliği yapılması suretiyle sistematik yaklaşım 
sergilenmelidir. 
Sınaî ürünlerin etkin pazarlanmasına ihtiyaç vardır. Bu amaçla özellikle dış ticarî 
pazarlamaya ilişkin projelere öncelik verilmelidir. 
Sanayide bölgeye yönelik sektörel tercihlerde bulunulmalıdır. Bu maksatla mesela 
tekstil sektörü Mardin açısından önem taşımaktadır. Bu kapsamda, hâlihazırda 
gerçekleştirilen fason imalât aşamasından özgün tasarım ve üretim safhasına 
geçilmelidir. Bu süreçte tekstilde markalaşma da önem arz etmektedir. 
Turizm sektörüne yönelik yeni yaklaşımlara ihtiyaç vardır. Bu kapsamda Mardin’de 
turistik faaliyet çeşitlendirmesine gidilmelidir. Bu amaçla turizmde sistematik tanıtım 
çalışmalarına gidilmelidir. 
Mardin’de sektörel kurum işbirliklerinde başarı ve etkinlik için kurumsal faaliyetler 
entegre edilmelidir. 
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MAÜ ‘bir kurum hâline getirerek şehrine ve bölgesine katma değer seviyesini yükseltme 
ana hedefi kapsamında ve ara hedeflerine odaklanan MAÜKÖK, benzer toplantıları daha 
geniş kapsamda gerçekleştirmeye devam edecek. (10 Aralık 2021)
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Ülkemiz ve bölgemiz
Irak pazarında son zamanlarda Un üreticileri ve ürünün
Nakliyesi ile ilgili
kayıtlı ihracatçı şirketlerin
edilmesi ve çözüm bulunması talep edilmiştir.

Habur Sınır Kapısında Dış Ticaretimiz açısından önem arz eden ve 
çözülmesi aciliyet gerektiren
Yönetim Kurulu Başkanımız Mahmut DÜNDAR ve Genel 
Sekreterimiz Ahmet ASLAN tarafından
TOBB Başkanı Sn. M.Rifat HISARCIKLIOĞLU'na Irak Erbil 
Ataşesine sözlü ve yazılı olarak iletilmiş olup,en kısa sürede 

çözülmesi için tüm girişimler devreye alınmıştır. (30 Aralık 2021)

 

2.4 ÜYE İŞ GELİŞTİRME VE EĞİTİM

Gerçekleştirilen anketlere ilişkin sonuç raporları, piyasa analizi sonuçları, eğitim 
değerlendirme anket sonuçları, faaliyet programı, eğitim imkanları, persone
sağlayıcı geliştirme planları ile İş Geliştirme ve Eğitim faaliyetleri gerçekleştirilmekte ve 
ortaya konmaktadır. 

Özge Karatepe , odamız Akreditasyon Yetkilisi Ferhat DÜNDAR ve diğer oda genel 
sekreterleri ve akreditasyon yetkilileri
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MAÜ ‘bir kurum hâline getirerek şehrine ve bölgesine katma değer seviyesini yükseltme 
ana hedefi kapsamında ve ara hedeflerine odaklanan MAÜKÖK, benzer toplantıları daha 
geniş kapsamda gerçekleştirmeye devam edecek. (10 Aralık 2021) 

HABUR SINIR KAPISINDA YAŞANAN SORUNLARHABUR SINIR KAPISINDA YAŞANAN SORUNLARHABUR SINIR KAPISINDA YAŞANAN SORUNLARHABUR SINIR KAPISINDA YAŞANAN SORUNLAR    

Ülkemiz ve bölgemiz ihracatının büyük bir bölümünü oluşturan 
Irak pazarında son zamanlarda Un üreticileri ve ürünün
Nakliyesi ile ilgili beklenilmeyen sıkıntılar doğumuştur. Odamıza 
kayıtlı ihracatçı şirketlerin başvurusu ile soruna müdahale 
edilmesi ve çözüm bulunması talep edilmiştir.

Habur Sınır Kapısında Dış Ticaretimiz açısından önem arz eden ve 
çözülmesi aciliyet gerektiren Tüccar ve Nakliyecilerin Bu sorunu 
Yönetim Kurulu Başkanımız Mahmut DÜNDAR ve Genel 
Sekreterimiz Ahmet ASLAN tarafından gerekli kurumlara özellikle 
TOBB Başkanı Sn. M.Rifat HISARCIKLIOĞLU'na Irak Erbil 
Ataşesine sözlü ve yazılı olarak iletilmiş olup,en kısa sürede 

lmesi için tüm girişimler devreye alınmıştır. (30 Aralık 2021) 

2.4 ÜYE İŞ GELİŞTİRME VE EĞİTİM 

Gerçekleştirilen anketlere ilişkin sonuç raporları, piyasa analizi sonuçları, eğitim 
değerlendirme anket sonuçları, faaliyet programı, eğitim imkanları, persone
sağlayıcı geliştirme planları ile İş Geliştirme ve Eğitim faaliyetleri gerçekleştirilmekte ve 

PANDEMİPANDEMİPANDEMİPANDEMİ
LOBİCİLİKLOBİCİLİKLOBİCİLİKLOBİCİLİK
Akreditasyon çalışmaları 
kapsamında 14.01.2021 
tarihinde saat 14.00 da 
Pandemi Döneminde 
Lobicilik ve Po
Etkileme Yaklaşım
ve önerileri Eğitimi 
düzenlenmiş olup ,
Ebru AGDUK tarafından 
sunumu yapılan eğitime 
TOBB Akreditasyon Müdürü 

odamız Akreditasyon Yetkilisi Ferhat DÜNDAR ve diğer oda genel 
syon yetkilileri katılım sağlamıştır. 
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MAÜ ‘bir kurum hâline getirerek şehrine ve bölgesine katma değer seviyesini yükseltme 
ana hedefi kapsamında ve ara hedeflerine odaklanan MAÜKÖK, benzer toplantıları daha 

 

ihracatının büyük bir bölümünü oluşturan 
Irak pazarında son zamanlarda Un üreticileri ve ürünün Yurdışına 

lenilmeyen sıkıntılar doğumuştur. Odamıza 
ile soruna müdahale 

edilmesi ve çözüm bulunması talep edilmiştir. 

Habur Sınır Kapısında Dış Ticaretimiz açısından önem arz eden ve 
liyecilerin Bu sorunu 

Yönetim Kurulu Başkanımız Mahmut DÜNDAR ve Genel 
gerekli kurumlara özellikle 

TOBB Başkanı Sn. M.Rifat HISARCIKLIOĞLU'na Irak Erbil 
Ataşesine sözlü ve yazılı olarak iletilmiş olup,en kısa sürede 

Gerçekleştirilen anketlere ilişkin sonuç raporları, piyasa analizi sonuçları, eğitim 
değerlendirme anket sonuçları, faaliyet programı, eğitim imkanları, personel/hizmet 
sağlayıcı geliştirme planları ile İş Geliştirme ve Eğitim faaliyetleri gerçekleştirilmekte ve 

PANDEMİPANDEMİPANDEMİPANDEMİ    DÖNEMİNDEDÖNEMİNDEDÖNEMİNDEDÖNEMİNDE    
LOBİCİLİKLOBİCİLİKLOBİCİLİKLOBİCİLİK    
Akreditasyon çalışmaları 
kapsamında 14.01.2021 
tarihinde saat 14.00 da 
Pandemi Döneminde 
Lobicilik ve Politikaları 
Etkileme Yaklaşım-Yöntem 
ve önerileri Eğitimi 
düzenlenmiş olup ,  Uzman 
Ebru AGDUK tarafından 
sunumu yapılan eğitime 
TOBB Akreditasyon Müdürü 

odamız Akreditasyon Yetkilisi Ferhat DÜNDAR ve diğer oda genel 
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2.5. ULUSLARARASI TİCARET

Anket raporları, piyasa analizleri,
anlaşmaları, faaliyet programı,
yönelik eğitim programları
yurtdışında potansiyel işbirliği

DIŞDIŞDIŞDIŞ    TİCARETTİCARETTİCARETTİCARET    BİLGİLENDİRMEBİLGİLENDİRMEBİLGİLENDİRMEBİLGİLENDİRME    SEMİNERİSEMİNERİSEMİNERİSEMİNERİ

 

DÜNDAR katılım sağlamıştır.
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2.5. ULUSLARARASI TİCARET 

analizleri, değerlendirme kayıtları, ortaklık/hizmet
programı, dış Pazar ziyaretleri ve faaliyet raporları,

programları ile ilgili kapsamlı program sunulması, üyelere
işbirliği yapabilecek ortakların tanıtımı aracılığıyla

SEMİNERİSEMİNERİSEMİNERİSEMİNERİ    

26-27 Mayıs tarihlerinde
Anadolu İhracatçılar Birlikl
sahipliğinde gerçekleştirilen
Bakanlığı,Tobb ve Tim
desteklenen Dış ticaret
Semineri yapıldı. Dış Ticaret
Seminerine odamız Genel
ASLAN ve Akreditasyon

ğlamıştır. 
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ortaklık/hizmet seviyesi 
raporları, ihracata 

üyelere Türkiye’de ve 
aracılığıyla  

tarihlerinde Güneydoğu 
Birlikleri ev 

gerçekleştirilen Ticaret 
Tim tarafından 

ticaret Bilgilendirme 
Ticaret Bilgilendirme 

Genel Sekreteri Ahmet 
Akreditasyon Yetkilisi Ferhat 


